
مجلس به استیضاح فاطمی امین رای نداد

 انحصار واردات خودرو انحصار واردات خودرو
 برای خودی ها! برای خودی ها!

 سقوط دلار سقوط دلار
 تا کجا ادامه دارد؟ تا کجا ادامه دارد؟
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کسانی این توفیق را دارند که حیات شان به نام خدا، برای خدا و با استعانت 
مطالب از خدا در مسیر الهی و بر مبنای شریعت خداست، به همه ماتعلیم 
داده شــده اســت  »اللهم باَرکِْ لنََا فیِ یوَْمِنَا هَذَا« از خدا بخواهیم روز و 

شب مان را مبارک قرار دهد  آنات و لحظات ما برای خدا، در...

وزارت صنعت در اظهاراتی قابل تأمل اعلام کرد :سامانه یکپارچه تخصیص 
خودرو متعلق به وزارت صمت نیســت و تنها نظارت آن از سوی سازمان 
حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان انجام می شود.وزارت صنعت در 

واکنش به انتشار مطلب در این خبرگزاری با » اختصاصی...

راه مردم، مرتضی نجفی قدسی ؛قطعاً فساد یک مفسد اقتصادی که حقوق 
هزاران انسان را ضایع می کند و آنها را از زندگی آبرومندانه و شرافتمندانه 
محروم می کند و به فقر و فلاکت می کشاند از جرم حمل پنج گرم هروئین 

که مجازاتش اعدام است به مراتب بیشتر است و امیدواریم...

یکــی از متحدان نزدیک ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری روســیه ادعا 
کرد اگر جنگ جهانی سوم شــروع شود لندن اولین هدف راهبردی در 
کشورهای ناتو است که مورد اصابت موشک های روسیه قرار خواهد گرفت.

آندری گورولیوف، نماینده مجلس و عضو کارگروه دفاعی مسکو...

  شهید دیالمه نمونه 
برجسته جهادتبیین بود

وزارت صنعت از پذیرش مسئولیت سامانه 
یکپارچه تخصیص خودرو سر باز زد

 از روز روشن تر است که جهان را 
انگلوساکسون ها تهدید می کنند

 خلاء قانونی در مبارزه
 با مفسدان اقتصادی!

امارات یک  درهمچهارشنبه 8  تیر 1401 سال نوزدهم 8 صفحه / قیمت 5000 تومان شماره:4481
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متحد پوتین آندری گورولیوف گفت:

در همایش ملی »دیالمه نیاز امروز« مطرح شد؛

ساختارهای فسادزا در قوه قضاییه باید در هم شکسته شود
رهبر انقلاب در دیدار رئیس و مسئولان قوه قضائیه:

رهبر انقلاب با تأیید ســخنان رئیس قوه قضائیه مبنی بر »در اولویت بودن مبارزه با فســادِ درون قوه«، فرمودند: در مقوله مبارزه با فســاد، کار اصلی، مقابله با ساختارهای فسادزا و در هم شکستن آنها است.
 رهبر معظم انقلاب اســلامی صبح )سه شنبه( در دیدار رئیس قوه قضائیه و جمعی از مسئولان و کارکنان دستگاه قضائی به تبیین »سنت هایِ غیرقابل تغییر الهی در جوامع« پرداختند و گفتند: علت سربلندی 
و پیروزی حیرت آور ملت ایران و نظام جمهوری اسلامی در برابر حوادث بزرگ و تلخ سال 1۳۶0، ایستادگی و تلاش و نهراسیدن از دشمنان بود و این سنت الهی در همه دوران ها قابل تکرار است و باید بدانیم 

خداوند ســال 1401 همان خداوند سال 1۳۶0 است.ایشــان همچنین قوه قضائیه را رُکنی مهم و تأثیرگذار در مسائل کشور خواندند و توصیه هایی هشت گانه همچون...

روزنـــامـه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی، ورزشی

اله
رمق

س
 جشنواره من افتخار می کنم ، پلی بین نسل جوان و پیشکسوتان ارتش!

پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش گنجینه ارزشمندی هستند که هرکدام می توانند درس ها و ارزش های 
ناب دوران دفاع مقدس را به نسل جوان جامعه انتقال دهند، شاید نکته قابل تأمل مغفول ماندن یاد و خاطره این 
عزیزان در طی این سالها باشد اما جوانان جامعه کشور همواره قدران فداکاری های این پیشکسوتان از طریق 
حمایت از جشنواره من افتخار می کنم بوده اند.در همین راستا از مهمترین اهداف این جشنواره تحکیم ارتباط 
بین نســل جوان جامعه و پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش است تا ارزش های آن گنجینه به نسل جوان 
انتقال یابد.شایان به ذکر است جشنواره من افتخار می کنم درواقع پلی بین نسل جوان و پیشکسوتان دوران دفاع 
مقدس ارتش است چراکه این جشنواره ابعاد مختلف دوران دفاع مقدس را با تأسی از فرزندان، نوادگان و بستگان 

به بهترین شکل ممکن برای نسل جوان جامعه که آن دوران را تجربه نکرده اند ترسیم و تبیین خواهد کرد.

پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش گنجینه ارزشمندی هستند که هرکدام می توانند درس ها و ارزش های 
ناب دوران دفاع مقدس را به نسل جوان جامعه انتقال دهند، شاید نکته قابل تأمل مغفول ماندن یاد و خاطره این 
عزیزان در طی این سالها باشد اما جوانان جامعه کشور همواره قدران فداکاری های این پیشکسوتان از طریق 
حمایت از جشنواره من افتخار می کنم بوده اند.در همین راستا از مهمترین اهداف این جشنواره تحکیم ارتباط 
بین نســل جوان جامعه و پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش است تا ارزش های آن گنجینه به نسل جوان 
انتقال یابد.شایان به ذکر است جشنواره من افتخار می کنم درواقع پلی بین نسل جوان و پیشکسوتان دوران دفاع 
مقدس ارتش است چراکه این جشنواره ابعاد مختلف دوران دفاع مقدس را با تأسی از فرزندان، نوادگان و بستگان 

به بهترین شکل ممکن برای نسل جوان جامعه که آن دوران را تجربه نکرده اند ترسیم و تبیین خواهد کرد.

پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش گنجینه ارزشمندی هستند که هرکدام می توانند درس ها و ارزش های 
ناب دوران دفاع مقدس را به نسل جوان جامعه انتقال دهند، شاید نکته قابل تأمل مغفول ماندن یاد و خاطره این 
عزیزان در طی این سالها باشد اما جوانان جامعه کشور همواره قدران فداکاری های این پیشکسوتان از طریق 
حمایت از جشنواره من افتخار می کنم بوده اند.در همین راستا از مهمترین اهداف این جشنواره تحکیم ارتباط 
بین نســل جوان جامعه و پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش است تا ارزش های آن گنجینه به نسل جوان 
انتقال یابد.شایان به ذکر است جشنواره من افتخار می کنم درواقع پلی بین نسل جوان و پیشکسوتان دوران دفاع 
مقدس ارتش است چراکه این جشنواره ابعاد مختلف دوران دفاع مقدس را با تأسی از فرزندان، نوادگان و بستگان 

به بهترین شکل ممکن برای نسل جوان جامعه که آن دوران را تجربه نکرده اند ترسیم و تبیین خواهد کرد.

پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش گنجینه ارزشمندی هستند که هرکدام می توانند درس ها و ارزش های 
ناب دوران دفاع مقدس را به نسل جوان جامعه انتقال دهند، شاید نکته قابل تأمل مغفول ماندن یاد و خاطره این 
عزیزان در طی این سالها باشد اما جوانان جامعه کشور همواره قدران فداکاری های این پیشکسوتان از طریق 
حمایت از جشنواره من افتخار می کنم بوده اند.در همین راستا از مهمترین اهداف این جشنواره تحکیم ارتباط 
بین نســل جوان جامعه و پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش است تا ارزش های آن گنجینه به نسل جوان 
انتقال یابد.شایان به ذکر است جشنواره من افتخار می کنم درواقع پلی بین نسل جوان و پیشکسوتان دوران دفاع 
مقدس ارتش است چراکه این جشنواره ابعاد مختلف دوران دفاع مقدس را با تأسی از فرزندان، نوادگان و بستگان 

به بهترین شکل ممکن برای نسل جوان جامعه که آن دوران را تجربه نکرده اند ترسیم و تبیین خواهد کرد.

تجدید مناقصه عمومی یک مرحله ای هم زمان با ارزیابی کیفی )فشرده( 
نیروهای حجمی مدیریت بانک کشاورزی لرستان 

مدیریت شعب بانک کشاورزی استان لرستان

ت اول
نوب

تدارکات  سامانه  فراخوان  شماره   -53121391 مناقصات   اطلاع رسانی  ملی  پایگاه  شماره 
الکترونیک دولت 2001003376000002 

بانک کشاورزی براساس قانون برگزاری مناقصات و بنا بر آیین نامه اجرایی بند ج ماده 12 قانون مذکور، در 
نظر دارد نسبت به برگزاری مناقصه عمومی یک مرحله ای همراه با ارزیابی کیفی، از طریق تامین کنندگان 
تدارکات  تدارک  سامانه  بستر  در  مناقصه  موضوع  خصوص  در  کاری  سوابق  دارای  و  صلاحیت  صاحب 

الکترونیکی دولت ) ستاد ( تحت شماره2098003376000002 به شرح زیر اقدام نمایند: 
نام و نشانی دستگاه مناقصه گزار: خرم آباد- خیابان علوی -ساختمان مدیریت شعب بانک کشاورزی 
: 33300153-066 دایره خدمات و پشتیبانی مدیریت استان لرستان  در استان لرستان شماره تماس 

داخلی129
نامه رسانی  نظافت،   ( عمومی  خدمات  به  مربوط  امور  واگذاری  مناقصه  تجدید   : مناقصه  موضوع   )1

،ماشین نویسی، رانندگی و000 ( 
2( نحوه دریافت اسناد استعلام و هزینه آن :کلیه مراحل برگزاری فراخوان ارزیابی کیفی از دریافت و 
از طریق درگاه   ، ارسال دعوت نامه جهت سایر مراحل مناقصه  تا  ارزیابی کیفی  تحویل اسناد استعلام 
انجام خواهد شد و لازم   www.setadiran.ir  : به آدرس  الکترونیکی دولت )ستاد(  سامانه تدارکات 
گواهی  دریافت  و  مذکور  سایت  در  ثبت نام  مراحل  قبلی،  عضویت  عدم  صورت  در  مناقصه گران  است 

امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند 0
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس 1456

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سامانه تدارکات الکترونیک دولت ستاد: ساعت 8:00 صبح مورخ 
1401/04/13  الی ساعت18:00 مورخ 1401/04/21 می باشد و مهلت دریافت پاکت تضمین شرکت در مناقصه: 
سه شنبه مورخ 1401/05/04 ساعت 12:00 مهلت زمانی ارسال پیشنهاد سامانه تدارکات الکترونیک دولت 
دولت  الکترونیک  تدارکات  سامانه  از  پاکت ها  بازگشایی  زمان   1401/05/04 تاریخ   18:00 ساعت  ستاد: 
ستاد :ساعت 9:00 تاریخ 1401/05/05 کلیه اسناد مناقصه به غیر از ضمانت نامه بانکی بایستی دارای امضاء 

الکترونیک در سامانه ستاد بارگذاری گردد0 
مبلغ تضمین شرکت در مناقصه به صورت ضمانت نامه بانکی )به غیراز بانک کشاورزی (و دارای حداقل 
مبلغ  به  لرستان  استان  کشاورزی  بانک  شعب  مدیریت  بنفع  پاکات  بازگشایی  تاریخ  از  اعتبار  3ماه 

7/385/013/078 ریال می باشد.
تبصره 1: تصویر ضمانت نامه در سامانه بارگذاری گردد0 تبصره2: تضمین شرکت در مناقصه در قالب   
به دایره خدمات و پشتیبانی  نیز وفق شرایط عمومی مناقصه  به صورت فیزیکی  الف می بایستی  پاکت 
در  ستاد  در  0شماره حساب  گردد  تحویل  اول  طبقه  لرستان  استان  در  کشاورزی  بانک  مدیریت شعب 
سامانه ستاد854510769 به شماره شباIR750160000000000854510769 بنام مدیریت بانک کشاورزی 

استان لرستان می باشد0



سیاسی، اجتماعیسیاسی، اجتماعی

 منت وزیر ارتباطات بر سر مردم:

 خیالتان راحت؛ اینترنت را قطع نمی کنیم!
وزیــر ارتباطات گفت: خیالتان راحت؛ اینترنت را قطــع نمی کنیم، فقط برای محافظت از مردم، فضای 

مجازی قانونمند می شود!

فرشاد مومنی: 

 عزت و کرامت مردم را از بین برده و کاری کردند که
 بیش از 75 درصد جمعیت صدقه بگیر شده اند

اگر جامعه ای پشت به عدالت کند، آن جامعه به سلطه مافیاها در خواهد آمد. کار را به جایی رساندند 
که بیش از 75 درصد جمعیت باید صدقه بگیرند تا بتواند اموراتشان را بگذارنند

مجلس به استیضاح فاطمی امین رای نداد
 به گزارش راه مــردم از خانه ملت؛رئیس مجلس در جلســه علنی با ارائه توضیحاتی اســتیضاح 

سیدرضا فاطمی امین، وزیر صنعت، معدن و تجارت را اعلام وصول نکرد.
قالیباف از متقاضیان استیضاح کننده خواست که فرصت دو ماهه به فاطمی امین بدهند.

انحصار واردات خودرو برای خودی ها!
خبرهایــی که به تازگی در خصوص آزادی واردات خودرو مطرح شــده، نــکات جالب زیادی دارد. اما 
مهمترینش این اســت که قرار نیست واردات خودرو، مزاحمتی برای بازار انحصاری فرزند خوانده های 
دولت ایجاد کند. واردات خودروهای ارزان قیمت در انحصار خودروسازان دولتی باقی می ماند تا دهک 
های متوســط به پایین جامعه، همچنان در صف انتظار باقی بمانند. در واقع واژه آزادســازی برای این 

طرح، بیشتر یک تعبیر انحرافی است.

بیانیه وزارت جهاد کشاورزی درباره تخلف در واردات نهاده های دامی
بیانیه وزارت جهاد کشاورزی درباره تخلف در واردات نهاده های دامی

وزارت جهاد توضیحاتی را درباره تخلف در واردات نهاده های دامی ارائه کرده اما در این میان پرســش 
های زیادی از جمله دلایل برکناری مدیرعامل سازمان تعاون روستایی بی پاسخ مانده است.

 وزارت جهاد توضیحاتی را درباره تخلف در واردات نهاده های دامی ارائه کرده اما در این میان پرسش 
های زیادی از جمله دلایل برکناری مدیرعامل سازمان تعاون روستایی بی پاسخ مانده است.

در اطلاعیه وزارت جهاد کشاورزی آمده است:
مبالغ واریزی دامداران عزیز در سامانه بازارگاه موجود و قابل رهگیری است.

پرداخت ارز توسط بانک مرکزی، فقط با ارائه مستندات ورود کالا صورت می گیرد.
کمیته بررســی و رســیدگی به تخلفات احتمالی شــرکتهای واردکننده نهاده هــای دامی در وزارت 

جهادکشاورزی تشکیل شد.
در این اطلاعیه آمده اســت: شــرایط ویژه جهانی در تولید و تامین چرخه مواد غذایی، به صورتی غیر 
ارادی شــرایطی را برای کشور ایجاد کرده که وزارت جهاد کشــاورزی ملزم گردید تا تمام تلاش خود 

را برای تامین چرخه غذایی کشور، با حداقل تغییرات در قیمت ها و به شیوه ای متعادل به کار ببندد.
وزارت جهاد کشــاورزی در این شــرایط ســخت تامین کالا در بازار های جهانی تلاش کرده با تداوم 
روند مثبت حمایتی و با اتحاد و همدلی شــبکه بزرگ تولید و تأمین کنندگان محصولات کشاورزی و 
دامی در اجرای صحیح نظام کارآمدســازی یارانه ها به زودی جریان عادی تولید و مصرف در کشور به 
بالاترین ســطح تعادل برسد که ماحصل آن ارتقای هرچه بیشتر امنیت غذایی مردم عزیزمان و آرامش 

بازار خواهد بود.
شرایط خاص و پیچیده تامین زنجیره تولید محصولات غذایی، ممکن است در مواردی، نگرانی هایی را 
برای تولیدکنندگان عرصه غذا در کشــور به وجود بیاورد که به عنوان نمونه، می توان به حواشی پیش 

آمده برای یکی از شرکت های وارد کننده نهاده های دامی در روزهای اخیر اشاره کرد.
پیش از انتشــار موضوع در رسانه ها، وزارت جهاد به صورت دقیق به موضوع ورود کرد و ضمن تشکیل 
کمیته ای برای بررســی و رسیدگی به تخلفات احتمالی، و همچنین استقبال از ورود نهادهای نظارتی، 
به اســتحضار ملت شریف و جامعه خدوم کشاورزی و دامداران عزیز می رساند که در حوزه مربوطه، بر 
خلاف آنچه در برخی رسانه ها در این باره مطرح شده، روشن شد که برابر قانون، مبالغ ارزی برای خرید 
غلات و نهاده های دامی و کالاهای اساسی توسط این شرکت، نزد بانک مرکزی متمرکز است و تا کنون 

هیچ مبلغ ارزی توسط بانک مرکزی به این شرکت پرداخت نشده است.
بررســی های این وزارت خانه نشــان می دهد که طبق ضوابط و مقررات بانک مرکزی، تخصیص ارز با 
ارائه مســتندات ورود کالا به گمرکات صورت می گیرد لذا نامه نگاری در خصوص تخصیص ارز با بانک 
مرکزی رویه جاری و اداری وزارت جهاد اســت اما پرداخت ارز توســط بانک مرکزی با ارائه مستندات 

ورود کالا توسط شرکتها صورت می گیرد.
نکته دیگر، نگرانی درباره مبالغ واریزی دامدارن عزیز در حســاب شــرکت در ســامانه بازارگاه بود که 
بررســی دقیق این وزارتخانه نشان می دهد مبالغ در سامانه موجود و قابل رهگیری دقیق است. از آنجا 
که شــرکت مذکور نتوانســت در موعد مقرر تامین کالا نماید و بخش کمی از تعهد خود را تا کنون به 
خریداران تحویل داده اســت، وزارت جهاد به این مســاله ورود کرده و در تلاش اســت تا با استفاده از 
ظرفیت های موجود امکان ایفای تعهدات را برای شرکت مذکور فراهم بیاورد و لذا خریداران هیچ گونه 

نگرانی از این بابت نداشته باشند و با سرعت نهاده های آنان تامین و حمل می شود.
در پایان از همه عزیزان دغدغه مند خصوصا اصحاب محترم رســانه درخواست داریم با توجه به شرایط 
حســاس بازارهای جهانی و اجرای طرح مردمی ســازی یارانه ها ضمن کمک به حفظ آرامش بازار، از 

طرح و نشر اطلاعات نادرست در خصوص این موضوع خودداری کنند.
به گزارش مهر، اظهارات وزارت جهاد کشــاورزی در حالی اســت که جمعه سوم تیرماه، حجت الاسلام 
والســلمین محســنی اژه ای با اشــاره به تخلفات در واردات نهاده های دامی اعــلام کرد که اینکه یک 
دستگاه که از متولیان امر واردات کالا به کشور است به صورت رسمی مرتکب چندین تخلف شده باشد 
موضوعی بسیار مهم و قابل پیگیری است، موارد اینچنینی زمینه ساز فسادهای بعدی و متعدد و ایجاد 
پرونده های کثیرالشــاکی می شود و گرفتاری ها و مشکلات بســیار زیادی را هم برای مردم و هم برای 

دستگاه قضا به وجود می آورد.
وی اضافه کرد: آنطور که ســازمان بازرســی گزارش داده، تعداد قابل توجهی از افراد با استناد به اعلام 
ورود نهاده های دامی به بندر و ثبت آن در سامانه بازارگاه، اقدام به واریز وجه برای خرید کالا و ترخیص 
و دریافت آن ظرف یک تا چند هفته بعد کردند در حالیکه اساســاً نهاده ای وارد کشــور نشده بود و در 
نهایت هم هیچگونه کالایی به دست مردم نرسید، یکی از تخلفات آشکار در جریان واردات این محموله 
بدین شکل بوده که قبل از وارد شدن کالای مورد نظر، ورود آن به بندر ثبت یا اصطلاحاً »کوتاژ« شد 
و متعاقب این موضوع، کوتاژ در ســامانه بازارگاه به ثبت رسید و در معرض دید مشتریان قرار گرفت و 

مردم نیز با مشاهده کوتاژ در سامانه، اقدام به خرید کالا کردند.

چند ابهام و پرسش
همچنین در این خصوص رئیس ســازمان بازرسی گفت: ساخت شماره کوتاژ صوری در حالی که هنوز 
محموله نهاده های دامی وارد بندر نشده بود و سپس ثبت شماره کوتاژ در سامانه بازارگاه، سبب شد که 
۸۰۰ هزار تن نهاده دامی در ســامانه به مردم، کشــاورزان و اتحادیه ها ارائه شود و مردم نیز بدون آنکه 
نهاده ها وارد کشــور شده باشد، با مشــاهده ثبت کوتاژ در سامانه بازارگاه، 5۰۰ هزار تن از این نهاده ها 
را با مبلغ هزار و ۱۰۰ میلیارد تومان خریداری و این مبلغ را به حســاب شــرکت خصوصی مورد اشاره 
واریز کردند، در حالی که تا کنون حدود ۴۰ روز از موعد وارد کردن محموله نهاده های دامی به کشور 

از سوی این شرکت گذشته اما هنوز این نهاده ها تأمین نشده اند.
همچنین به فاصله چند روز، اســماعیل قادری فر، مدیرعامل سازمان مرکزی تعاون روستایی و معاون 
وزیر جهاد کشــاورزی برکنار شــد. با توجه به توضیحات امروز وزارت جهاد کشــاورزی چند پرسش 
همچنان مبهم مانده که به نظر می رســد مسئولان این وزارتخانه باید برای روشنگری افکار عمومی به 

آنها پاسخ دهند.
۱. دلیل برکناری اسماعیل قادری فر، مدیرعامل سازمان مرکزی تعاون روستایی چه بوده و آقای قادری 

فر الان کجاست؟
۲. جناب آقای ساداتی نژاد، وزیر جهاد کشاورزی تاکنون برای کدام شرکت به بانک مرکزی نامه زده و 

درخواست تخصیص مبلغ هنگفتی ارز کرده است؟
۳. دلایل ورود سازمان بازرسی و قوه قضاییه به این ماجرا چه بوده است؟

۴. چرا آقای اژه ای عنوان کرده بودند که »اینکه یک دستگاه که از متولیان امر واردات کالا به کشور به 
صورت رسمی مرتکب چندین تخلف شده باشد موضوعی بسیار مهم و قابل پیگیری است.«؟

رهبر انقلاب با تأیید سخنان رئیس قوه قضائیه مبنی 
بر »در اولویــت بودن مبارزه با فســادِ درون قوه«، 
فرمودند: در مقوله مبارزه با فساد، کار اصلی، مقابله 

با ساختارهای فسادزا و در هم شکستن آنها است.
 رهبر معظم انقلاب اســلامی صبح )سه شنبه( در 
دیــدار رئیس قوه قضائیه و جمعی از مســئولان و 
کارکنان دســتگاه قضائی به تبیین »ســنت هایِ 
غیرقابل تغییر الهی در جوامع« پرداختند و گفتند: 
علت سربلندی و پیروزی حیرت آور ملت ایران و نظام 
جمهوری اسلامی در برابر حوادث بزرگ و تلخ سال 
۱۳۶۰، ایستادگی و تلاش و نهراسیدن از دشمنان 
بود و این ســنت الهی در همه دوران ها قابل تکرار 
است و باید بدانیم خداوند سال ۱۴۰۱ همان خداوند 

سال ۱۳۶۰ است.
ایشان همچنین قوه قضائیه را رُکنی مهم و تأثیرگذار 
در مســائل کشور خواندند و توصیه هایی هشت گانه 
همچون اجرای جدی ســند تحول در همه سطوح، 
مبارزه جدی با فســاد، جلوگیری از تضییع حقوق 
عامّه، مراقبت از امنیــت روانی مردم، تنظیم رابطه 
دســتگاه قضائی با ضابطان و به ســرانجام رساندن 
پرونده های باز شــده در افــکار عمومی، خطاب به 

مسئولان این قوه بیان کردند.
رهبر انقلاب اســلامی در این دیدار، با گرامی داشت 
یاد و خاطره شــهید آیت الله بهشتی و دیگر شهدای 
هفتم تیر، شهید بهشتی را شخصیتی واقعاً برجسته 
خواندند و با اشاره به شرایط پیچیده و خاص ماههای 
منتهی به هفتم تیر سال ۱۳۶۰ و بعد از آن، گفتند: 
بررسی شرایط آن دوران برای امروز ما معرفت آموز 

و راهگشا است.
حضرت آیت الله خامنه ای با مرور شرایط سال ۱۳۶۰، 
و ماههای قبل از هفتم تیر، به وضعیت سخت جنگ 
تحمیلی و پیشروی نیروهای صدام تا نزدیکی چند 
شهر بزرگ در غرب و جنوب اشاره کردند و افزودند: 
در کنار شرایط بسیار نامساعد جنگ، در تهران نیز 
منافقین عملاً جنگ داخلی به راه انداخته بودند و از 
نظر سیاسی هم چند روز قبل از هفتم تیر، مجلس 
به عدم کفایت سیاســی رئیس جمهور رأی داده بود 
و کشــور رئیس جمهور نداشت. در چنین شرایطی، 
اســتوانه ای همچون شهید بهشتی از انقلاب و نظام 

گرفته شد.
ایشــان همچنیــن بــه شــهادت رئیس جمهور و 
نخست وزیر کشــور، دو ماه بعد از حادثه هفتم تیر 

و پس از آن، شــهادت تعدادی از فرماندهان ارشــد 
جنگ در سانحه هوایی اشاره کردند و گفتند: جوانان 
و نسل جدید از این حوادث مطلع نیستند و باید این 
مســائل را مطالعه و با دقت در مورد آنها فکر کنند. 
کدام دولت و کشور را سراغ دارید که در مقابل چنین 

حوادث تلخ و وحشتناکی از پا نیفتد؟
رهبر انقلاب اســلامی خاطرنشان کردند: در مقابل 
همه این حــوادث، در رأس همه امام همچون کوه 
دماوند ســربلند ایستاد و مســئولان دلسوز و مردم 
و جوانان انقلابی نیز ایســتادند و توانستند شرایط 
کشور را صد و هشتاد درجه تغییر دهند، به طوری 
که ناکامی های پی در پی به پیروزی های پی در پی 
تبدیل شد، منافقین از سطح خیابان ها جمع شدند، 
ارتش و سپاه قوی تر شــدند و کشور به روال عادی 
بازگشــت.حضرت آیت الله خامنه ای با اشــاره به 
ذوق زدگی دشــمن در برخی مقاطع به دلیل برخی 
ضعف ها و و کمبودهای داخلی افزودند: هم در سال 
۱۳۶۰ و هم بعد از آن در چهار دهه گذشته، دشمن 
در مواردی ذوق زده و امیدوار شده و تصور کرده است 
بساط انقلاب و نظام در حال جمع شدن است اما این 
امیدواری تبدیل به نا امیدی شده و مشکل آنها این 

است که راز این ناامیدی را متوجه نمی شوند.
ایشان تأکید کردند: دشمن نمی تواند بفهمد که در 
این عالم به غیر از محاســبات سیاسی، محاسبات 
دیگــری هم وجود دارد که همان ســنت های الهی 
هستند.رهبر انقلاب به نمونه هایی از سنت ها و قوانین 
الهی در قرآن درباره نتیجه یاری دین خدا و یا نتیجه 
کفران نعمت های خداوند اشــاره کردند و افزودند: 
قرآن کریم مملو از مضامینِ مربوط به ســنت های 
الهی است و جمع بندی آنها این است که اگر جوامع 
در مقابل دشــمنان ایســتادند و با توکل بر خداوند 
به وظایف خود عمل کردنــد، نتیجه آن پیروزی و 
پیشرفت است اما اگر دچار اختلاف، عافیت طلبی و 

سستی شوند، نتیجه آن شکست خواهد بود.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر لزوم بررســی 
علمی سنت های الهی با نگاه جامعه شناسی، سخنان 
خود در این بخش را اینگونه جمع بندی کردند: ملت 
ایران در ســال ۱۳۶۰ با قــرار گرفتن در مدار یکی 
از سنت های الهی یعنی جهاد و ایستادگی توانست 
دشمن را ناامید کند. امروز نیز همان قاعده و قانون 
جاری اســت و خداوند ســال ۱۴۰۱ همان خداوند 
سال ۱۳۶۰ است و باید تلاش کنیم خود را مصداق 

ســنت های الهی قرار دهیم تا نتیجه آن پیشــرفت 
و پیروزی باشــد.رهبر انقــلاب در ادامه قوه قضائیه 
را رُکنی مهم و تأثیرگذار در کل کشــور خواندند و 
گفتند: بر اساس آیات قرآن کریم، وظیفه حکومت 
اســلامی، اقامه نماز یعنی گســترش روح تعبّد در 
جمهوری اسلامی، ایتاء زکات یعنی عدالت توزیعی 
در جامعه اســلامی و امر به معــروف و نهی از منکر 
یعنی امر به ارزشــهایی همچون عدالــت، انصاف، 
برادری و نهی از ظلم، فســاد و تبعیض است که به 
این اصل در قانون اساســی نیز تأکید شــده و جزو 

وظایف قوه قضائیه هم قرار دارد.
ایشــان افزودند: اگــر به این وظایف با اســتفاده از 
امکانات گوناگون همچون امکانات قضا و دادگستری 
عمل نشود، مصداق تضییع نعمت های الهی است و 

از این ناحیه ضربه خواهیم خورد.
حضرت آیت الله خامنه ای، رئیس قوه قضائیه را فردی 
مؤمن، انقلابی، پرُ کار، مردمی، به دور از تشــریفات، 
آشنا با زوایای گوناگون قوه و برخوردار از گوش شنوا 
در قبال منتقدان خواندند و توصیه هایی هشت گانه به 

مسئولان و کارکنان این قوه بیان کردند.
ایشان در توصیه اول، سند تحول تهیه شده در دوره 
مدیریت قبل را از مترقی ترین اسناد تحول دانستند 
و افزودند: به این ســند باید عمل و بر اســاس آن 

شخصیت سازی و کادرسازی شود.
رهبر انقلاب، عمل به سند تحول را باعث جلوگیری از 
انفعال در مقابل مخالفت ها خواندند و افزودند: رئیس 
قوه، مقیّد به عمل به سند است اما در سطوح دیگر 
یعنی همه قضات، کارکنان و مدیران نیز باید این کار 
با قوت دنبال شود البته بر اساس برخی گزارشها، در 

این زمینه آنگونه که باید، عمل نشده است.
»مبارزه جدی با فساد« توصیه بعدی حضرت آیت الله 

خامنه ای به مسئولان قضائی بود.
ایشــان با تأیید ســخنان رئیس قوه قضائیه مبنی 
بر »در اولویــت بودن مبارزه با فســادِ درون قوه«، 
خاطرنشــان کردند: اکثریت قضات، افرادی شریف، 
پاکدســت، نجیب، مؤمن و زحمتکش هستند اما با 
معدود افراد فاسد که به کار و آبروی دیگران آسیب 
می زنند، باید برخورد شــود البته در مقوله مبارزه با 
فســاد، کار اصلی، مقابله با ساختارهای فسادزا و در 

هم شکستن آنها است.
رهبر انقلاب بــا تأکید بر تقویــت دانش قضائی و 
جلوگیری از صدور احــکام ضعیف یا مخدوش، در 
توصیه بعدی به تشــویق قضات و کارکنان شریف و 

زحمتکش سفارش کردند.
»معطل نماندن هیچ یک از اختیارات و مأموریت های 
قانونی قوه« توصیه دیگر حضرت آیت الله خامنه ای به 
مســئولان قضائی بود که در این زمینه گفتند: مثلًا 
دادستان کل در حوزه حقوق عمومی وظایفی دارد 
کــه باید با رصد کامل و البته به دور از احساســات 

و شعارزدگی، از تضییع حقوق عامه جلوگیری کند.
ایشــان پیشــگیری از جــرم را از دیگــر مصادیق 
مأموریتهای مهم قوه قضائیه برشــمردند و گفتند: 
به عنوان نمونه باید با عمل به تکلیف قانونی در زمینه 
تعیین مالکیت زمین ها در شــهرها و روســتاها، از 
جرایمی مانند زمین خواری و کوه خواری پیشگیری 

شود.
رهبر انقلاب در توصیه ششم، »تنظیم ارتباطات قوه 
قضائیه و ضابطان قضائی« را مورد تأکید قرار دادند و 
گفتند: بر رفتار ضابطین باید مراقبت و نظارت شود 
که در حق متهم زیاده روی یا تندروی نشود. دستگاه 
قضائی نیز نباید تحت تأثیر ضابط باشد بلکه باید به 
صورت مستقل به مسائل رسیدگی کند. البته نظرات 

کارشناسی ضابطان نیز نادیده گرفته نشود.
ایشــان در این زمینه افزودند: یکــی از گلایه های 
ضابطان از دستگاه قضائی رها کردن برخی پرونده ها 
به علت کمبودهای قانونی اســت در حالیکه باید با 

تکمیل قوانین این خلأ را برطرف کرد.
حضــرت آیت الله خامنــه ای در توصیــه بعدی به 
مســئولیت قوه قضائیه در قبال امنیت روانی مردم 
اشــاره کردند و گفتند: امنیت روانی از جمله حقوق 
عمومی است و دستگاه قضائی باید از نگران کردن و 
تخریب ذهن مردم به وسیله شایعات و اظهارات دروغ 
و هراس افکنِ افراد مشخص یا نامشخص در رسانه ها 

و فضای مجازی جلوگیری کند.
رهبر انقلاب در توصیه هشتم و پایانی با اشاره به باز 
شــدن پرونده های مهم و گوناگون در افکار عمومی 
همچون مسائل کارخانجات یا تصرفات غیرقانونی، 
تأکید کردند: ســر زخم پرونده هایــی که در افکار 
عمومی باز می شــود نباید باز بماند. هر پرونده را تا 

آخر ادامه دهید و نهایی کنید.
ایشــان در پایان سخنانشان، کار قضائی را از جمله 
کارهای بســیار دشوار برشمردند و گفتند: البته اگر 
این کار را برای خدا و با هدایت الهی انجام دهید، اجر 

آن نیز سنگین خواهد بود.
در ابتدای این دیدار، حجت الاســلام والمســلمین 
محسنی اژه ای رئیس قوه قضائیه، گزارشی از اقدامات 
این دســتگاه در دوره اخیر، با تأکید بر ارتباط بیش 
از پیش با اقشار مختلف مردم، تقویت تعامل با قوای 
دیگر، تلاش برای تحقق سند تحول قضائی، جهش 
در اســتفاده از فناوری های نوین و هوشمندسازی 
خدمات قضائی، حمایت از تولیــد و رفع موانع آن، 
رایگان کردن برخی خدمات قضائی در مناطق محروم، 
مبارزه جدی با فســاد به ویژه در داخل قوه، اولویت 
دادن به پرونده های کثیرالشــاکی و دارای اهمیت 
در افکار عمومی، تشــدید نظارت ها بر حُسن اجرای 
قوانین و مصوبات لازم الاجرا و همچنین پیگیری های 
مستمر و جاری برای بهبود وضع معیشتی کارکنان و 

تقویت پایه بودجه قوه قضائیه بیان کرد.

وزارت صنعــت در اظهاراتی قابــل تأمل اعلام کرد 
:ســامانه یکپارچه تخصیص خودرو متعلق به وزارت 
صمت نیســت و تنها نظارت آن از ســوی ســازمان 
انجام  تولیدکننــدگان  و  حمایت مصرف کننــدگان 
می شود.وزارت صنعت در واکنش به انتشار مطلب در 
این خبرگزاری با » اختصاصی- افشای نامه مهم در 
وزارت صمت/ سامانه قرعه کشی خودرو تأیید امنیتی 
ـ فنی نداشــت؛ لغو قرعه کشــی تا اطلاع ثانوی« به 
ارائه توضیحاتی آنهم در سایت شاتا پرداخت و اعلام 

کرد:
اول: ســامانه یکپارچه تخصیص خــودرو متعلق به 
وزارت صنعــت، معدن و تجارت نیســت و فعالیت 
و مدیریت ســامانه توســط بخــش خصوصی انجام 
می شود، بنابراین این وزارتخانه مسئولیت و مالکیتی 
در خصوص این ســامانه نداشته اســت، بلکه بنا به 
تعییــن زمان بندی محــدود در عمل بایــد از میان 
ســامانه های موجود که پیش ازاین نیز تجربه اجرای 
این فرآیند را به کرات داشته اند، استفاده کرد. لازم به 
ذکر است که شــرکت مگا در سالیان متوالی فرآیند 
یادشــده را برای خودروســازان متعــددی به عهده 
داشــته و به طبع سازمان حمایت و سایر ارگان های 
نظارتی پیش ازاین نیز بر فعالیت این ســامانه نظارت 
داشــته اند و در این دوره بر اســاس سیاست گذاری 

وزارت صمت تنها دو تفاوت عمده رخ داد:
الف-یکپارچه ســازی عرضه خودروســازان در یک 
ســامانه که امکان دسترســی مصرف کنندگان را به 

محصولاتی با تنوع بیشتر، فراهم آورد.
ب-شفاف  سازی اجرای دقیق فرآیند )مواردی مانند 

اجــرای فرآینــد تخصیص جمعیــت جوانی مطابق 
قانون، صحه گذاری اطلاعــات هویتی و...( به گونه ای 
که نقش نظارتی ســازمان حمایت مصرف کنندگان 
و تولیدکنندگان، ضمانت اجرایی قوی تری داشــته  

باشد.
دوم: در این نامه پیشنهادشــده اگر تصمیمی برای 
انتقال مسئولیت سامانه به وزارت صمت وجود داشته 
باشد )که چنین تصمیمی صورت نگرفته است(، باید 
شــرایط و ملاحظات قانونــی و مقرراتی آن رعایت 
شــود، زیرا جنبه حاکمیتی پیــدا می کند، بنابراین 
طرح مواردی مانند تأیید نشدن موارد امنیتی سامانه 

به هیچ عنوان مدنظر نبوده است.
ســوم: دربند آخــر نامه یادشــده نیــز به صراحت 
پیشنهادشــده از طریــق مجری ســامانه یکپارچه 
تخصیص خودرو )ســامانه ایرانیکار شــرکت مگا( با 
مرکز افتا ریاســت جمهوری تعامل یا مکاتبه شده و 
نقطه نظرات فنی آنها برای ارتقاء کارکرد سیســتم 
)که برای همه سامانه ها همواره ارتقا باید در دستور 
کار باشد( دریافت و پس از اعمال در سامانه و تست 
موارد پیاده شــده، مراحل بعــدی تخصیص خودرو 

صورت پذیرد.
بنابراین این نامه به هیچ عنوان ناظر بر توقف ســامانه 
تخصیص خودرو و امنیت نداشتن سامانه نبوده، بلکه 
توصیه شــده به طور حتم اســتعلامات و ملاحظات 
مرکز افتا ریاســت جمهوری از سوی شرکت مربوطه 
دریافت و عملیاتی شــود؛ ازاین رو نه حذف ســامانه 
یکپارچــه مطرح اســت و نه ابهامی در قرعه کشــی 
نوبت نخست وجود دارد، بلکه مطابق با بازخوردهای 

بسیار مثبت دریافت شده از دور نخست قرعه کشی، 
مطابق نظرســنجی های انجام شــده از ســوی مرکز 
روابط عمومی وزارت صمت، نه تنها امکان دسترسی 
مصرف کننــدگان عــادی به خودروهــای پرطرفدار 
خودروسازان در این عرضه بسیار افزایش یافت، بلکه 
طرح های فروش متعددی از خودروسازان از فهرست 
قرعه کشی حذف شد که اکنون بدون قرعه کشی در 

معرض فروش عموم قرارگرفته است.
لازم بــه ذکر اســت که بــا روند افزایشــی تولید و 
عرضه خــودرو در ماه های اخیــر )نزدیک به چهار 
برابرشــدن تولید خودروهای کامل و قابل عرضه در 
خودروســازان داخلی نســبت به مدت مشابه سال 
گذشــته( و شفاف ســازی عرضه از طریق ســامانه 
یکپارچه تخصیص خودرو، روند حذف قرعه کشــی 
خودرو که اکنون آغازشــده است در ماه های آتی نیز 

تداوم خواهد یافت.
توضیحات خبرگزاری تسنیم به شرح زیر است:

 ۱- از همان روزهای نخست فعالیت سامانه یکپارچه 
تخصیص خودرو وزارت صنعت خود را متولی فروش 
در سامانه معرفی کرد و در قالب گزارش هایی چند 
و چون ثبت نام و نحوه تحویل خودروها را اعلام کرد 
به نوعی مردم این وزارتخانه را متولی فروش خودرو 
در ســامانه می دانستند اما سوال اینجاست چرا بعد 
از یک ماه و نیم از فروش خودرو در سامانه یکپارچه 
تخصیص خودرو وزارت صنعت خود را مســئول این 
ســامانه ندانســته و تأکید می کند تنهــا از طریق 
ســازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 

نظارت را انجام می دهد!

این موضع گیری ها این برداشــت را می رساند که 
متولی صنعت از مســئولیت خود شانه خالی کرده و 

خود را مسئول نمی داند!
۲-البتــه در متن نامه به صراحت عنوان شــده که 
ســامانه از لحاظ فنی و امنیتی ایراد دارد ای کاهش 
در پاسخگویی کمی با مردم شفاف باشید و  ایرادات 
را هــم بیــان می کردیــد . نکته قابــل تأمل دیگر 
اینجاســت در نامه آقای نیازی بــه معاونت حمل و 
نقل تأکید شــده« با توجه به حساســیت و اهمیت 
این سامانه، زیرساخت های ارتباطی، سخت افزاری، و 
نرم افزاری و امنیتی مناسبی می بایست تدارک شود 
که تأمین آنها اعتبار متناســب خــود را نیاز دارد ». 
مگر می شــود بدون رفع ایرادات زیر ساختی فروش 
را در ســامانه انجام داد! به عبارتی با همان ایرادات 
فروش خودرو در ســامانه انجام شــده و حالا وزارت 

صنعت زیر بار مسئولیت خود نمی رود.
۳- در نهایت در نامه تأکید شده » پیشنهاد می گردد 
برای قرعه کشــی آتی از طریق ســامانه مزبور، فعلًا 
مــوارد و نقطه نظرات مرکز افتای ریاســت جمهوری 
به طور ویژه از آن مرجع درخواست و پس از دریافت 
و آماده سازی ســامانه مطابق آن موارد نسخه نهایی 
به منظــور تســت و ارزیابی فنــی در اختیار یکی از 
آزمایشــگاههای حائز صلاحیت تحت نظارت مرکز 
افتا قرار داده شــود و قرعه کشــی به بعد از آن زمان 
موکول شود.« اما وزارت صنعت با رد این هم موضوع 
اعلام می کند که توقفی در سامانه تخصیص خودرو 
صورت نگرفته است چرا بدون رفع ایرادات روال غلط 

را می خواهید ادامه دهید!

همزمان با کاهــش قیمت ها در بازار ارز، قیمت 
دلار توافقی در بازار متشکل ارزی وارد کانال ۲۸ 

هزار تومان شده است.
 با افزایش عرضه ارز از ســوی صادرکنندگان در 
بازار متشــکل ارزی، قیمت خریــد و فروش ارز 
توافقــی از صبح امروز وارد کانال ۲۸ هزار تومان 

شده است.
این درحالی است که قیمت دلار در بازار آزاد نیز 
هم اکنون حدود ۳۰ هزار تومان، اســت؛ فعالان 
بازار ارز پیش از این بارهــا گفته بودند احتمال 
کاهش بیشتر قیمت ها در روزهای آینده وجود 
دارد.صــراف های عضو بازار متشــکل ارزی می 
گویند: خرید و فروش در بازار به تعادل رســیده 

اســت؛ عرضه های ارز نیز بالاست و به تقاضاها 
پاسخ داده می شود. از صبح دیروز میزان عرضه 

بیشتر از تقاضا بوده است.
فعالان بازار مــی گویند: اقدامــات مثبت بانک 
مرکزی در بازار ارز و افزایش عرضه ارز از ســوی 
صادرکنندگان در بازار موجب شد تا مدار قیمتی 
در این بازار نزولی شــود؛ ضمن اینکه خبرهای 
مثبت از مذاکرات هسته ای و آغاز مجدد رفت و 
آمدهای سیاسی این خبر را در بازار مخابره کرده 
که احتمال کاهش بیشــتر قیمت ها در روزهای 

آینده وجود دارد.
برهمین اســاس نیز بر تعداد فروشنده های ارز 
در بازار افزوده شــده است؛ صراف ها می گویند 
قیمت دلار در صرافــی های مجاز بین ۲۹ هزار 
تا ۳۰ هزار تومان در نوســان است؛ نکته مهم در 
بازار این است که قیمت دلار در بین دلال های 
حاشیه خیابان فردوســی نیز در کانال ۳۰ هزار 
تومان قرار دارد.گزارش های میدانی از فردوسی 
همچنین نشــان می دهــد که اکثــر صراف ها 
فروشــنده هستند و فعلًا میل به خرید ارز وجود 
نــدارد چراکه به اعتقاد فعالان بــازار ارز، قیمت 
ها در آینده نزدیک باز هم کاهش خواهد یافت.

گــزارش هــای میدانــی نشــان میدهــد که 
قیمــت دلار در کــف بــازار با آنچــه در کانال 
 هــای تلگرامــی پرمخاطــب درج می شــود، 

اختلاف 5۰۰ تومانی دارد.
، در پــی ریــزش قیمت ها در بــازار طلا و ارز، 
تعــدادی از دلال های اصلی بازار به دلیل فرار از 
ضررهای ســنگین سعی دارند با بالا اعلام کردن 
قیمت ها در فضای مجازی، مانع از کاهش بیشتر 

قیمت ها در بازار شوند.
برخی از کانال هــای تلگرامی با اعضای چند ده 
هزار نفری برای سومین روز پیاپی اقدام به درج 
نرخ غیر واقعی از بازار طلا و ارز میکنند؛ مقایسه 
قیمت های درج شده در این کانال ها با کف بازار 
نشان میدهد که قیمت دلار در کانالهای تلگرامی 

حداقل ۴۰۰-5۰۰ تومان گرانتر درج می شود.
نگاهی بــه وضعیت اعلام قیمت ها در این کانال 
ها نشــان میدهد که از دو روز گذشته تا کنون، 
شــانتاژ گســترده و هماهنگی توسط این کانال 
های تلگرامی با اعضــای چند ده هزار نفری در 

حال انجام است.
البته تجربه دفعات قبــل نیز گواه همین مطلب 
اســت چراکه همواره در روزهای پرنوسان بازار، 

برخــی از کانالهای تلگرامی بصــورت هماهنگ 
قیمت های کاذب را درج کرده و با این کار سعی 
دارند مانع از ادامه روند نزولی قیمت ها در بازار 

شوند.
تعدادی از فعالان بازار می گویند: »از آنجایی که 
مخاطب این کانالهای تلگرامی زیاد است، قدرت 
شانتاژ بالایی هم دارند؛ چون بازار سنگین ریخته 
یک ســری ضرری شــدند با کمک شانتاژ کانال 
های درج نرخ تلگرام میخواهند مال بالاتر خالی 
کنند.«مثــلا الان که نرخ اعلامــی این کانال ها 
برای دلار ۳۰ هزار و ۶۰۰ تومان اســت، دلار در 
سبزه میدان با ۳۰ هزار و ۲۰۰ تومان معامله می 
شود. ضمن اینکه دلار خرد نیز در معاملات خرد 

۳۰ هزار تومان قیمت خورده است.
یکــی از صراف های بــازار ارز در همین ارتباط 
می گوید:  کانال های نــرخ دلار در تلگرام طی 
ســه چهار روز گذشته هماهنگ کردند و نرخ ها 
را بالاتر اعلام مــی کنند. ۴-5 کانال معروف در 
تلگرام، منبع چک کردن نرخ توسط حدود ۸۰-
۹۰٪ کسبه و تجار و بازاری ها هستند و هرکسی 
بخواهــد دلار بخرد یا بفروشــد به نرخ های این 

کانال ها حتما نگاه می کند.

w w w . n e w s r a h e m a r d o m . i r 2
خبر

رهبر انقلاب در دیدار رئیس و مسئولان قوه قضائیه:

 ساختارهای فسادزا در قوه قضاییه
 باید در هم شکسته شود

بازگشت قیمت دلار در صرافی ها به کانال ۲۸ هزار تومان 
تقلای دلال ها برای فرار از ضررهای سنگینسقوط دلار تا کجا ادامه دارد؟

وزارت صنعت از پذیرش مسئولیت سامانه یکپارچه تخصیص خودرو سر باز زد
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 خلاء قانونی در مبارزه
 با مفسدان اقتصادی!

راه مردم، مرتضی نجفی قدســی ؛قطعاً فساد 
یک مفســد اقتصادی که حقوق هزاران انســان را 
ضایــع می کند و آنهــا را از زندگــی آبرومندانه و 
شرافتمندانه محروم می کند و به فقر و فلاکت می 
کشاند از جرم حمل پنج گرم هروئین که مجازاتش 
اعدام است به مراتب بیشتر است و امیدواریم روزی 
این خــلاء قانونی در مبارزه با مفســدان اقتصادی 

برطرف شود. 
 در کشــور چین همه اختلاســگران می دانند که 
اختلاس بیــش از ۴۶۰ هــزار دلار حکمش اعدام 
اســت و لذا معمولا مختلســین مراقــب این حد 
قانونی هســتند تــا مبادا اعدام شــوند! ما هم باید  
برای مفســدین اقتصادی که از مصادیق »مفســد 
فی الارض« هســتند عدد و رقم تعیین کنیم مثلًا 
بگوئیم اختلاس بیش از یک میلیون دلار مجازاتش 
اعدام اســت و در این صورت است که قاضیان می 
توانند برخــوردی قاطع و درس آموز با مفســدان 

اقتصادی داشته باشند. 
در پــی مطرح شــدن پی در پی برخی از مفاســد 
اقتصادی کلان در جامعه و انتظار مردم به برخورد 
قاطع دستگاه قضایی با آنان، مرتضی نجفی قدسی 
در یادداشــتی بــه خلاء های قانونــی این موضوع 

پرداخته است. 

بسم الله الرحمن الرحیم
إنَِّ المُْجْرِمِینَ فیِ عَذَابِ جَهَنَّمَ خَالدُِونَ

لَا یفَُتَّرُ عَنْهُمْ وَهُمْ فیِهِ مُبْلسُِــونَ )سوره زخرف( آیه 
75 و 7۴

قطعاً و حتمــاً مجرمان در عــذاب جهنم جاودانه 
خواهند ماند و تخفیفی در عذابشــان نیســت و در 

ناامیدی کامل در جهنم بسر می برند !
***

 متأســفانه هر روز شاهد مفاســد اقتصادی اعم از 
ارتشــاء، اختلاس و احتکار در سطح کشور هستیم 
و برخی از آنها هم که وسعت و گستردگی داشته و 

ارقام کلان دارد رسانه ای می شود.
از طرفی مردم و جامعه انتظار دارند که با مفسدان 
اقتصــادی برخوردی قاطع و درس آموز بشــود تا 
دیگران جرأت انجام چنین تخلفاتی نداشته باشند 
و لیکن بنظر می رسد که ما در این زمینه دچار خلأ 
قانونی هستیم و تقریباً دست قاضیان برای برخورد 
شدید با آنها بسته است چرا که باید احکامشان در 

محدوده قانون تعریف شود.
قانونگذار در قانون تشدید مجازات مرتکبین ارتشاء،  
اختلاس و کلاهبرداری مصوب سال ۱۳۶۴ مجازات 
جرم اختلاس و فرد مختلس را چنین تعیین کرده 
اســت که در صورت تحقق و اثبات جرم اختلاس 
در صورتی که میــزان اختلاس تا پنجاه هزار ریال 
)پنج هزار تومان( باشد،  مرتکب – ۶ ماه تا سه سال 
حبس و شــش ماه تا سه ســال انفصال از خدمات 
دولتی و هر گاه بیش از پنجاه هزار ریال باشد به دو 
تا ده ســال حبس و انفصال دائم از خدمات دولتی 
علاوه بــر رد مال مورد اختلاس بــه جزای نقدی 

معادل دو برابر آن نیز محکوم می شود.
البته قانونگذار در اســفند ماه سال ۱۳۶۹ اصلاحیه 
ای بر این مواد قانونی انجام می دهد و تحت عنوان 
قانون مجازات اخلالگران در نظام اقتصادی کشــور 
تصویب کرد کســانی که اخــلال در نظام پولی یا 
ارزی کشور یا اخلال در امر توزیع مایحتاج عمومی 
از طریــق احتکار و یا گرانفروشــی کلان و یا پیش 
خرید فراوان تولیدات کشــاورزی به منظور ایجاد 
انحصــار و یا کمبود در عرضه آنهــا و یا اخلال در 
نظام تولیدی کشــور و یا اخلال در نظام صادراتی 
کشــور، با توضیحاتی که در بندهای مربوط به آنان 
آمده است چنانچه قصد ضربه زدن به نظام و کشور 
را داشته اند و اخلالشــان در حد فساد فی الارض 
باشد مجرمین به اعدام و در غیر این صورت به پنج 
تا بیست سال حبس محکوم می شوند البته قاضی 

می تواند علاوه بر جریمــه مالی و حبس، مرتکب 
جرم را به ۲۰ تا 7۴ ضربه شلاق نیز محکوم نماید.
ملاحظــه می فرمائید که بخشــی از ایــن قوانین 
کــه اصلًا میزان اختلاس را زیــر پنج هزار تومان و 
بــالای آن تبیین می کنــد و مربوط به همان دهه 
شــصت بوده اســت که پولها ارزشی داشت و عملًا 
این مفاد قانونی در شــرایط امــروز کارایی خود را 
از دســت داده است و تنها راهی که برای مبارزه با 
مفسدان اقتصادی مانده است همین قانون مجازات 
اخلالگران در نظام اقتصادی مصوب سال ۶۹ است 
کــه در صورت تحقــق مقابله با نظام و افســاد در 
زمیــن حکم اعدام را برای مفســدان اقتصادی که 
اخــلال در اقتصاد و تولید و توزیع ارزاق و نیازهای 
عمومی کشــور ایجاد کرده اند جایز می داند و این 
موضوع هم چون عدد و رقمی در آن نیســت و بنا 
به تشــخیص قاضی اســت که کار را بر آنها سخت 
می کند و لذا غالباً حتی در مفاسد اقتصادی کلان 
معمولاً حکم حبس برای آنها تعیین شــده است، و 
بندرت کســی را بخاطر فساد اقتصادی اعدام کرده 
اند و همین امر موجب شــده اســت تا مفسدین و 
مختلســین با خیال راحت به فسادشان بپردازند و 
روز بروز بر عدد و رقم هزاران میلیاردی اختلاس ها 

و دزدی ها بیفرایند.
در کشــور چین همه اختلاســگران می دانند که 
اختلاس بیش از ۴۶۰ هــزار دلار مجازاتش اعدام 
اســت و لذا معمولاً مختلســین این حد قانونی را 

مواظب هستند تا مبادا اعدام شوند!
به نظر می آید در کشــور ما نیز باید قوانین دقیق 
و خط کشی شــده در این زمینه نوشته شود، مثلًا 
بگویند اختلاس بیش از هزار میلیارد تومان محکوم 
به اعدام است و در حکم مفسد فی الارض محسوب 
می شــود و آنگاه خواهید دید که ســطح اختلاس 
ها به زیــر هزار میلیارد تومان تنــزل می کند، به 
هــر حال باید بــرای قاضی تعییــن کنند که یک 
اختلاســگر در چه عدد و رقمی از اختلاس، مفسد 
فی الارض محسوب می شود و حکمش اعدام است، 

البته اگر مبنا را دو برابر کشــور چین هم حســاب 
کننــد یعنی جرم اختلاس در حد یک میلیون دلار 
را برای اخلالگر نظام اقتصادی و در نتیجه مفســد 
فی الارض و اعدام محســوب کنند قطعاً بســیاری 
از جرائم اقتصادی کاســته خواهد شد و تا مادامی 
که دایره جرم را دقیق مشــخص نکنند و در نتیجه 
مجازات هم نامعلوم باشد، مفسدان اقتصادی هم به 

اختلاس ها و دزدی هایشان ادامه می دهند.
بسیاری از کشورها برای مجازات مفسدین اقتصادی 
حد و حدود دقیق تعیین کرده اند تا مختلسین هم 
جرأت عبور از آن حدود را نداشــته باشند و الّا می 
دانند مجازاتشــان اعدام و یا حبس ابد خواهد بود،  
در کشور ما هم همانطور که معین کرده ایم حمل 
بیــش از پنج گرم هروئین حکــم مجازاتش اعدام 
است، باید معین کنیم اختلاس در زیر یک میلیون 
دلار ایــن مجازات را دارد و بیشــتر از آن هم مثلًا 
اعدام اســت، البته قطعاً فساد یک مفسد اقتصادی 
که حقوق هزاران انســان را ضایع می کند و آنها را 
از زندگی آبرومندانه و شرافتمندانه محروم می کند 
و به فقر و فلاکت می کشاند از جرم حمل پنج گرم 
هروئین که مجازاتش اعدام اســت به مراتب بیشتر 
است و امیدواریم روزی این خلاء قانونی در مبارزه 

با مفسدان اقتصادی برطرف شود.
البته سخنی هم با مختلسین دارم و آن اینکه گیرم 
از مجازات دنیایی توانســتید عبــور کنید آیا فکر 

آخرت و عذاب جهنم را هم می کنید؟ !
آیــه ای کــه در اول بحث آوردم صراحتــاً و قطعاً 
جایگاه چنین مجرمانی را خلود ابدی در جهنم می 
داند که هیچ تخفیفی هم بر آن نیست، بخاطر چند 
روز دنیا که به ســرعت هم طی می شــود زندگی 
ابــدی خود را در جهنم قرار ندهید و ســعی کنید 
بنده صالح خدا باشــید و هر چــه زودتر توبه کنید 
و حقــوق بیت المال و مــردم را به آنها باز گردانید 
تا بلکه خدای رحمان هم به شما رحم فرماید و الّا 

آتش دوزخ قابل تحمل نیست!

خبرخبر

خودروهای داخلی درحالی در بازار با ریزش قیمت 
مواجه بودنــد که نرخ ارز با افت محسوســی وارد 
محدوده ۳۰هزارتومان شــد. این افت بها درحالی 
تجربــه می شــود که نمــودار قیمــت محصولات 
خودروســازان داخلی به جز یک یا دو مدل خودرو 

کاملا قرمز بوده و روند نزولی مطلق داشت.
خودروهای داخلی درحالی در بازار با ریزش قیمت 
مواجه بودنــد که نرخ ارز با افت محسوســی وارد 
محدوده ۳۰هزارتومان شــد. این افت بها درحالی 
تجربــه می شــود که نمــودار قیمــت محصولات 
خودروســازان داخلی به جز یک یا دو مدل خودرو 
کامــلا قرمز بوده و روند نزولی مطلق داشــت. این 
درحالی است که علاوه بر خودروهای داخلی قیمت 
محصولات چینی و خارجــی پریمیوم نیز در بازار 
آزاد با کاهــش همراه بوده اســت. افت بهای یک 
تــا پنج میلیونی در بــازار داخلی هــا و یک تا ۱۰ 
میلیون  تومانی چینی هــا و همچنین کاهش قیمت 
یک تا پنج میلیون تومانی برخی خودروهای پریمیوم 
دربازار سبب شــد بازار خودرو روز گذشته روندی 
کاملا نزولــی را تجربه کند. دراین میان شــایعات 
پیرامــون ادامه مذاکرات ایــران و آمریکا برای رفع 
تحریم هــا در قطر نیــز علاوه بر آنچه گفته شــد 
درکاهش قیمــت خودرو دربــازار بی تاثیر نبوده و 
نیســت.گزارش های میدانی از بیشترین و کمترین 
تغییــرات قیمت در بازار خودرو حکایت از آن دارد 
کــه برخی مدل ها در بازه زمانی یادشــده افت بها 
را تجربه کردند کــه از میان آن ها می توان به موارد 
زیر اشــاره کرد: جک S۳ ۱۰میلیون تومان، پیکاپ 
فوتــون دیــزل ۱۰ میلیون تومــان، دیگنیتی ۱۰ 
میلیون تومان، فیدلیتی پنج نفره ۱۰ میلیون تومان، 
 S5 پــلاس ۱۰ میلیون تومــان، جک S7 هایمــا
نیوفیــس ۸ میلیون تومــان، هایمــا S5 جدید 7 
میلیون تومان، مــزدا ۳، 5 میلیون تومان، فیدلیتی 

هفت نفــره 5 میلیون تومــان، رنو ســاندرو اتومات 
5 میلیون تومــان، رنو ســاندرو اســتپ وی اتومات 
5 میلیون تومــان، برلیانــس H۳۳۰ دنــده ای 5 
میلیون تومان و کیا سراتو ســایپا 5 میلیون تومان. 
همچنین در این میــان تنها دو مدل رنو تندر ۹۰ 
E۲ بــا ۲۲ میلیون تومان و رنــو پارس تندر با ۱۰ 
میلیون تومــان افزایــش قیمت، سنت شــکن بازار 
خودرو در روز گذشــته بودند. افزایش قیمت قابل 
توجه و محسسوســی کــه البته دلیل مشــخصی 
هم برایش وجود ندارد. دراین شــماره نیز روزنامه 
»دنیای خــودرو« قصــد دارد به عــادت گذشــته 
قیمــت خودروهای موجود در بــازار را که به چهار 
دســته داخلی، چینــی، خارجی هــای پریمیوم و 
 خارجی های لوکس تقســیم می شــوند به تفکیک

 مورد بررسی قرار دهد.

سقوط آزاد قیمت خودروهای داخلی
پرایــد ۱۱۱ )۲۰۴ میلیون تومان(، پراید ۱۳۱ )۱۸۳ 
میلیون تومان(، پراید ۱۳۲ )۱77 میلیون تومان(، تیبا 
 S صندوقدار آپشــنال )۲۰۲ میلیون تومان(، کوییک
)۲۳۲ میلیون تومان(، نیســان دوگانه آپشنال )۳۹۶ 
میلیون تومــان و پژو ۲۰7 پانورامــا اتومات با قیمت 
۶۱۰ میلیون تومــان جزو خودروهایــی بودند که روز 
گذشــته در بازار تغییر بهای خاصی را تجربه نکردند. 
همچنین قیمت ســمند LX داشــبورد جدید با ۲ 
میلیون تومان کاهش به ۳۰۲ میلیون تومان، ســمند 
ســورن پلاس بــا ۴ میلیون تومان کاهــش به ۳۴۴ 
میلیون تومان، پژو پارس بــا ۲ میلیون تومان کاهش 
به ۳۱۸ میلیون تومان، پژو پارس ســال سفارشی با ۳ 
میلیون تومان کاهش به ۳۲۸ میلیون تومان، پژو پارس 
TU5 با ۲ میلیون تومان کاهش به ۳7۲ میلیون تومان، 
پژو ۲۰7 ســقف پانوراما بــا ۲ میلیون تومان کاهش 
بــه ۴۰5 میلیون تومــان، پژو ۲۰۶ صندوقــدار با ۳ 

میلیون تومان کاهش به ۳۴۸ میلیون تومان، رانا پلاس 
با ۲ میلیون تومــان کاهش بــه ۳۲5 میلیون تومان، 
دنــای معمولی با کــروز بــا ۳ میلیون تومان کاهش 
بــه ۴۰۲ میلیون تومان، دنا پــلاس توربو اتومات با ۴ 
میلیون تومان کاهش به 5۰۴ میلیون تومان، تیبا ۲ با 
یک میلیون تومان کاهش به ۲۰5 میلیون تومان، ساینا 
بــا یک میلیون تومان کاهش بــه ۲۱۲ میلیون تومان، 
کوییک پلاس اتومــات با یک میلیون تومان کاهش به 
۳۱5 میلیون تومان و بهای شاهین با ۲ میلیون تومان 
کاهش به ۳7۲ میلیون تومان رسید. همچنین در بازار 
 E۲ خودروهای داخلی تنها قیمت دو مدل رنو تندر
با ۲۲ میلیون تومــان افزایش به 5۱۰ میلیون تومان و 
رنو پارس تندر بــا ۱۰ میلیون تومان افزایش به 5۲5 

میلیون تومان رسید.

کاهش قیمت به ایستگاه چینی ها هم رسید
نرخ اکثر خودروهای چینی در بازار با کاهش همراه 
بود و برخــی دیگر از محصولات ایــن گروه ثبات 
قیمت داشتند و روز گذشته هیچ خودرویی در این 
گروه افزایش بها را تجربه نکرد. گفتنی اســت جک 
T۸ با قیمت یک میلیارد و ۱۶۰میلیون تومان، چری 
تیگو 7IE بــا یک میلیــارد و ۱۰۰ میلیون تومان، 
بســترن B۳۰ بــا ۶۴5 میلیون تومــان، برلیانس 
H۲۲۰ دنــده ای با ۳۴۱ میلیون تومــان، برلیانس 
H۲۳۰ دنده ای بــا ۳۴7 میلیون تومــان، چانگان 
CS۳5 بــا ۶۳۰ میلیون تومــان، هایمــا S7 بــا 
۸75 میلیون تومــان، فونیکــس تیگــو 7 پــرو با 
یک میلیــارد و ۳۹۰ میلیون تومــان و فونیکــس 
تیگو 7 پرو بــا یک میلیــارد و ۳۹5 میلیون تومان 
تغییر قیمــت خاصی را تجربه نکردنــد. از طرفی 
شــاخص ترین تغییر بهــا در خودروهــای چینی 
مربــوط به فیدلیتــی پنج نفــره و دیگنیتی بود که 
هرکــدام با ۱۰ میلیون تومان کاهــش، بهای آن ها 

به ترتیــب به یک میلیــارد و ۳۱5 میلیون تومــان و 
یک میلیارد و 5۲۰ میلیون تومان رســید. همچنین 
بهای فیدلیتی هفت نفره با 5 میلیون تومان کاهش 
به یک میلیارد و ۳۶5 میلیون تومان، جک S۳ با ۱۰ 
میلیون تومان کاهــش به 7۲۰ میلیون تومان، جک 
S5 موتور ۲۰۰۰ با ۳ میلیون تومان کاهش به ۹۴۲ 
میلیون تومان، جک S5 نیوفیس با ۸ میلیون تومان 
کاهش به یک میلیارد و ۶۰ میلیون تومان، برلیانس 
H۳۳۰ دنــده ای با 5 میلیون تومان کاهش به ۴7۰ 
میلیون تومــان، هایما S5 جدید با 7 میلیون تومان 
کاهش به ۸۰۰ میلیون تومــان و هایما S7 پلاس 
با ۱۰ میلیون تومــان کاهش به ۹5۰ میلیون تومان 

رسید.

خارجی های پریمیوم هم 
دستخوش تغییر قیمت شدند

خودروهای خارجی پریمیوم شامل مدل های خارجی 
که در گذشــته در داخل کشــور تولید می شدند و 
برخی خودروهای برندهای خارجی بازار هســتند. 
پژو ۲۰۰۸ بــا یک میلیــارد و ۳۸۰ میلیون تومان، 
سوزوکی ویتارا با یک میلیارد و 5۰۰ میلیون تومان، 
هیوندای الانترا با یک میلیارد و 7۰۰ میلیون تومان، 
هیوندای اکسنت با یک میلیارد و 5 میلیون تومان و 
هیوندای سانتافه با ۲ میلیارد و 77۰ میلیون تومان 
تغییر قیمتی دربازار نداشته و ثابت بودند. همچنین 
بهای هیونــدای آزرا با ۳۰ میلیون تومان افزایش به 
۳ میلیــارد و ۱۸۰ میلیون تومان رســید. در ادامه 
قیمت مزدا ۳ بــا 5 میلیون تومــان کاهش به یک 
میلیــارد و ۴۱5 میلیون تومان، ســیتروئن C۳ با 
5 میلیون تومــان کاهــش به یک میلیــارد و ۲۶5 
میلیون تومــان، هیوندای i۲۰ بــا 5 میلیون تومان 
کاهــش به یک میلیــارد و ۴5 میلیون تومــان، کیا 
ســراتو ســایپا ۲۰۰۰ بــا 5 میلیون تومان کاهش 
به یک میلیــارد و ۱75 میلیون تومــان، کیــا اپتیما 
هیبرید با ۲۰ میلیون تومــان کاهش به ۲ میلیارد 
و ۴5۰ میلیون تومــان و کیا اســپورتیج GT لاین 
بــا ۱5 میلیون تومــان کاهش بــه ۴ میلیارد و ۴۰ 

میلیون تومان رسید.

خودروهای لوکس همچنان ثابت
خودروهای خارجی لوکس شــامل مدل های ژاپنی 
و آلمانی در بازار هســتند و این دسته از خودروها 
روز گذشــته در تمام مدل ها ثبات قیمت را تجربه 
کردنــد و افزایش یــا کاهش خاصــی به لحاظ بها 
نداشتند که از آن جمله می توان به موارد زیر اشاره 
کرد. لکســوس RX۲۰۰ توربو فول )7 میلیارد و 
۹5۰ میلیون تومان(، لکســوس NX۳۰۰ هیبرید 
)۴ میلیــارد و ۹۲۰ میلیون تومان(، فولکس تیگوان 
)۳ میلیارد و 5۰۰ میلیون تومان(، فولکس پاســات 
 XC۹۰ ۲ میلیــارد و ۸5۰ میلیون تومــان(، ولوو(
 ۶( 5۳۰i ب ام و ،)۸ میلیــارد و ۹۱۰ میلیون تومان(
 ۱۰( 7۳۰Li و ب ام و )میلیارد و 7۰۰ میلیون تومان

میلیارد و 5۰۰ میلیون تومان(.
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واردات خودرو خارجی قیمت  را می شکند
بازار خودرو طی ۳هفته گذشــته رونــد آرام و باثباتی را طی کرده اســت. البته آن طور که 
رئیس اتحادیه نمایشــگاه داران می گوید در صورت ازسرگیری واردات خودرو و پاسخگویی به 

۴5 درصد از نیاز بازار، با واردات قیمت  می شکند. 
بازار خودرو طی ۳هفته گذشــته رونــد آرام و باثباتی را طی کرده اســت. البته آن طور که 
رئیس اتحادیه نمایشــگاه داران می گوید در صورت ازسرگیری واردات خودرو و پاسخگویی به 

۴5 درصد از نیاز بازار، با واردات قیمت  می شکند.
بازار خودرو ســال ۱۴۰۰ را با فرازونشیب های بسیار طی کرد و در انتها نیز باتوجه به شرایط 
ازجمله تغییرات نرخ ارز و انتشار اخبار مثبت سیاسی، سال را آرام و نزولی به پایان رساند اما 

با شروع سال ۱۴۰۱ یکباره دچار هیجانات قیمتی شد.
زیرا همین خبر آزادسازی واردات بود که ترمز افزایش قیمت ها را کشید و روند بازار را نزولی 
کرد. البته آن طور که فعالان بازار می گویند خودرو همچنان بســیار گران است اما نسبت به 

هیجانات ابتدای سال، روند آرام تری را طی می کند.
سعید موتمنی گفت: » طی ۳ هفته گذشته، بازار خودرو روند آرامی داشته و با اینکه نوسانات 

ارزی داشتیم اما قیمت خودرو تقریباثابت ماند و افزایش خاصی نداشت.«
وی افزود: »درحال حاضر فقط افرادی که نیاز به خودرو دارند، در بازار هستند و خریدوفروش 

خاصی نداریم و بازار به نوعی راکد است.«
ایــن مقام صنفی ادامه داد: »عدم اثرگذاری نرخ ارز بر قیمت خودرو به دلیل این اســت که 
همه در بازار منتظر انتشــار جزئیات واردات خودرو هستند؛ اگر واردات انجام شود، قیمت  به 

صورت محسوس ریزش می کند.«
موتمنــی گفت: »البته وزیر هم اعلام کرد تعرفه خودروهای وارداتی پایین خواهد بود همین 

مساله منجر به شکسته شدن قیمت در بازار خودرو خواهد شد.« 

مستند سازی در روابط عمومی
تعریف مستندسازی در روابط عمومی عبارت از:

 فراهم شــدن مجموعه اطلاعات دسته بندی شده درهر فضای واقعی 
و مجازی که در قالب فایل های چند رســانی اعم از مکتوب ،تصاویر 
و عکــس طرح و نمودارها فیلم و... درخصــوص کارنامه عملکرد یک 
ســازمان یا واحد روابــط عمومی تهیه و تدوین گردد. که بر اســاس 
ایــن مجموعه مجلد در دو فضای متنــی و دیجیتالی جدایی از جنبه 
آرشیوی ماندگار کردن نتایج اقدامات صورت گرفته و مبنای بسیاری 
از برنامه ریزی ها و پژوهش ها میتوان در ســازمان و روابط عمومی ها 
واقع شــود ماندگاری هر فعالیتی در گروه ثبت و مستندســازی آن 

هســت دو بخش مهم در مستند ســازی روابط عمومی :۱-تولید مستندات با بهره گیری از ابزار های 
نوشتاری سمعی و بصری ۲- تهیه اطلاعات دقیق از اثر تولید شده.

مزایا مســتند سازی:  نگهداری ســابقه، حفظ منابع اطلاعات، جلوگیری از پراکندگی ،مشخص نبودن 
نیازهای آماری و اطلاعاتی، مستندســازی مشــکلات موجود، ثبت تاریخی، فراهم شدن زمینه ثبت، 

فراهم شدن زمینه بروز رویدادهای گذشته ، الگو برداری از بهترین تجربیات.
چرا مســتند ســازی می کنیم؟برای ارزیابی عملکرد ســازمان حتی  هدف، ســنجش و ارزش گذاری 

فعالیت های انجام شده، نقاط قوت و نقاط ضعف در همه حوزه ها شناسایی می شود.
 پایه اصلی یک نظرســنجی علمی اطلاعات درست است مستندســازی اطلاعات را در روابط عمومی 
اصل  اساســی اســت با تهیه اسناد و اطلاعات و نگهداری مطلوب اســناد که فرایندی بسیار پر هزینه 
است آماده سازی اســنادومدارک، تصمیم گیری اطلاع رسانی، مسئله گشایی برای دسترسی سریع به 
اطلاعات ،تکمیل،پردازش، روز آمدشــدن مستمر اسناد و مدارک و محتوای آنها از مراحل مهم مستند 

سازی در روابط عمومی است.
روا بط عمومی ها  باید مخزن جامع و اصلی ســازمان باشــند تا بتوانند خدمــات اطلاعات مطلوب به 
مخاطبان درون ســازمان و برون ارائه نمایند طراحی، تولید ،نگهداری، بازیابی و روزآمد سازی اسناد و 

مدارک حاوی اطلاعات گوناگون سازمان یک ضرورت جدی و پایه ای  است.
 مهترین مفاهیم مســتند سازی: داده ها، پایگاه های اطلاعاتی ،پایگاه داده ها ،اطلاعات اشاعه اطلاعات، 
ذخیره اطلاعات، بازیابی اطلاعات، ســند و مدرک مستندسازی، مدرک شناسی ،دکومانتاسیون ،متن 

،ابرمتن، ابر رسانه و آرشیوهای بایگانی/ فیلم بالاترین اثرگذاری را  در مستند سازی دارد .
.اهمیت مستند سازی: 

گنجینه ارزشمند که بر اساس آن در مقاطع زمانی مختلف و به اتکا به این مستندات ارزیابی درست و 
مستندی از برنامه عملکرد و اقدامات سازمان روابط عمومی را به عمل می آورد و با سند و مدرک اعلام  
داشته که یک سازمان و روابط عمومی در مقاطع زمانی خاص در چه سیری و با چه کمیت و کیفیتی 
حرکت کرده است.مراحل مستند سازی شامل:۱- فرآیند شناسی ۲-گردآوری ۳-طبقه بندی ۴-ارزش 
گذاری5- پالایش فهرســت نویسی ۶-در دسترس قرار دادن سوابق یا  اسناد موجود از قبیل عکس و 

مکاتبات  و فایل های  کامپیوتری و... می باشد که داری ارزش تاریخی هم می باشد.
معرفی همیشــگی برای حضور عملکرد ســازمان و روابط عمومی در انواع جشــنواره ها و رقابت های 
مختلف علمی و اجرایی .مستندســازی در روابط عمومی به ما می گوید که از کجا شــروع کرده ایم و 
چه مســیری را طی کرده و هم اکنون در کجا ایســتاده ایم. مستندسازی در فضای مجازی ضرورتی 
انکارناپذیر و فرصتی ارزشــمند است، مستندسازی بیانگر تهیه اســناد و مدارک است، نگهداری و به 
روز رســانی آرشیوهای ســازمان در سایت های رسمی ســازمان، برای بهربرداری همگانی  ودسترس 

اطلاعات آن .

مذاکره فروش 
چند راهکار برای بســتن یک معامله و فروش بیشتر در حوزه مذاکره 
مارکتینگ برای ما  برای ما عنوان کردید ادامه مبحث و نکات را ذکر 
بفرمایید .همان طور که گفته شد که برای بستن یک معامله و داشتن 
یــک مذاکره فروش خوب در ابتدا بایــد همتای خود را درک کنیم و 
بعد اجازه بدهیم  مشــتری ما هم  صحبت کندو رفتارهای مشتریان 
را بدانیم .همچنین عنوان شــد که بر انگیزه های مشــتریان  تمرکز 
کنیم و همواره مزایای وعلت انتخاب ما را دوباره به خودشان یاداوری 
کنیم . در رابطه با اهمیت مطالعه مخصوصا مطالعات مورد -شــاهدی 
صحبت کردیم و این که باید سعی کنید محرک های فوری را اضافه و 

همچنین همواره در نیاز مشتری ایجاد فوریت کنیم مورد دیگر میتوان به این اشاره داشت که همیشه 
بهتر اســت  معامله را از خطر حذف کنید. یک راه حل ســاده پیدا کنید تا معامله را برای طرف مقابل 
بیهوده کنید. این می تواند اخطار خاتمه آسان باشد یا می تواند غرامت مبتنی بر عملکرد باشد که وجه 
نقد را از قبل به حداقل می رساند. در حالی که برخی از افراد فکر می کنند هزینه به تنهایی بزرگترین 
عامل تعیین کننده یک معامله اســت، در واقع فقط راهی است که همه می توانند خطرات منفی را از 
بین ببرند تا ما تمایلات بیزاری از دســت دادن را ایجاد نکنیم که می تواند معامله را خراب کند.بســیا 
ر عالی تشــکر میکنم از جناب آقای دکتر برقبانی که وقت خود را در اختیار ما قرار دادند نکات بسیار 

مفیدی  را برایمان عنوان کردید  برای روزهای آتی نکات دیگر این مبحث را در خدمتتان هستیم .

 تحریم های ایران، عامل ایجاد آشفتگی
 در بازار انرژی جهان است

وزیر نفــت گفت: تحریم های ظالمانه ایــران، بی تردید یکی از دلایل 
اصلی ایجاد آشفتگی موجود در بازار انرژی جهان است.

 جــواد اوجی وزیر نفت در حســاب کاربری خــود در فضای مجازی 
نوشــت: »آشــفتگی موجود در بازار انرژی جهان، ســبب به مخاطره 
افتــادن  امنیت انرژی و زمینه ســاز  پیامدهــای نگران کننده  برای 
واردکنندگان به خصوص در  زمســتان پیش رو است. بی تردید یکی از 

دلایل اصلی ایجاد چنین شــرایطی،  تحریم های ظالمانه ایران  به عنوان دارنده بیشترین ذخایر نفت و 
گاز جهان، است«.

ورود دلار به محدوده 30 هزارتومان، بازار خودرو را با افت قیمت ها مواجه کرد

بهای خودروهای داخلی در سراشیبی!

چهارشنبه 8  تیر 1401   سال نوزدهم  شماره : 4481

قربانعلی تنگ شیر
مدرس دانشگاه 

متحد پوتین آندری گورولیوف گفت:

 از روز روشن تر است که جهان را 
انگلوساکسون ها تهدید می کنند

یکی از متحدان نزدیک ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری 
روسیه ادعا کرد اگر جنگ جهانی سوم شروع شود لندن 
اولین هدف راهبردی در کشــورهای ناتو است که مورد 

اصابت موشک های روسیه قرار خواهد گرفت.
آندری گورولیوف، نماینده مجلس و عضو کارگروه دفاعی 
مســکو در مصاحبه با تلویزیون دولتــی تی وی در مورد 
چگونگی حمله تمام عیار احتمالی به کشــورهای بالتیک 
عضو ناتو توضیح داد.گورولیوف، فرمانده پیشــین ارتش 
و عضو حزب روســیه متحد و هوادار پوتین، گفت: »کل 
مجموعــه ماهواره های فضایی دشــمن را در نخســتین 

عملیات هوایی نابود خواهیم کرد.«
»آمریکایی یا بریتانیایی بودن آن ها اهمیتی ندارد، ازنظر 

ما همه به ناتو تعلق دارد.«»در مرحله دوم تمامی سامانه 
دفاع ضد موشــک را هر جا که باشــد ۱۰۰ درصد نابود 
می کنیم. سوم آنکه قطعا از ورشو، پاریس یا برلین شروع 
نخواهیم کرد. لنــدن اول  ازهمه مورد اصابت قرار خواهد 
گرفت.«»از روز روشن تر است که جهان را انگلوساکسون ها 
تهدید می کنند.«او گفــت حمله تنها راه برای جلوگیری 
از محاصره کالینینگراد )قلمروی تقریبا برون  بومی روسیه 
بین لیتوانی و لهستان( به وسیله غرب بود.گورولیوف گفت 
»برق« اروپای غربی »قطع خواهد شد« )به گفته او نابود 
هم خواهد شــد( و »زمین گیر خواهند شد.«او افزود: »در 
مرحله سوم دوســت دارم ببینم ایالات متحده به اروپای 
غربی برای ادامه دادن جنگشــان در ســرما و بدون مواد 
غذایی و برق چه دارد بگویــد. نمی دانم )ایالات متحده( 

چطور می تواند خودش را برکنار نگه  دارد.«
»این برنامه کامل نیســت و عمدا فرازهای خاصی از آن 
را از قلم انداختم، چون تلویزیون جای صحبت کردن در 
مورد آن ها نیســت.«متحد پوتین در حالی این تهدیدها 

را مطرح کرده اســت که جنگ روســیه در اوکراین وارد 
پنجمین ماه شــده و به نگرانی غرب از »خستگی« بابت 

تداوم این جنگ مرگ بار منجر شده است.
بوریس جانســون دیروز هشدار داد فشار به اوکراین برای 
تــن دادن به »صلحی ناخوشــایند« بــه علت تنش های 

اقتصادی ناشی از این جنگ افزایش خواهد یافت.
جانسون در پاســخ به اینکه منظورش از نگرانی در مورد 
خســته شدن اوکراین چیســت، در اقامتگاه کمیساریای 
عالی در کیگالی گفت: می دانیم وضعیت دشــواری است. 
می دانم در بریتانیا وضعیت دشــوار است. می دانم هزینه 
مواد غذایی بالا رفته اســت. همه دارنــد این وضعیت را 
می بینند و کشــورهای بســیار زیــادی می گویند چنین 

جنگی در اروپا ضرورتی ندارد.«
»ضرورتــی ندارد دچار این مشــکلات اقتصادی باشــیم 
و بنابراین تشــویق )شــاید هم وادار کردن( اوکراین به 

پذیرش صلحی ناخوشایند افزایش خواهد یافت.«
»بــه نظرم خطر آن هســت کــه مردم متوجه نباشــند 

ایســتادگی در برابر تجاوز اهمیت حیاتی دارد. اگر پوتین 
از مجازات تجاوز به اوکراین جان سالم به در ببرد، اگر از 
مجازات بابت تصرف آشکار قلمرو کشور دیگری فرار کند، 
برای یکایک کشورهای جهان بی چون وچرا آشکار خواهد 

شد که نظام بین المللی فروپاشیده است.«

 دکتر مجتبی برقبانی/ مدرس و مشاور کسب و کار
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 جیک سالیوان: یک توافق روی میز است
 بستگی به ایران دارد که بخواهد آن را بپذیرد 

اگرچه در دو سال گذشــته تعیین سقف اجاره بها 
از سوی نهادهای سیاستگذار به عنوان عاملی موفق 
برای جلوگیری از رشد اجاره بها عنوان می شود، اما 
آمارهای مراکز اقتصــادی چندان این ادعا را تأیید 

نمی کند.
 دمای اجاره بهای مسکن همزمان با آغاز گرم ترین 
روزهای سال به نقطه جوش نزدیک و با افزایش بی 
سابقه ای همراه شــده است. یافتن مسکن اجاره ای 
مناســب برای خانوارهای متوســط شهری به یکی 
از معضــلات این روزها تبدیل شــده که دو عامل 
»کمبود فایل اجاره ای مناســب در دفاتر مشاوران 
املاک« و نیــز »افزایش تمایل موجران به دریافت 
اجاره ماهانه به جای ودیعه«، ســبب شــده تا این 
ســختی در یافتن مســکن مناســب اجاره ای، دو 

چندان شود.
علیرضا زاکانی شــهردار تهران ۶ تیر ماه گفته بود: 
شــهرداری تلاش می کند بازار اجاره را در دســت 
بگیرد تا شــرایط اجاره داری را که 5۱ درصد مردم 
شــهر با آن درگیر هستند، بهبود ببخشد و تا ظرف 
۶ تا 7 ســال آینــده کمبودهای حوزه مســکن را 

جبران کنیم و در فاز مثبت قرار بگیریم.
معاون شهرســازی  همچنین حمیدرضــا صارمی 
شــهرداری تهران ۶ اردیبهشــت امسال در جلسه 
صحن علنی شــورای شــهر تهران با بیــان اینکه 
بعد خانــوار یک نفــره در تهــران ۱۱ درصد، دو 
نفــره ۲۳ درصد و ۳ نفره ۳۰ درصد اســت گفت: 
۳۴ درصــد جامعــه تهران خانوارهــای ۱و ۲ نفره 
تشکیل می دهند؛ این در حالی است که ۴۳ درصد 
تهرانی ها مستأجر هســتند، اما متوسط کشور ۲5 
درصد اســت و اجاره نشــینی در مناطق ۴ و ۱5 

پایتخت بیشتر است.
محمود محمودزاده معاون مســکن و ســاختمان 
وزارت راه و شهرســازی نیــز در ۳۰ خرداد ۱۳۹۹ 
گفته بود: بر اســاس آخرین آمار نفوس و مســکن 
سال ۹5، ۱۸ میلیون و ۱۰۰ هزار خانوار در کشور 
وجود دارد که از این تعداد حدود ۶ میلیون و ۶۰۰ 

هزار خانوار، معادل ۳۰.7 در صد مستأجر هستند.
به گفته محمودزاده بر اساس آمار سال ۹5، در شهر 

تهران، ۴۳.۶ درصد از افراد مستأجر هستند.
مرکــز پژوهش هــای مجلس در 7 تیــر ۱۳۹۹ در 
گزارشــی درباره تعــداد اجاره نشــینان تهران، از 
منابع آماری شــهرداری تهران و معاونت مسکن و 
ســاختمان وزارت راه و شهرسازی در سال ۱۳۹۸ 

بهره برده است.
در ایــن گــزارش آمــده: در ایران بر اســاس آمار 
سرشــماری نفوس و مسکن در سال ۱۳۹5 حدود 

۳۴ درصد از واحدهای مســکونی کل کشــور، ۴۰ 
درصد از واحدهای مســکونی شهری و ۱۳ درصد 
از واحدهــای مســکونی روســتایی دارای تصرف 
اســتیجاری بوده اند. همچنین طبق آمار منابع ذی 
ربط ازجمله وزارت راه و شهرســازی و شــهرداری 
تهران برآورد سهم اجاره نشینی در سال ۱۳۹۸ در 
کلانشــهر تهران بالغ بر ۴۲ درصد از کل خانوارها 

بوده است.
محمــود محمودزاده معاون وزیر راه و شهرســازی 
اواخر مهر ماه ســال گذشــته پس از اعلام گزارش 
بانــک مرکزی و مرکز آمار در خصوص نرخ افزایش 
اجاره بهای مسکن مبنی بر افزایش ۴۶ درصد اجاره 
بها علی رغم تعیین ســقف ۲5 درصدی اجاره بها، 

آن را نشانه شکست خوردن این طرح ندانست.
وی در پاســخ به این سوال که آیا متوسط افزایش 
۴۶.۹ درصدی هزینه اجاره بها در تابســتان ۱۴۰۰ 
برای خانوارهایی که تمدید قرارداد داشته اند، نشان 
دهنده شکســت طرح تعیین ســقف ۲5 درصدی 
افزایش اجاره بها اســت؟ گفت: مصوبه ســتاد ملی 
کرونــا در حکــم قانون بوده و لازم اجرا اســت. بر 
اســاس مصوبه این ســتاد در راســتای حمایت از 
مســتأجران، تمامی اجاره نامه ها مصوب و تمدید 
شده تلقی می شوند مگر آن استثناهای ۸ گانه ذکر 
شــده در مصوبه ستاد ملی؛ از طرفی اگر مستأجر و 
موجر با هم توافق کنند، کسی مانع آن نخواهد شد، 
اما هیچ مالکی نمی تواند مســتأجر خود را ملزم به 

افزایش اجاره بها بیش از ۲5 درصد کند.
مهدی اشعری کارشناس اقتصاد مسکن در گفتگو 
بــا خبرنگار مهر درباره مصوبه اخیر شــورای عالی 
هماهنگی ســران قــوا در خصوص الــزام موجر به 
تمدید قرارداد اجاره اظهار کرد: باید ابتدا مشــکل 
بازار اجاره مسکن را بررسی کنیم و سپس بر اساس 

آن راهکار ارائه دهیم.
وی با بیان اینکه بازار اجاره مسکن یک بازار عرضه 
و تقاضا اســت افزود: با توجه به رشد جمعیت و نیز 
سیاســت کلان کشــور مبنی بر حمایت از افزایش 
جمعیت، لذا سرکوب سمت تقاضای مسکن راهکار 

مناسبی نیست و نباید آن را محدود کرد.
کارشــناس اقتصــادی ادامــه داد: بنابراین باید به 

تقویت سمت عرضه مسکن کمک کنیم.
اشــعری دو راهکار تقویت سمت عرضه مسکن در 
بازار اجاره را شــامل افزایش ساخت و ساز و عرضه 
خانه های خالی به بــازار اجاره عنوان و اظهار کرد: 
در کنار مالیات بر خانه هــای خالی که می تواند به 
عنوان عاملی برای افزایش عرضه مســکن به بازار 
اجاره باشــد می توان از راهکارهای انگیزشــی نیز 

استفاده کرد تا اجاره دادن به صرفه باشد.
وی افزود: مثلًا بررســی شــود که آیــا اگر فردی 
خانه اش را خالی نگه دارد به صرفه تر است یا آن را 
به بازار اجاره عرضه کند؟ بررســی ها نشان می دهد 
اگر خانه به اجاره بدهد ســود دو برابری نسبت به 
خالی بودن آن در یک سال کسب خالی کرد چون 
در صورت خالی بــودن تنها 5 تا ۶ درصد از محل 
افزایش ارزش ملک سود به دست می آورد. بر اساس 
مطالعات تورم مســکن نســبت به تورم عمومی در 
طولانی مدت در کشور ما 5 تا ۶ درصد بیشتر است 
و ارزش حقیقــی ملک از مابه التفــاوت این دو به 

دست می آید.
اشعری گفت: این در حالی است اگر ملک به اجاره 
بــرود دو برابر ســود مذکور نصیــب مالک خواهد 
شــد ضمن اینکه استهلاک مسکن ارتباط چندانی 
بــا خالی یا پر بودن واحد مســکونی ندارد و در هر 
صورت سالانه با افزایش عمر ساختمان، استهلاک 
آن نیز بیشــتر می شود. همچنین هزینه های تعمیر 
و نگهداری نســبت به درآمد یک سال اجاره واحد 

مسکونی قابل چشم پوشی است.
کارشــناس اقتصــاد مســکن با طرح این ســوال 
کــه چــرا برخی افــراد تمایلــی به اجــاره دادن 
ملک نداشــته و به خالی نگهداشــتن آن متمایل 
هســتند پاســخ داد: علت خالی نگهداشتن واحد 
به جــای اجاره دادن آن، بالا بودن ریســک اجاره 
 داری در ایران اســت. ریســک هایی از قبیل اینکه
 اگر مســتأجر از پرداخت اجاره ماهانه سر باز بزند 
یا امکان وصــول راحت اجاره بها نباشــد یا اینکه 
مســتأجر در پایــان قــرارداد اجــاره از تخلیه آن 
خــودداری کند یا امکان اخذ خســارت در صورت 
وارد آمدن آسیب های غیرمعمول به واحد مسکونی 
وجود دارد یا نه و امثال این موارد می توان برشمرد 

که به افزایش ریســک اجاره دادن واحد مسکونی 
می انجامند.

وی تصریــح کــرد: بنابراین سیاســتگذار در کنار 
حمایــت از افزایش عرضه واحد مســکونی به بازار 
اجاره، باید در خصوص کاهش ریســک اجاره داری 

نیز برنامه ریزی کند.
اشــعری به تصویب قانون تنظیــم روابط موجر و 
مستأجر در سال ۱۳7۶ اشاره کرد و گفت: بر اساس 
ایــن قانون موجر می تواند در پایان دوره قرارداد در 
صورت عدم همکاری مســتأجر ظــرف یک هفته 
حکم تخلیه از مرجع قضائی اخذ کند. مصوبه اخیر 
شورای عالی هماهنگی ســران قوا مبنی بر الزامی 
شدن تمدید اجاره می تواند به کاهش انگیزه موجر 
مبنی بر واگذاری ملک خود به بازار اجاره مســکن 

بینجامد.
کارشناس اقتصاد مســکن به نبود تجربه خوبی در 
زمینه قیمت گذاری دســتوری چه در بخش اجاره 
بهــا و چه در ســایر کالاها اشــاره و تصریح کرد: 
معاونت مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی 
پیش از این نیز مصوبه تعیین ســقف اجاره بها را از 
ستاد ملی کرونا در سال های ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ اخذ و 
ابلاغ کرده بود؛ این در حالی اســت که گزارش های 
بانک مرکزی و مرکز آمــار در خصوص بازار اجاره 
بهای مســکن نشــان می دهد در دو سال ۱۳۹۹ و 
۱۴۰۰ که ســتاد ملی کرونا مصوبه تعیین ســقف 
اجــاره بها را ابلاغ کرد، این افزایش اجاره بها، بیش 

از رقم مندرج در مصوبه بود.
وی یکی دیگر از معایب تعیین سقف اجاره بها و نیز 
الزام به تمدید قرارداد اجاره مسکن را بروز درگیری 
میان موجر و مستأجر دانست و افزود: فشار آوردن 
بر مردم ســبب برخی دعوا و درگیری ها میان آنها 

شده و حتی اعتماد عمومی را کمرنگ می کند.

تعیین دستوری سقف اجاره بها؛ مؤثر یا شکست خورده؟

تجربه شکست خورده دست و دل بازی در پرداخت ارز ترجیحی
یادداشت

خبر

 در ادامه افشاي ماجراي کاترین شکدم
 جراحي مهمي در لایه هاي افراطي رخ داده

 لایه هاي متعدد و متنوعي از اصحاب رسانه گرفته تا اهالي فعالیت های سیاسي و تقنیني و عملیاتي در 
دو سه سال اخیر تلاش کردند برجام احیا نشود. 

 ماجراي کاترین شــکدم که افشا شد، پرده از چهره هاي زیادي که در همین لایه ها دست اندرکار چوب 
لاي چرخ برجام گذاشتن بودند کنار رفت. حالا دیگر بر کسي پوشیده نیست که مخالفت هاي داخلي و 
خارجي با برجام، طرح مشــترک افراطیون داخلي و خارجي بود که توانستند با ابزارهائي که در اختیار 
داشــتند مانع استمرار اجراي این توافق بین المللي شوند. دایره عملیات افراطیون بسیار فراتر از برجام 

بوده ولي برجام یک شاخص است.
 اجرائي شــدن طرح زمین گیر کردن برجام از اقدامات دونالد ترامپ رئیس جمور ســابق آمریکا که در 
رأس افراطیون در ســطح بین الملل قرار داشت شروع شد و تمام افراطیون حزب جمهوریخواه آمریکا، 
جهان عرب، صهیونیســت ها و افراطیون داخلي که از تحریم ها تغذیه مي کنند و به لقب کاملًا مناسب 

»کاسبان تحریم« مفتخر هستند با او همراهي کردند. 
 تا قبل از خارج شدن آمریکا از برجام توسط ترامپ، اقتصاد ایران علاوه بر اینکه آرام شده بود، به سوي 
بهبود یافتن هم حرکت مي کرد بطوري که تورم دو رقمي به ارث رســیده از تحریم ها تک  رقمي شده 
بود. بالا گرفتن تب بحران اقتصادي کشورمان در سال هاي آخر دهه ۹۰ محصول خروج آمریکا از برجام 
و شدت گرفتن دوباره تحریم ها بود، پدیده اي که افراطیون داخلي در لایه هاي مختلف در پخت و پز آن 

شریک بودند و البته از کاسبي برآمده از تحریم ها نیز بهره مي بردند.
ترامپ، همان کســي است که یکساعت پس از شهادت مظلومانه سردار قاسم سلیماني، با افتخار اعلام 
کرد: »دســتور ترور قاسم ســلیماني را من داده ام.« افراطیون داخلي هرچند در عزاي شهید سلیماني 
پیراهن ســیاه پوشــیدند و بر سر و سینه زدند ولي براي دوباره رئیس جمهور شدن ترامپ تلاش بسیار 
کردند چون احتمال مي دادند اگر حزب دموکرات آمریکا برنده انتخابات ریاست  جمهوري از آب درآید، 
نقشه مشترکشان با ترامپ براي به محاق بردن برجام نقش بر آب شود. ترامپ شکست خورد و کاسبان 

تحریم دچار افسردگي سیاسي شدند.
با پیروزي بایدن، فرصت مناســبي براي احیاء برجام پیش آمد ولي افراطیون داخلي بعد از یک تنفس 
چند ماهه بار دیگر فعال شــدند و در لایه هاي مختلف کارشــکني علیه تلاش هاي هیأت مذاکره کننده 
برجامي را از ســر گرفتند. دولت دوازدهم با صراحت اعلام کرد اگر فقط چند ســاعت فرصت بدهید 
برجام را احیا مي کنیم ولي جواب این بود که این کار را بگذارید براي بعد از انتخابات ریاست جمهوري.
قرار بود در دولت جدید مذاکرات برجامي با ســرعت و قوت ادامه پیدا کند و بدون آنکه زندگي مردم 
را به مذاکرات گره بزنند، برجام احیا شــود و همه چیز به نفع کشــور و مردم رقم بخورد. حالا نزدیک 
یکســال از آن وعده هاي شیرین گذشــته ولي نه تنها برجام احیا نشده بلکه زندگي مردم بدجوري گره 

خورده است. 
این گره را آقایان به هر جا و هر چیز که نسبت بدهند فرقي نمي کند چون هر روز محکم تر و بازنشدني تر 
مي شــود. لبخند زدن به سرگئي لاوروف و لقب »عالیجناب« دادن به پوتین هم این گره را باز نخواهد 
کرد. قطعاً با لبخند زدن به آمریکا هم این گره باز نخواهد شد زیرا اصولاً مشکل را نباید در مسکو و پکن 
 و واشنگتن و لندن جستجو کرد، مشکل در همینجاست، در فاصله گرفتن از سیاست موازنه بین المللي. 
مردم ایران، انقلاب که کردند، این واقعیت را هم همراه انقلاب اسلامي فهمیدند که نه غرب قابل اعتماد 
اســت نه شرق. در عین حال، سیاست خارجي نظام جمهوري اسلامي براساس قانون اساسي این نظام 
بر ایجاد رابطه با کشورها با رعایت منافع ملي مبتني بوده و اکنون نیز باید چنین باشد، امري که فقط 

با کنار زدن جریان افراطي محقق خواهد شد.
اکنون که در ادامه افشــاي ماجراي کاترین شکدم جراحي مهمي در لایه هاي افراطي رخ داده، فرصت 
مناســبي براي تجدید نظر در نوع برخورد با مسائل جهاني ازجمله برجام پیش آمده است. جراحي در 
لایه هــاي افراطي تا جائي باید ادامه یابد که بدبیني ها، دوگانگي ها و تفرقه ها جاي خود را به وحدت و 

همدلي تمام نیروها براي حفاظت از منافع ملي و حل مشکلات مردم بدهند.

 مسیح مهاجری

چرا تشکیل وزارت بازرگانی مهم است؟
دولت سیزدهم با ۶ هدف به دنبال تشکیل وزارت بازرگانی است که البته موافق و مخالفانی هم دارد.

 سابقه تغییر ساختار سیاست گذاری تجاری کشور محدود به دهه ۹۰ نمی شود، بلکه بارها قبل و پس 
از انقلاب ســاختار تجارت در کشــور تغییر کرده است؛ در آخرین مورد از این تغییرات در سال ۹۰ دو 
وزارتخانه »صنعت و معدن« و »بازرگانی« با یکدیگر ادغام شــدند و وزارت »صنعت، معدن و تجارت« 
تشــکیل و همه اختیارات تجاری در وزارتخانه جدید متمرکز شد. اما دو سال بعد نمایندگان مجلس با 
تصویب قانون »تمرکز وظایف و اختیارات بخش کشاورزی« باز هم ساختار سیاستگذاری تجاری کشور 
را تغییــر دادند و این بار اختیارات تجاری حوزه کشــاورزی را از وزارت »صنعت، معدن و تجارت« به 
وزارت »جهاد کشــاورزی« منتقل کردند تا سیاســت های حوزه کشاورزی اعم از تولید و کشاورزی در 

یک وزارتخانه و به صورت متمرکز در قالب قانون انتزاع انجام شود.
در ادامه و در ســال ۹۸ دولت وقت اصرار بسیار زیادی بر تشــکیل وزارت بازرگانی داشت با این حال 
تشکیل وزارت بازرگانی به دلیل مخالفت نمایندگان مجلس منتفی شد و دولت نیز در یک اقدام مقابله 

به مثل در 5 مرداد ۱۳۹۸ قانون انتزاع را به مدت دو سال تعلیق کرد.
در نهایت از ۲۲ تیرماه ۱۴۰۰ این قانون مجدداً احیا شــد و مســئولیت بــازار داخلی کلیه محصولات 
کشــاورزی و کالاهای اساســی مرتبط به همراه مدیریت صادرات و واردات این کالاها به وزارت جهاد 

کشاورزی بازگشت.
حال پس از گذشــت تقریباً یک ســال از احیای قانون انتزاع، دولت ســیزدهم همچون دولت قبلی به 
دنبال احیای »وزارت تجارت و خدمات بازرگانی« اســت و آنطور که بهادری جهرمی سخنگوی دولت 
گفته »تقویت و تجمیع ابزارهای نظارتی دولت بر بازار، کنترل مؤثرتر قیمت ها، تسهیل تجارت و رونق 
تجارت خارجی، سیاســت گذاری واحد و چابکی در امور بازرگانی و حمایت جدی تر از مصرف کننده از 

جمله دلایل دولت برای تشکیل وزارت بازرگانی است.«
در ایــن بین احیــای وزارت بازرگانی موافقان و مخالفانی دارد؛ موافقان احیــا می گویند با احیای این 
وزارتخانه هم سیاســت گذاری در حوزه تنظیم بازار و صیانت از حقوق مصرف کننده دقیق تر اجرایی 
می شود و هم رفع موانع صنایع دقیق تر در دستور کار قرار می گیرد، اما در طرف مقابل مخالفان احیای 
این وزارت خانه معتقدند که تشــکیل مجدد وزارت بازرگانی صرفاً منجر به هزینه تراشی های جدید و 

روان شدن فرایند واردات به کشور می شود.
در این رابطه محمد لاهوتی رئیس کنفدراســیون صادرات ایران در گفت و گو با خبرنگار مهر گفت: به 
هر حال موضوع ادغام که در گذشــته اتفاق افتاد در شروع کار بر این اساس شکل گرفت که دولت در 

راستای کوچک سازی خود بتواند با ادغام وزارتین صنایع و بازرگانی، گام بردارد.
وی افزود: این وزارتخانه در واقع ۴ وزارتخانه است که ادغام آن به هیچ وجه هم منجر به کوچک سازی 
دولت چه از نظر نیروی انســانی و چه از نظر اماکن نشــد و عملًا فقط یک شــخص وزیر دو وزارتخانه 
شــد. با توجه به این گســتردگی، مدیریت چنین مجموعه ای برای یک فرد در قالب وزیر کار سخت و 

پیچیده ای بود.
لاهوتی گفت: اگر سابقه ۱۰ ساله را مروری کنیم می بینیم که بیشترین چالش مجلس و دولت در قالب 
سوال و استیضاح نیز در مورد وزارت صمت بوده است زیرا هم از یک طرف با قوت مردم در بحث تنظیم 
بازار ســروکار دارد و هم از یک طرف در بحث تجارت خارجی و صادرات و واردات و تأمین مواد اولیه 
کارخانجات برای تولید داخل تصمیم گیر وسیاســت گذار است. از طرفی نیز باید در حمایت از صنایع 

و نوسازی ماشین آلات صنعت تلاش و از طرفی دیگر باید بازرگانی را حفظ کند.
رئیس کنفدراسیون صادرات ایران ادامه داد: عملًا مدیریت چنین مجموعه ای که تضادهای مختلفی را 

در درون خودش دارد کار سختی بود و تجربه نشان داد که این ادغام، ادغام موفقی نبود.
وی افزود: دولت های یازدهم و دوازدهم خواســتار تفکیک بودند اما به دلیل عدم همراهی مجلس این 
اتفاق نیفتاد ولی امیدواریم دولت ســیزدهم که در تعامل خوبی با مجلس است در این دوره این اتفاق 

بیفتد و صنعت و تجارت از این بلاتکلیفی خارج شوند.
لاهوتی تصریح کرد: عملکرد وزرا نشان می دهد که در هر دوره ای که یک وزیر از جنس صنعت سکاندار 
و زارتخانه بوده بازرگانی با مشــکل مواجه شــده و بالعکس. به هر حال به نظر می رسد که تفکیک این 

وزارتخانه یک تفکیک بسیار مهمی است که امیدواریم دولت موفق به انجام آن شود.
وی ادامه داد: وزارت بازرگانی موضوع تجارت خارجی، تأمین مواد اولیه، تنظیم بازار و حمایت از مصرف 
کننده با توازن صادرات و واردات را دنبال خواهد کرد و وزارت صنایع به رفع موانع صنعت و معدن در 

حمایت از تولید داخل می پردازد.
لاهوتی با اشــاره لزوم حمایت از حقوق مصرف کننده، گفت: حقوق مصرف کننده با رفتارهای قهری 
حمایت نمی شود بلکه زمانی می توان از آن صیانت کرد که عرضه و تقاضا به میزان کافی وجود داشته 

باشد و رانت حذف شود و اقتصاد یک اقتصاد شفافیت باشد.
رئیس کنفدراسیون صادرات ایران تاکید کرد: اگر عرضه و تقاضا به صورت منطقی در جریان باشد که 
وظیفه ذاتی وزارت بازرگانی اســت، حقوق مصرف کننده هم تأمین خواهد شد زیرا رقابت سالم باعث 

کاهش قیمت ها می شود.
در طرف مقابل، عباس آرگون عضو هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی ایران به مهر گفت: بر اســاس ماده 
5۳ قانون برنامه پنجم توســعه که دولت مکلف به کاهش وزارتخانه ها از ۲۱ به ۱7 وزارتخانه شده بود، 
در ســال ۹۰ دو وزارتخانه صنایع و معادن و بازرگانی با هدف توسعه صادرات غیرنفتی و بهبود تنطیم 

بازار با هم ادغام شدند.
وی با بیان اینکه طی ۳۰ ســال این دو وزارتخانه از هم جدا بودند. افزود: طی ســالهای ادغام دو بار 
موضوع تفکیک از ســوی دولت و مجلس وقت اعلام شــد اما به نتیجه نرســید و هم اکنون باز مطرح 

شده است.
نایب رئیس کمیســیون بازار پول و ســرمایه اتاق بازرگانی تهران ادامه داد: به نظر من این تفکیک به 
نفع کشور نیست زیرا باعث بزرگ تر شدن بدنه دولت، افزایش هزینه های جاری، افزایش مراکز تصمیم 
گیــر و مدیریت در حوزه های تولید و تجارت و عدم هماهنگی در تدوین راهبردها و تصمیم گیری ها 

در پیشرفت صنعتی شود.
وی افزود: تفکیک اهداف و برنامه ها منجر به ایجاد مشــکل در برنامه ریزی و سیاست گذاری و تعیین 
خط مشــی در امور مدیریتی صنعت، معدن و تجارت در زمینه تولید و تجارت می شود. همچنین عدم 

هماهنگی و تضاد بین سیاست های صنعتی و تجاری و افزایش هزینه ها را به دنبال خواهد داشت.
آرگون اظهار کرد: از ســویی دیگر تفکیک این وزارتخانه باعث دوقطبی شدن استراتژی های تولیدی و 
تجاری می شــود در صورتی که هدایت تولید و تنظیم بازار از سوی دو وزارتخانه می تواند موجب عدم 
همسویی شود و وحدت فرماندهی در بخش تولید و صادرات از بین می رود و به نوعی وزارت بازرگانی 
بــرای تنظیــم بازار واردات را افزایش می دهد و تولید داخل از این بابت آســیب می بیند و در وظایف 

وزارتخانه در امور تولید و تجارت ابهام به وجود می آید.
وی تاکید کرد: به جای اینکه تفکیک صورت گیرد باید آســیب شناســی شده و مشکلات مرتفع شود، 
زیرا در صورت تفکیک حداقل یک ســال و نیم باید صرف تغییر ساختار، تبیین قوانین جدید، تفکیک 

نیروی انسانی و ... شود.

خبر

جیک ســالیوان، مشــاور امنیت ملی کاخ 
سفید گفت: فکر می کنیم بازگشت متقابل 
به برجام، در راســتای منافع ایالات متحده 
و شــرکایمان است. یک توافق بر روی میز، 
پیش روی ایران اســت و بستگی به ایران 
دارد که بخواهد آن را بپذیرد یا نه.مشــاور 
امنیت ملی کاخ سفید که رئیس جمهوری 

آمریکا را در ســفر به اروپا برای شرکت در 
نشست سران گروه هفت و نیز ناتو همراهی 
می کند درباره مذاکرات احیای برجام گفت: 
یک توافق روی میز است؛ بستگی به ایران 

دارد که بخواهد آن را بپذیرد یا نه
جیک سالیوان،  روز دوشنبه به خبرنگاران 
گفت: در ارتباط با ایران، مدت زمانی طولانی 
است که دیدگاه ایالات متحده صریح بوده 
و آن این اســت که از عدم دستیابی ایران 
به ســلاح هسته ای اطمینان حاصل شود و 
فکر می کنیم یک توافق دیپلماتیک بهترین 
راه آن است. فکر می کنیم بازگشت متقابل 
به برجام، در راستای منافع ایالات متحده و 

شرکایمان است.
وی افــزود: یک توافق بــر روی میز، پیش 
روی ایران است و بستگی به ایران دارد که 

بخواهد آن را بپذیرد یا نه.

یک استاد دانشگاه گفت: در سال ۱۴۰۰ در حالی 
حدود ۳۱۲ هزار میلیارد تومان بابت ارز ترجیحی 
تخصیص داده شــده که سیاست های حذف این 
ارز می بایست مورد پژوهش موشکافانه قرار گیرد.
احســان قمری با اشــاره به بررســی های مرکز 
پژوهش هــای مجلــس پیرامــون تخصیص ارز 
ترجیحی، گفت: تخصیــص ارز ترجیحی ۴۲۰۰ 
تومانی برای کالاهای اساســی از سال ۹7 به بعد 
هزینه های بســیاری را برای کشــور در بر داشته 

است.
وی افــزود: در مقابل اما نرخ ارز ســنا و نیما که 
برای فعالان تجارت خارجی بیشتر شناخته شده 
اســت در این مدت نسبت به ارز ترجیحی با رشد 
چند برابری روبرو اســت. بطوریکه نرخ ارز سنا و 
نیما نسبت به ارز ۴۲۰۰ تومانی با افزایش 5 تا ۶ 
برابری مواجه و در نهایت باعث می شود اشخاصی 
کــه به ارز ترجیحی دسترســی دارند به تبع این 
اختلاف فاحش به ســودهای کلانی دســت پیدا 

کنند.
این کارشــناس اقتصادی با بیان اینکه طی دوره 
زمانی مذکــور درآمدهــای ارزی دولت از محل 

صــادرات نفت و میعانات گازی همســو با تداوم 
فشارهای تحریمی از حجم ارز ترجیحی تخصیص 
یافته به کالاهای اساســی نیز کمتر بوده اســت، 
یادآور شــد: نتیجه این فرایند باعث می شــود تا 
در نهایت وقتی برای واردات نیاز به تخصیص ارز 
ترجیحی دارید و نیاز بــه تأمین این ارز از محل 
درآمدهای ناشی از صادرات نفت و گاز وجود دارد 
با کسری ارز مورد نیاز برای تجار و وارد کنندگان 

کالاهای اساسی مواجه شوید.
به گفته وی، کســری تأمیــن ارز مورد نیاز برای 
تخصیص به واردات کالاهای اساسی منجر به دو 
اتفاق از جمله بدهی ریالی دولت به بانک مرکزی 
به دلیل نیاز به تأمین ارز به نرخ نیما و همچنین 
اختصاص آن به نرخ ۴,۲۰۰ تومان به وارد کننده 
کالاهای اساسی شود. از طرفی گرایش تجار برای 
واردات کالاهای اساسی علی رغم کاهش شاخص 

مصرف در کشور می شود.
قمری افزود: این اتفاق ها در سال ۱۳۹7 به عنوان 
واقعیت اقتصاد ایران قابل کتمان نیست. از سویی 
دیگر کاهــش حجم صادرات نفت خام و میعانات 
گازی ایران به دلیل فشار تحریم ها در حالی منجر 

به کاهش درآمدهای ارزی دولت شــده است که 
دولت بــرای تأمین کالاهای اساســی نیاز به ارز 
ترجیحی با نرخی که قیمت واقعی آن نیســت و 

تخصیص آن به واردکننده کالا است.
این در حالی اســت که رانت و فســاد ناشــی از 
تخصیص ارز ترجیحی قابل کتمان نیست. جالب 
اینکه مصرف در سال ۹7 نسبت به ۹۶ با کاهش 
مواجه بوده و و احتمال کاهش آن در ســال های 
آتی نیز وجود دارد. سوال اینجاست که چه اتفاقی 
در رونــد تجارت رخ داده که در این مقطع زمانی 
روند واردات کالاهای اساسی با افزایش روبرو شده 

است.
وی با تاکید بر اینکــه تا زمانیکه ارز ترجیحی به 
بهانه واردات تخصیص داده شــود، رانت و فساد 
وجود خواهد داشــت، عنوان کرد: قدر مسلم این 
موضوع بــه تولید کننده داخلی نیز خســارت و 
صدمــه خواهد زد و هزینه هایــی که از محل ارز 
ترجیحی به کشــور وارد می شــود قابل اغماض 

نیست.
برخی کارشناســان اعتقاد دارنــد تخصیص ارز 
ترجیحی به کالاهای اساســی شــاید دسترسی 

دهک های پایی درآمدی به کالاهای اساســی را 
افزایــش دهد اما این اســتدلال حتی در صورت 
تأیید نسبی می بایست با توجه به وضعیت درآمد 
ارزی کشور در شرایط فعلی و آینده در نظر گرفته 

شود.
بــه باور این کارشــناس اقتصادی یکــی دیگر از 
مشــکلات اقتصادی ایران در سال های ۹7 تا ۹۹ 
ناشــی از شوک ارزی انباشــت نقدینگی در کنار 
تحریم ها بود که شــاخص قیمت مصرف کننده را 
به شــدت افزایش داد. همچنیــن درآمد دولت با 
محدودیــت مواجه و درآمدهای ارزی آن به دلیل 
عدم رشــد تولید ناخالص داخلی با کاهش مواجه 
شد که نتیجه آن کسری بودجه قابل توجه دولت 

در این بازه زمانی بود.
وی افزود: کسری بودجه دولت اصلی ترین عامل 
افزایش پایه پولی اســت کــه در نهایت منجر به 
رشد تورم و به تبع آن فشــار اقتصادی به اقشار 

آسیب پذیر کشور می شود.
در ایــن زمینه میــزان تورمی که از بابت رشــد 
پایه پولی ایجاد می شــود بیش از افزایش قیمت 

کالاهای اساسی است.
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سرپرست اداره نظارت بر درمان دانشگاه علوم پزشکی ایران خبر داد

پلمب مؤسسه پزشکی غیرمجاز پوست و مو در سعادت آباد
سرپرســت اداره نظارت بر درمان دانشگاه علوم پزشکی ایران، از پلمب مجموعه پوست و مو در منطقه 
دو تهران به دلیل فعالیت بدون اخذ مجوزهای قانونی از وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی و 

دخالت افراد فاقد صلاحیت علمی و تخصصی در امورپزشکی خبر داد.
  دکتر ســلیمانی جوان در این خصوص، گفت: پیرو اقدامات نامحســوس کارشناسان نظارت بر درمان 
جهت شناســایی یک باند خانوادگی فعال در زمینه کاشت مو، یک مؤسسه پزشکی غیرمجاز در منطقه 

سعادت آباد شناسایی شد.
او ادامه داد: پس از اخذ دســتور قضایی، طی بازدید مشــترک بازرســین این اداره و مأمورین نیروی 
انتظامی، چهار اتاق عمل و ســه اتاق درمان مشــاهده شد که خدمات پزشکی و زیبایی از قبیل کاشت 
مو، بلفاروپلاستی، لیپوساکشــن و ... را توسط چند نفر کارآموز فاقد صلاحیت علمی به مراجعین ارائه 

می کردند.
وی افزود: دو طبقه از ســاختمان متعلق به این مؤسسه، پلمب و افراد خاطی به مراجع قضایی معرفی 

شدند.
بنابر اعلام روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی ایران، او تاکید کرد: بازرسین این اداره به طور مستمر از 
مراکز درمانی تحت نظارت این دانشگاه بازدید و نسبت به انجام وظایف قانونی خود اقدام می کنند. در 
این راســتا، چهار مؤسسه پزشکی غیرمجاز پوست و موی دیگر نیز در هفته گذشته در منطقه سعادت 

آباد تعطیل و پلمب شده است.

مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل سازمان غذا و دارو:

 گمرک درباره مجوز تخلیه به محموله های خارج 
از نظارت وزارت بهداشت، پاسخگو باشد

مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل سازمان 
غذا و دارو با اشاره به لزوم ثبت سفارش 
درصورتی  محور،گفت:  سلامت  کالاهای 
کــه کالایی با IRC وارد گمرک شــده 
باشــد، اقدامات لازم به منظور ترخیص 
به صورت سیستمی و در کمترین زمان 

ممکن انجام می شود.
 دکتــر حمیدرضــا اینانلو اظهــار کرد: 

تمامی مجوزها برای محموله های وارداتی دارو از ۶ ماه قبل، توســط سازمان غذا و دارو در سامانه 
تیتک بارگذاری می شود.

وی افزود: کامنت مربوط به اصلاح تعرفه در ســامانه تیتک در کمتر از یک روز توســط کارشناس 
انجام و نامه های حداقل اسناد در کوتاه ترین زمان ممکن رسیدگی می شود.

مدیرکل داروی ســازمان غذا و دارو با تاکید براینکه ســازمان غذا و دارو هیچ اطلاعی نســبت به 
محموله های وارد شــده بدون ثبت سفارش نداشــته و بدیهی است که رسیدگی و ترخیص آن از 
حیطه وظیفه این ســازمان خارج اســت، تصریح کرد: گمرک باید درخصوص چرایی صدور مجوز 
تخلیه بار به محموله های فاقد هرگونه ثبت ســفارش و خارج از نظارت وزارت بهداشــت اســت، 
پاسخگو باشــد.بنابر اعلام مرکز اطلاع رسانی ســازان غذا و دارو، وی گفت: گمرک باید به صورت 
آنلاین ورود کالاها را به اطلاع دســتگاه های صادرکننده مجوز برساند تا در صورت داشتن مجوز 

ترخیص به سرعت انجام شده و در صورت نداشتن مجوز، کالا مرجوع شود.

خبر

کمتر از یک دهه فرصت برای مهار 
خطرات کاهش جمعیت کشور

معاون بهداشــت وزیر بهداشت، درمان و آموزش 
پزشــکی با تاکید بر این که برای نجات کشــور 
از خطــرات کاهش جمعیت کمتــر از یک دهه 
فرصت داریم، گفت: بحــث جوانی جمعیت یک 
بحث فرهنگی، اســتراتژیک و حیاتی است و باید 
جدی تر به این مســئله وارد شده و این موضوع 
را نهادینــه کنیم . کمال حیــدری در کارگاه دو 
روزه آموزشــی معاونان فنی معاونت بهداشــت 
دانشگاه های علوم پزشکی کشور که در هتل قلب 
بیمارســتان شهید رجایی برگزار شد، با اشاره به 
طرح ملی جوانی جمعیت اظهارکرد: برای نجات 
جمعیــت ایران کمتر از یک دهــه زمان داریم و 
اگر نتوانیم کاهش مســئله جمعیت را به افزایش 
جمعیــت تغییر معکــوس دهیم کشــور دارای 
ضررهــای هنگفت و آســیب های زیادی خواهد 
شــد.وی افزود: بحث جوانی جمعیت یک بحث 
فرهنگی، استراتژیک و حیاتی است و باید جدی تر 
به این مسئله وارد شده و این موضوع را نهادینه 
کنیم .معاون بهداشــت وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشــکی با بیان اینکه وزارت بهداشــت 
در امــر جوانی جمعیت مســئولیت مســتقیم 
دارد، گفت: همه واحدهای مربوط به ســلامت و 
بهداشت کشور باید در بحث اقناع کردن عمومی 
فرزندآوری، فعال شــوند چرا کــه تغییر نگرش 
جامعه در مورد فرزندآوری بدســت شماســت و 
باید تفهیم کنید.حیــدری همچنین در ادامه با 
اشــاره به این که معاونان فنی معاونت  بهداشــت 
دانشــگاه های علوم پزشــکی نبض کار و حلقه 
وصل وزارت بهداشــت و بدنه سلامت و بهداشت 
کشــور هســتند، گفت: کلید اجرای برنامه های 
عملیاتــی نتیجه بخش در دســت معاونان فنی 
اســت و ایــن معاونت ها نقش بســیار مهمی در 
سیســتم ارزیابی برنامه ها دارند.وی با اشــاره به 
فرمایشــات مقام معظم رهبری درخصوص نظام 
شبکه  بهداشت کشــور گفت: تقویت نظام شبکه 
فصل جدید و نقطه عطفی برای حوزه بهداشــت 
است.براســاس اعلام وبدا، حیــدری گفت: آنچه 
در نظام شــبکه  مهم است بحث ساختار فیزیکی 
است. متاسفانه بسیاری از مراکز استیجاری است 
و اگر استیجاری هم نباشد ظاهر خوبی ندارند و 
در شــان حوزه بهداشت که نهضتی در آن اتفاق 

افتاده، نیست.

بسته ویژه حمایتی بیمه سلامت برای 2۹ بیماری

خبر خوش برای بیماران اوتیسم
مدیرعامل سازمان بیمه سلامت، اختصاص بودجه  
5۰۰۰ میلیــارد تومانــی جهت حمایــت مالی از 
هزینه هــای درمانی بیماران خــاص، صعب العلاج 
و نادر را گامی مهم و ارزشــمند به منظور کاهش 
هزینه های ســنگین و کمرشــکن سلامت دانست 
و اعــلام کرد که بســته های خدمتی در این بخش 
تدوین شــده و پس از تصویب طرح در دولت، ۲۹ 
بیماری در ۳ گروه بیماری تحت پوشش بیمه صد 

درصدی یا حداکثری قرار خواهند گرفت.
دکتر محمدمهدی ناصحی ضمن حضور در ایسنا و 
بازدید از تحریریه های خبری، در جمع خبرنگاران 
این خبرگزاری به برگزاری هشــتاد و هشــتمین 
جلسه شورای عالی بیمه سلامت اشاره کرد و درباره 
جزئیات و مصوبات این جلســه، گفــت: مصوبات 
خوبی در شــورای عالی بیمه ســلامت داشتیم. در 
بحث بیماران اوتیسم و معلولین مقرر شد تا تعرفه 
بخش خصوصی هــم برای این بیمــاران پذیرفته 
شــود و بر این اساس بیمه ها 7۰ درصد تعرفه ارائه 

خدمات بخش خصوصی را پرداخت کنند.
وی در توضیــح مصوبــه اخیر شــورای عالی بیمه 
ســلامت برای ارائه خدمات به مبتلایان اوتیســم 
اظهــار کــرد: خدمات اوتیســم شــامل اقدامات 
تشــخیصی، درمانی، دارویی، توانبخشی و بستری 
است. مهم ترین بخش حوزه توانبخشی، کاردرمانی 
و مشــاوره های روانشناســی اســت که تاکنون در 
بســته های خدمتی وجود نداشــت؛ البته از سال 
گذشــته تعرفه دولتــی آن را برقــرار کردیم ولی 
خوشبختانه از امســال تعرفه بخش خصوصی این 
امر هم )تا 7۰ درصد پوشش بیمه ای( محقق شده 
اســت. امیدواریم این امر در سلامت بیماران نقش 

مثبتی داشته باشد.
مدیرعامل ســازمان بیمه سلامت در این باره ادامه 
داد: سن ارائه خدمات بیمه ای به مبتلایان اوتیسم 
نیز از ۶ ســال به ۱۲ ســال افزایش یافت تا همه  
کودکان زیر ۱۲ سال بتوانند از خدمات بهره برند؛ 
البته دوره طلایی خدمت رســانی ۶ سال اول است 

اما باز هم پوشش خود را گسترش دادیم.
ناصحــی تاکید کــرد: با اطلاعاتی کــه از معاونت 
درمان وزارت بهداشت و انجمن اوتیسم می گیریم،  
مبتلایان اوتیسم در سامانه های ما نشان دار می شوند 
و به دنبال این امر می توانند در مراکز طرف قرارداد 

بیمه ســلامت با تعرفه های مصوب اعلام شــده در 
بخش خصوصی خدمات دریافت کنند.حمایت ویژه 

از ۲۹ بیماری در انتظار تصویب دولت
وی با اشاره به مصوبه شــورای عالی بیمه سلامت 
مبنی بر پوشــش دو داروی مهم بیماران خاص از 
جمله یــک داروی بیماران تالاســمی، بیان کرد: 
بــرای داروی بیماران تالاســمی اختــلاف قیمتی 
وجود داشــت؛ به طوری که در یک داروی آهن زدا 
تولید داخل، این بیمــاران باید ۲۸۰۰ تومان برای 
هر قرص بیشتر پرداخت می کردند که این موضوع 
برداشته و مصوب شد ما قسمتی از داروی گران تر 
را پرداخت کنیم تا پرداختی از جیب مردم افزایش 
نیابد. بنابرایــن برخلاف قوانیــن قبلی که قیمت 
پایین تر برای پوشش انتخاب می شد، اکنون شرایط 
خوبی برای این بیماران فراهم شــده است. بر این 
اساس اکنون هم داروی ایرانی و هم داروی خارجی 
برای بیماران تالاســمی تحت پوشــش بیمه قرار 
گرفته اســت. پیش از این  طــوری بود که داروی 
ایرانی گران تر از نوع خارجی تمام می شــد، اما به 
دلیل استقبال از داروی ایرانی و عوارض کمتر آن، 
تولید داخلی این دارو نیز تحت پوشــش بیمه قرار 

گرفت تا پرداخت از جیب بیماران کمتر شود.
مدیرعامل ســازمان بیمه ســلامت ایران همچنین 
درباره بسته حمایتی از بیماران خاص و صعب العلاج 
و اختصاص رقمی معادل 5۰۰۰ میلیارد تومان در 
بودجه امســال برای این بیماران، اظهار کرد: طبق 
قانون این بیماری ها باید توســط بیمه ســلامت و 

وزارت بهداشت شناسایی شود و دستورالعمل های 
مربوطــه و بســته های خدمتی برای هــر بیماری 
تدوین شــود. این اقدامات طی دو ماه گذشته که 
قانون در سیکل هیئت دولت و بررسی های مربوطه 
اســت، انجام شده اســت و اصلاحات لازم صورت 
گرفته اســت. امیدواریم این موضوع طی این هفته 
یا هفته آتی در هیئت دولت تصویب شــده و آماده  

اجرا شود.
او تاکیــد کرد: پس از تصویب این امر می بایســت 
بســته های خدمتی در ســامانه های ما بارگذاری 
شــود که بتوان هزینه های آن را پرداخت کرد. در 
مجمــوع ۲۹ بیماری در ۳ گروه بیمــاری در این 
طرح مشخص شــده است که بتوانیم پوشش بیمه 
حداکثری برای این بیماران برقرار کنیم که شامل 
بیماران خاص و صعب العلاج اســت. به عنوان مثال 
EB جزو این گروه اســت کــه همه خدمات را در 
قالب این بســته های خدمتی پوشش می دهیم، یا 
در مورد بیماری SMA بخش عمده ای از خدمات 
دارویی و توانبخشی در قالب این بسته های خدمتی 
پوشش داده خواهد شد.وی افزود: از سوی دیگر به 
عنوان مثال ۱۰۰۰ بیمار نیازمند کاشت حلزون در 
کشور داریم که قول دادیم ۱۰۰ درصد هزینه های 
آنها را تحت پوشــش بیمه ببریــم. همچنین برای 
 Deep بیماران مبتلا به پارکینســون که دستگاه
brain Stimulation اســتفاده می کننــد نیز 
قول دادیــم بیمه تا حداکثر تــوان، پرداخت هایی 

برای این بیماران داشته باشد. 

تجربه شکست خورده دست و دل بازی در پرداخت ارز ترجیحی
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از چینی های بی  علاقه به انتقال فناوری تا چنته خالی روس  ها

دو گزینه خودروسازان داخلی برای انتخاب شریک خارجی
صرف وجود تجهیزات و خط تولید رنو در روســیه برای ما ثمربخش نخواهد بود. زیرا خودمان هم 

خطوط تولید رنو را در سایپا داریم
به عقیده کارشناســان صنعت خــودرو، فعالیت بنگاه های فعال در این حــوزه حدود ۲۰درصد از 
فرآیند صنعتی کشور را به خود اختصاص می دهد و در مقایسه با نقش کل صنایع در اقتصاد کشور 
چیزی حدود ۴درصد اقتصاد کل کشور به صنایع وابسته به خودرو اختصاص دارد. با این حال، این 
صنعت طی چند سال گذشــته محل اصلی مناقشه میان نمایندگان مجلس به ویژه در کمیسیون 

صنایع و معادن با وزیر صمت بوده است.
ســعید مدنی، مدیرعامل اسبق سایپا و مشاور ارشد صنعت خودرو در گفت وگو با »دنیای  خودرو« 
با اشــاره به استیضاح وزیر پیشــین دولت دوازدهم به دلیل به حاشیه رفتن صنعت خودرو گفت: 
»وزیر صمت برعکس وعده های دلچســب یک سال گذشــته، مانند دیگر عوامل وزارت صمت در 
کلاف ســردرگم صنعت خودرو گرفتار شده، این در حالی است که صنعت جزئی از مسئولیت های 
وزیر بوده و باید درخصوص پیگیری و پایش برنامه های خودروســازان، افرادی مانند رئیس ایدرو 
)ســازمان گسترش و نوســازی صنایع ایران( و مدیرکل دفتر صنایع خودرو و نیرو محرکه وزارت 
صنعــت به امور مربوطه رســیدگی کنند تا وزیر صمت بتواند درصدد مدیریت مســائل مهم تری 

باشد.«
مدنی افزود: »من یکی از موافقان آزادسازی واردات هستم؛ باید به تعداد معین محصولات باکیفیت 
خودروســازان جهانی به بازارهای کشور عرضه شــود تا شرایط رقابتی در بازار حاکم شود. در این 

صورت، خودروسازان به دنبال ارتقای کیفیت و کمیت محصولات خواهند بود.«
وی افزود: »وزیر از همکاری با خودروســازان روسیه خبر می دهد، درحالی که شرکت های روسیه 
شــرایط مشابهی با خودروسازان ایرانی دارند و پس از جنگ اوکراین شرکت رنو این کشور را ترک 
کرده است. از این رو، همکاری خودرویی با روسیه به صنعت خودرو داخلی چیزی اضافه نمی کند. 
اســتانداردهای خودروسازی روسیه متفاوت با استانداردهای روز صنعت جهان است و در این باره 
آن ها خود را تافته جدا بافته می دانند، این  درحالی است که با توجه به چنین مسائلی عملا صنعت 

خودرو روسیه نسبت به دانش روز این صنعت در جهان بسیار عقب است.«
طی چند ســال گذشته، مصائب بســیاری گریبان گیر صنعت خودرو و زیر مجموعه های آنان بوده 
اســت. به نظر شما دلیل شدت گرفتن مشــکلات فعالان این صنعت به غیر از اعمال تحریم های 

خارجی چیست؟
اساســی ترین مشکل صنعت خودرو کشور، مدیریت دولتی اســت و رئیس جمهور نیز دستور حل 
آن را به واسطه واگذاری ســهام دولتی ایران خودرو و سایپا داده، اما اقدام موثری در این خصوص 
صورت نپذیرفته اســت. زمانی که مدیریت خودروســازان دولتی است، باید مجری دستورات وزیر 
و کارشناســان وزارت صمت باشند. واگذاری سهام این مجموعه ها به افراد دارای اهلیت نه در این 

دولت، نه در دولت گذشته هنوز به صورت جدی پیگیری نشده است.
همه می دانیم؛ شــعاردرمانی اوضاع صنعت خودرو را وخیم کرده اســت. البته با توجه به دســتور 
رئیس جمهور گمان می رفت بناســت دولت کاملا از خودروســازی خارج و ایران خودرو و ســایپا 
به معنای واقعی خصوصی شــوند. با این حال با اعلام برنامه های صمت مشــخص شد؛ هدف تنها 
واگذاری سهام تودلی آن هاست. این سهام در ظاهر خصوصی است، اما در اختیار خود خودروسازان 
قرار دارد و وزارت صمت می خواهد با آزادســازی آن ها نخســت برای ایران خودرو و سایپا مسیری 
جدید جهت تامین نقدینگی باز کند و دوم؛ مدیریت خصولتی را به اصطلاح کنار بزند. این در حالی 
اســت که برای خروج دولت از خودروسازی و خصوصی سازی واقعی، باید سهام سازمان گسترش 
و نوسازی صنایع ایران ایدرو به عنوان نماینده دولت در ایران خودرو و سایپا واگذار شود. البته این 

سهام نیز در وثیقه قرار دارد و امکان واگذاری آن نیست.
ما ســابقه و تجربه سال ها همکاری با خودروســازان چینی را داریم و نتایج آن نیز کاملا ملموس 
است. از سوی دیگر، روسیه نیز واقعا چیزی در چنته ندارد که بخواهد صنعت خودرو ما را با تحول 
و پیشــرفت روبه رو کند. تخصص خودروسازان این کشور، کشنده ها و ادوات نظامی است که برای 

آنان کاربرد داخلی دارد
بسیاری از کارشناسان معتقدند شــرکت های نوپای دانش بنیان با حمایت خودروسازان می توانند 
نقش موثری در افزایش تیراژ محصولات داشــته باشــند. به نظر شما چرا شرکت های دانش بنیان 

نتوانسته اند نیاز خودروسازان در زمینه قطعات های تک را تامین کنند؟
تولیــد نمونه های اولیه محصولات می تواند نشــان از توانایی شــرکت های دانش بنیان باشــد، اما 
موضوع اصلی تجاری ســازی این قطعات اســت که نیازمند ســرمایه گذاری های کلان بوده و این 
ســرمایه گذاری ها از توان خودروسازان خارج است و باید وزارت صمت به عنوان متولی درخصوص 

اختصاص بودجه، زمین و دیگر امکانات تولید انبوه احساس وظیفه کند.
مقامات دولتی مدعی هســتند با مشارکت روس ها می توان محصولات رنو را در ایران مونتاژ کرد. 

آیا به نظر شما این امر امکان پذیر است؟
طی یک دهه گذشــته رنو برنامه توســعه ای خود در شــرق اروپا را در کشورهایی مانند روسیه و 
رومانی گســترش داده بود، اما پس از شــروع جنگ در اوکراین و تحریم روسیه، عملا ارتباط این 
کشور با رنو قطع شده و دیگر انتقال دانش و تکنولوژی انجام نمی شود، بنابراین به اعتقاد من، این 

همکاری در چنین وضعیتی برای کشور مناسب نیست.
خودروســازان ما نیز با رنو چنین وضعیتی را تجربه کرده اند. بنابراین صرف وجود تجهیزات و خط 
تولید رنو در روســیه نمی تواند برای ما منتج به چیز خاصی شــود. چراکه خودمان خطوط تولید 
رنو را در سایپا داریم. پس بهتر است چنین آزمون و خطایی را انجام ندهیم. زیرا نتیجه آن کاملا 

روشن است و همکاری خودرویی با روسیه عایدی خاصی برای ایران به همراه نخواهد داشت.
خودروسازان برای پیدا کردن شریک  تجاری چه گزینه هایی را پیش رو دارند؟

متاســفانه نگاه همــه فعالان به مذاکرات وین اســت و درحال حاضر با توجه بــه وضعیت برجام، 
خودروســازان ما برای همکاری های صنعتی و اقتصادی دو گزینه یعنی چین و روســیه را بیشتر 

پیش روی خود ندارند و طبعا آن ها نیز به دنبال تامین منافع خود هستند.
 در مورد همکاری با چینی ها نیز این مساله سال هاست اتفاق افتاده و نتایج آن نیز کاملا ملموس 
اســت. ازسوی دیگر، روســیه واقعا چیزی در چنته ندارد که بخواهد صنعت خودرو ما را با تحول و 
پیشــرفت روبه رو کند. تخصص خودروسازان این کشور کشنده ها و ادوات نظامی است که کاربرد 

داخلی برای آنان دارد.

در همایش ملی »دیالمه نیاز امروز« مطرح شد؛در همایش ملی »دیالمه نیاز امروز« مطرح شد؛

 شهید دیالمه نمونه برجسته جهادتبیین بود شهید دیالمه نمونه برجسته جهادتبیین بود

اظهارات متناقض مسئولان درباره آینده قیمت حامل های انرژی

کســانی این توفیق را دارند که حیات شــان به 
نام خدا، برای خدا و با اســتعانت مطالب از خدا 
در مســیر الهی و بر مبنای شریعت خداست، به 
همه ماتعلیم داده شده اســت  »اللهم باَرکِْ لنََا 
فیِ یوَْمِنَا هَذَا« از خدا بخواهیم روز و شــب مان 
را مبارک قرار دهد  آنات و لحظات ما برای خدا، 
در راه خدا و به نام خدا باشــد. حال کسانی اگر 
این توفیق را داشــته باشند که نه تنها یک روز 
یا یک لحظه از زندگی شــان بلکه  عمرشان در 
این مســیر باشد ا عمر بسیار مبارکی دارند و به 
همین خاطر اســت که از خداوند میخواهیم که 
عمرهای ما را مبارک قــرار دهد »بارک لنا فی 
اعمارنا«، شما بدانید که اگر یک جوان ۲7ساله ای 
چنین عمر مبارکی را طی نکرده باشد امروز بعد 
از ۴۱ســال ما اینگونه گرد هم نمی آییم درباره 
عمر ایشــان صحبت کنیم و آن را تحلیل کنیم. 
ممکن است کسی یک عمر بسیار طولانی داشته 
باشــد و نتواند از آن بهره لازم را ببرد و درمقابل 
یک جوان ۲7ساله یک حیات طیبه داشته باشد. 
قــرآن بیان می فرماید که حیات طیبه دو مولفه 
اصلــی دارد، ایمان و عمل صالــح اگر این دو در 
حیات انسان جمع شــود نتیجه این زندگی به 
شهادت قران یک حیات طیبه، دوست داشتنی 
و مبارک خواهد بود، شهید دیالمه این توفیق را 
داشت که با تمام وجود ایمان و عمل صالح را در 

حیات خود بروز دهد.

از الزمات ایمان
عمل به حکم خداست

ایمــان درجــات مختلف و الزاماتــی دارد از 
آزمون های ایمان این اســت که درون بزنگاه 
ها اگر اختلافی پیش آمد حکم خدا را حاکم 
قرار دهیــد، ایمان باید امتــداد یابد و عمل 
صالح یعنی عملی که بر مبنای ایمان شــکل 

گیرد. 

سنگ اندازی شیاطین
 دربرابر حیات طیبه

اگر نسل ما توفیق داشــت با انقلاب اسلامی 
شــکل گرفت و این انقلاب حرفی را در دنیا 
مطرح و دعوت خــدا و پیامبر را اجابت کرد، 
این حیــات با دیگــر زندگی ها کــه در دنیا 
شــکل می گیرد، متفاوت است. مرحوم علامه 
طباطبایی میفرماید حیــات طیبه مربوط به 
حیات دنیاســت و با ایمان و عمل صالح شکل 
مــی گیرد که متفاوت با زندگی عادی ســت، 
این حیات نیاز بــه تبیین، مرزبانی و مراقبت 
دارد. از همان روزهای ابتدای انقلاب حرکت 
هایی شکل گرفت برای  مقابله  با این حرکت 
تا نگذارد  نهال انقلاب اســلامی شکل بگیرد 
و تنومند بشود. برای شیاطین مهم تر از ترور 

و جنگ این اســت که ملتی از مســیری که 
دارد  منصــرف یا منحرف شــود و برای این، 
یک حرکت به اصطلاح نرم را شروع می کنند. 
شــبهه افکنی، تردید افکنــی و یک حرکت 
ارتجاعی که شــما را از آنچه کــه انتخاب و 

برای آن قیام کردید به عقب برگرداند.

شــهید دیالمه از سرداران جنگ نرم در 
اوایل انقلاب بود

حقیقتاً شــهید دیالمه را میتوان از سرداران 
جنگ نرم در اوایل انقلاب دانست که در برابر 
موج انحرافات و تردید افکنی هایی که شکل 
می گرفت با تمام توان قیام می کرد یک جوان 
۲5ســاله  ربهما  با تمام وجود استقامت می 
کرد آن را نشان می داد و مصداق آیه » قَالوُا 
قَامُوا« بود،این در تمام حیات  رَبنَُّا الَلهّ ثمَُّ اسْــتَ
مبارک ایشان مشخص است، سخنرانی ایشان 
تحت عنوان »ربوبیت معرکه اصلی انبیا« این 
پیام را دارد که ربوبیت اقتضائاتی دارد  و باید 

به این اقتضائات توجه کرد.

آثار زاویه از اسلام ناب در دراز مدت 
حضرت امام بارها تاکیــد می کردند که آنچه 
می تواند اکشــوررا نجات دهد، اســلام ناب 
است، شهید دیالمه این را با تمام وجود درک 
می کــرد وانحراف از آن بــر نمی تابید بعضی 
بیــان می کردند که زاویه کوچک نســبت به 
اســلام ناب ایرادی ندارد اما همین زاویه در 
دراز مدت آثار خود را داشــت و ما دیدیم که 
همین زاویه هایی که با اسلام ناب در ابتدای 
کار چشــمگیر نبود، در دراز مدت چه زاویه 

زیادی را برای آن ها شکل داد.
ایمان الزاماتی دارد که باید آن را شــناخت تا 
بدانید چه چیزهایی باعث زاویه گرفتن از آن 
می شود تا از آن پرهیز کنید و لازمه آن تلاش 
جدی و تبییــن صحیح اســت. در آن زمان 
ســرکرده گروهک منافقین جلســاتی تحت 
عنــوان تبیین جهان داشــت  در همان زمان 
شــهید دیالمه در مشــهد  بلافاصله جلساتی 
تحت عنوان تبیین تبیین جهان گذاشــت و 
نشــان هم داد که این حرف ها انحرافی غلط 

و بی پایه است.

زمان شناسی
 از شاخصه های شهید دیالمه

 عمل صالح باید در زمان خود انجام بگیرد و 
اگر با تاخیر باشد نمی تواند یک عمل مطلوب 
باشــد.  از اقتضائات جهــاد تبیین، تبیین در 
زمان خود اســت مثال تاریخــی آن حرکت 
توابین اســت کــه گرچه حرکتــی در جهت 
قیام حســینی بود اما در زمــان خود صورت 

نگرفت و بعد از عاشــورا بود اگر این حرکت 
در زمان جناب مســلم بود چه بسا که مسیر 
تاریخ عوض می شــد. یکــی از ویژگی های 
ارزنده شــهید دیالمه این بود کــه تبیین را  
به موقع انجام می داد این که امروز بشــینیم 
در برابــر انحرافــات بنی صــدر ده ها کتاب 
بنویســیم و انحرافات او را نقــد کنیم گرچه 
بد نیســت اما این کار در زمانی ارزش و تاثیر 
داشــت که بنی صدر  روزنامه انقلاب اسلامی 
را منتشــر و خود را نظریه پرداز این انقلاب 
معرفی می کرد آن جاســت که کسی باید این 
را سایه به ســایه دنبال می کرد و  انحرافاتی 
که وجود داشــت را بیــان می کرد.در یکی از 
شــب های قبل از شــروع انتخابات دور اول 
ریاســت جمهوری وقتی در جمع مخالفین و 
موافقین از ایشــان سوال شد که چه کسی را 
مناسب ریاست جمهوری می دانید بیان داشت 
که هنوز اســامی نهایی عنوان نشده است اما 
در بین اسامی مطرحی در ارتباط با چند نفر 
صحبــت خواهم کرد که اتفاقــا یکی از آن ها 
بنی صدر بود و ایشــان فرمود که انتخاب او 
بود  خواهد  فاجعه بار  ریاست جمهوری  بعنوان 
و بعــد دلیل آن را عدم اعتقــاد بنی صدر به 
ولایت فقیه عنوان کرد، صحبت های ایشــان 
صرفا گمانــه زنی نبود بلکه مســتند به یک 

سری ضوابط و مطالعه عمیق بود.

امروز نیازمند یک حرکت مستمر
 و جهادی برای تبیین مثل

 حرکت دیالمه هستیم
اگر امروز پس از ۴۰ســال کماکان دشــمن 
مشــغول شــبهه پراکنی اســت و این بار از 
تجهیزات و امپراطوری رســانه خود استفاده 
می کنــد نیازمنــد یــک حرکت مســتمر و 
مجاهدانــه و جهــادی مثل حرکت شــهید 
دیالمــه هســتیم، دیالمــه نمونه برجســته 
جهادتبیین بــود که در زمــان خود حرکت 
انحرافی دشــمن را رصد می کرد و به موقع و 
به خوبی آن را پاسخ می داد و از همان روز اول 
انحراف و خطر انحراف بنی صدر و گروهک ها 
را بیان می کرد. در آن فضا که گروهک ها مثل 
قارچ رشــد می کردند گرچــه فضای مجازی 
نبــود از طریق چاپ اعلامیه هــا بیانیه صادر 
برمبنای  و  روشــنگری  می کردندحرکت هــا 
صحیح شــهید دیالمه و شــهید هاشمی نژاد 
بود که ذهن جوانان انقلابی را روشن می کرد. 

شهید دیالمه در دانشــگاه ها حاضر می شد و 
در آن فضــای چپ گرایی شــدید بدون ترس 
از توهین هــا و طعنه ها همــه ازجمله بنی 
صــدر رابه مناظره دعوت می کرد.اگر امروز به 
کمک فضای مجازی با شبهه پراکنی و انتشار 
شایعات که می تواند ذهن نوجوان ما را درگیر 
کند روبرو هســتیم این از الزمات زمان است 
که کســانی پای کار و بحث بیایند و حقیقت 
را روشــن کنند. باب ایجابی این مباحثات از 
باب ســلبی آن مهم تر است، اینکه می گوییم 
لازمه حیات طیبه و گوارا ایمان و عمل صالح 

است نیاز به تبیین دارد.

قیام همه افراد برای اقامه حق
حق در جامعه ای شکل می گیرد که همه افراد 
بــرای اقامه آن قیام کنند، اگر از حق صحبت 
می کنیم باید همه آحاد جامعه حق دیگران را 
ادا کنند و اگر این اتفاق صورت نگیرد جامعه 
درون بســته ای شــکل می گیرد که هرکس 
به دنبــال اســتیفای حق خود اســت. امروز 
جامعه ما نیاز دارد که وقتی بیان می شود که 
انقلاب اســلامی لبیک به دعوت خدا و رسول 
بود، موفقیت هــای این انقلاب را تبیین کنیم 
و در آن جاهایی که ناکام بودیم بررسی کنیم 
و انحرافات از اســلام ناب را در این موارد به 
جامعه نشــان دهیم، کاســتی هایی که وجود 
دارد در زمینه فســاد و دیگــر مبانی زمانی 
اتفاق افتاده است که ما مبانی انقلاب اسلامی 
را کنار گذاشــتیم و به آن عمل نکردیم، این 

کار بزرگ نیازمند یک کار جبهه ای است.
 

شهید بهشتی و مقام معظم رهبری
 از سردمداران جهادتبیین

در ســال های  5۸تا ۶۰ فقط شــهید دیالمه 
نبود شــما می بینید که در این سال ها شهید 
آیت الله بهشــتی جلســات متعددی داشتند 
و آن کتابــی که تحت عنــوان »مواضع ما« 
منتشر شــد خیلی از بیانات ایشان در تبیین 
موضوعــات ومواضع بود،  مقام معظم رهبری 
که دیروز سالگرد ترور نافرجام ایشان بود در 
دانشگاه ها در بین جوانان و در مساجد حضور 
می یافتند و مسائل را تبیین می کردند چنان 
که ترور ایشــان در یکی از مساجد و در حین 
تبیین و پاســخگویی به ســوالات بود. شهید 
بهشــتی و مقام معظم رهبری از ســرمداران 

جهادتبیین در آن سال ها بودند.

برخی کاربران فضای مجــازی اعلام کرده اند پس از مراجعه به جایگاه های 
ســوخت، با نبود کارت های آزاد در این جایگاه ها مواجه شده اند؛ اما علاوه بر 
سخنگوی دولت، مسئولان مختلف وزارت نفت ازجمله وزیر و مدیرکل روابط 
عمومی این وزارتخانه، مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های 
نفتی و همچنین مدیرعامل شرکت پخش ملی فرآورده های نفتی ایران، حذف 

کارت های آزاد جایگاه های سوخت را تکذیب کرده اند.
کارشناس حکمرانی اندیشکده اقتصاد مقاومتی گفت: »در بحث اصلاحات 
مربوط به حامل های انرژی، مقامات مختلف دولتی، اظهارات متفاوت و گاه 

متناقضی دارند.« 
 سید عباس عباســپور افزود: »هماهنگ سازی تیم اقتصادی دولت منجر 
به ثبات در بازار می شــود و می تواند فعالان اقتصادی را با دید بلندمدت تر و 
اطمینان خاطر بیشتری مواجه کند. تعیین یک کلان ایده اقتصادی، تدوین 
نقشــه راه معین و اولویت بندی برای حل مســائل کشور، ثبات اقتصادی و 
آرامش در بازار را به همراه دارد.« این کارشناس گفت: »با آغاز به کار دولت 
سیزدهم، این هماهنگی ها در تیم اقتصادی در سطح مطلوبی دیده نمی شود؛ 
در حالی که یکی از مشکلات دولت قبل نیز، عدم هماهنگی تیم اقتصادی 
دولت بود که در بحث واگذاری صندوق های ETF بورســی مانند صندوق 
پالایــش یکم، نمود ویژه ای پیدا کرد. برخــی کاربران فضای مجازی اعلام 
کرده اند پس از مراجعه به جایگاه های ســوخت، با نبــود کارت های آزاد در 
این جایگاه ها مواجه شده اند؛ اما علاوه بر سخنگوی دولت، مسئولان مختلف 
وزارت نفت ازجمله وزیر و مدیرکل روابط عمومی این وزارتخانه، مدیرعامل 
شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی و همچنین مدیرعامل شرکت 
پخش ملی فرآورده های نفتی ایران، حذف کارت های آزاد جایگاه های سوخت 
را تکذیب کرده اند.«ازسوی دیگر سیدباقر نورالدینی، مدیر شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی منطقه کرمان و فریدون یاسمی، مدیر شرکت ملی پخش 

فرآورده های نفتی منطقه کرمانشــاه گفته اند: »کارت هــای آزاد موجود در 
جایگاه های سوخت با هدف مبارزه با عرضه خارج از شبکه فرآورده های نفتی 
باید جمع آوری شــوند و اجرای آزمایشی این طرح در این استان ها، کاهش 

قاچاق را به همراه داشته است.« این مدیران مناطق شرکت 
ملی پخش فرآورده های نفتی، هدف از محدودیت کارت های 
آزاد جایگاه های ســوخت را مبارزه با قاچاق سوخت عنوان 
می کنند موضوعی که اواخر پارسال، برخی مخاطبان باشگاه  
خبرنگاران جوان درباره گازوئیل هم آن را مطرح کرده بودند، 
اما امیرمحمد پرهام فر، سرپرست دفترپیشگیری از قاچاق 
فرآورده های نفتی در پاسخ گفت: »هیچ گونه مصوبه یا الزامی 
درخصوص نحوه توزیع گازوئیل میان جایگاه ها نداشته ایم.« 
اسداله قلی زاده، رئیس صنف جایگاه داران سوخت نیز گفته 
بود در برخی مناطق مرزی، کارت های آزاد بنزین در همه 
جایگاه ها وجود ندارند و تعداد جایگاه های دارای کارت آزاد 
کاهش یافته است. به گفته او برخی افراد با نیت های گوناگون 
شایعاتی را درباره حذف گسترده کارت های سوخت جایگاه ها 
در فضای مجازی منتشر می کنند که صحت ندارد و ریشه 
آن ها، اظهارات غیرشفاف و متناقض برخی مسئولان است. 
علاوه بر تناقض گویی درباره جمع آوری کارت های آزاد بنزین 
و گازوئیل، وزارت نفت از طرح جدیدی درباره هوشمندسازی 
جایگاه های عرضه سی ان جی رونمایی کرده است که اعضای 
انجمن سی ان جی کشور ازجمله محسن جوهری، رئیس 
سابق هیات مدیره این انجمن در این باره می گوید: »در مورد 
جزئیات طرح جدیدی که از آن رونمایی شده، اطلاع رسانی 
به جایگاه داران صورت نگرفته است. متاسفانه سیاستگزاری ها 

در این حوزه، پشت درهای بسته انجام می شود.«رئیس جمهور، پارسال در 
یــک برنامه زنده تلویزیونی گفته بود: »هماهنگی کامل در دولت در زمینه 

اطلاع رسانی ضروری است.«

چهارشنبه 8  تیر 1401   سال نوزدهم  شماره : 4481دوشنبه 15  فروردین 1401   سال نوزدهم  شماره 177 /شماره پیاپی:4425

کلیه هموطنان عزیز می توانند در صورت تمایل هر یک از اجناس 
را بدون پرداخت هزینه حمل در محل درب منزل یا کار خود در 
سراسر کشور دریافت کنند .نبات یزد بدون جوش شیرین ،حلوا 
ارده ،قند ،روغن کنجد، روغن زیتون، بــادام ،مغز گردو ،انواع 

عرقیجات، عسل ،ادویه جات ،چای خارجی سیلان .

 شماره تماس:0۹120242۳۹۹
سید طباطبایی

سوغات یزد )سید (
شعار ما : )بالاترین کیفیت ،پایین ترین قیمت(

به علت عدم ثبات بازار ،قیمت ها به روز می باشد که به هنگام سفارش اعلام خواهد شد.
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ویژه هفته مبارزه با مواد مخدر

اجراي برنامه »بشنو و باورنکن« در مناطق 15 گانه شهرداري اصفهان
ویژه برنامه های هفته مبارزه با مواد مخدر با عنوان »بشنو و باورنکن« در مناطق ۱5 گانه شهر اصفهان 

برگزار مي 
بهادری-معاون اجتماعی و مشارکت های مردمی سازمان فرهنگی  اجتماعی ورزشی شهرداری اصفهان 
گفت: همزمان با هفته مبارزه با مواد مخدر ویژه برنامه اي با عنوان »بشــنو و باور نکن« از ســوي اداره 
اجتماعی و مرکز پیشــگیری از آسیب های اجتماعی شــهرداری اصفهان و با همکاری ادارات فرهنگی 

اجتماعی مناطق ۱5 گانه شهرداري اصفهان برنامه ریزي شده و در حال اجرا است. 
ســعید امامی اظهار داشــت: برپایي غرفه های مشــاوره با عنوان »از من بپرس«، اجراي نمایش تئاتر 
خیابانی و ســیر نمایشگاهی در خصوص پیشگیری از اعتیاد و مبارزه با مواد مخدر از جمله بخش هاي 
ایــن ویــژه برنامه بوده که در ۳۰  محله از جمله نا ژوان، حصه، گــورت، محله جلوان، رهنان، کردآباد، 

دارک، سودان، میرداماد، دهنو و ... میزبان شهروندان و آگاهي بخشي به آنها است. 
وي  با اشاره به اینکه شعار واحد امسال در سراسر کشور »همه با هم نه به اعتیاد« و »یاریگر هم باشیم 
« است، افزود: این ویژه برنامه از سوم تیرماه آغاز شده و تا ۲۱ تیرماه  ادامه خواهد داشت که به تفکیک 

مناطق براساس برنامه ریزي صورت گرفته از ساعت ۱7:۳۰ برگزار مي شود.
گفتني است؛ علاقه مندان براي کسب اطلاعات بیشتر و دریافت زمانبندي جدول محلات در هر منطقه 

مي توانند با شماره ۳۲۲۴۰۱۲۴ تماس حاصل کنند.

روایتي از زندگي شهید بهشتي در »بهشت اطلسی ها«
 ویژه برنامه »بهشــت اطلسي ها« با محوریت روایت زندگي 
نامه آیت اله ســید محمدحسیني بهشــتي ویژه خواهران 
برگزار مي شــود.به گزارش اداره ارتباطات معاونت فرهنگی 
شــهرداری اصفهان، همزمان با هفتم تیر، ســالروز شهادت 
دکتر آیت اله بهشتی و اعضای حزب جمهوری اسلامی، ویژه 
برنامه »بهشــت اطلسی ها« به مناســبت گرامیداشت یاد و 
خاطره آیت اله شــهید دکتر بهشتی و 7۲ تن از یارانش در 
خانه فرهنگ شهید بهشــتی برگزار می شود.در این رویداد 
زندگی آیت اله شهید دکتر بهشتی با سخنرانی حاجیه خانم 

حسینی بهشتی خواهر شهید روایت خواهد شد. 
مرضیه استکی معاون امور بانوان استانداری اصفهان، فرزانه 
کلاهدوزان عضو شــورای اسلامی شــهر، مشاوران شهردار 
اصفهان، بانوان نماینده سایر سازمان ها و دستگاه ها از جمله 
مدعوین این برنامه هستند که در این رویداد حضور خواهند 
داشــت. این مراسم از ساعت ۹:۳۰ صبح روز 7 تیر در خانه 

فرهنگ شهید بهشتی ویژه خواهران برگزار می شود.

فرزندان خود را بهشتی تربیت کنیم
مسئول خانه فرهنگ شهید بهشتی از برگزاری رویداد »تربیت بهشتی« با هدف استفاده از اندیشه های 

دینی در تربیت کودکان و نوجوانان خبر داد. 
به گزارش اداره ارتباطات معاونت فرهنگی شهرداری اصفهان، پرورش اظهار داشت: با توجه به ضرورت 
و اهمیــت اصل تعلیم و تربیت در عصر کنونی، با اســتفاده از آثار و بیانات شــهید دکتر بهشــتی در 
عرصه های گوناگون تربیتی و نقش آزادی در تربیت کودک و نوجوان، در ســالروز گرامیداشت شهادت 
شــهید بهشتي از ســوي خانه فرهنگي شهید بهشــتي در ویژه برنامه اي با عنوان »تربیت بهشتی« با 
موضوع »تبیین نقش آزادی در تربیت کودک و نوجوان«، عناصر شــکوفایی و رشد کودکان و نوجوانان 
بازشناســی شده و زمینه ســازی برای تربیت دینی و تثبیت و تقویت آن برای نسل های آینده صورت 

خواهد گرفت.
وي افزود: شهید دکتر بهشتی استادانه نقش آزادی در تربیت کودکان و نوجوانان و حتی جوانان را در 
بیاناتشان مطرح و ارائه کرده اند که رهنمودهایشان در هر زمان و عصری کارایی لازم و بسزایی را دارد 

که واژه آزادی به زیبایی در گفتارشان تبلور و جلوه گری کرده است. 
مسئول خانه فرهنگ شهید بهشتی ادامه داد: از دیدگاه و منظر این شهید بزرگوار بسیاری از ضعف های 
تربیتی و نقایصی که در دوران بزرگسالی دیده می شود حاصل تربیت ناصحیح و ناخواسته والدین بوده 

است. 
پرورش گفت: با توجه به تخصص علمی و پژوهشــی دکتر حمید حبشــی که سالیان زیادی در حوزه 
مسائل تربیتی از جمله تربیت دینی پیشرو بوده اند براي حضور در این برنامه دعوت به عمل آمده تا از 
کاوش های ژرف استاد فرزانه، عالم و متفکر معاصر دکتر شهید بهشتی که در ژرفای کلامشان آزادی و 
انتخابگری را به عنوان ویژگی برجسته انسان بر شمرده اند، استفاده کرده و مخاطبین را بهره مند سازد.
وي خاطرنشان کرد: این برنامه روز دوشنبه ششم تیرماه ساعت ۱7 در محل کتابخانه مرکزي واقع در 
خیابان باغ گلدســته برگزار مي شــود که علاقه مندان براي کسب اطلاعات بیشتر مي توانند با شماره 

۳۲۳۳57۴7 تماس حاصل کنند.

افتتاح معدن سنگ آهن در روستای کمک علیا اسدآباد
احمد شــانیان در آیین افتتاح معدن ســنگ آهن روستای کمک علیا گفت: جلوگیری از خام فروشی و 
ایجاد ارزش افزوده بیشــتر از اولویت های استان به شمار می رود که موفقیت های خوبی در این زمینه 

کسب شده است.
شانیان افزود : بر اساس ظرفیت اسمی پروانه های بهره برداری صادر شده ۲ هزار و 5۰۰ نفر در بخش 
معدن اســتان همدان فعال هستند اما با افزایش ظرفیت و توســعه واحدهای معدنی این رقم افزایش 

چشمگیری  یافته است.
او با اشاره به وجود ۳۰۰ معدن متنوع در استان  گفت: ۳۰ درصد این معادن به صورت فصلی و مقطعی 
تعطیل هستند که برخی از انها نیز با مشکلات معارضان محلی، رکود بازار و یا عدم کیفیت ماده معدنی 

مواجه هستند که برای بازگشت آنها به چرخه تولید برنامه داریم.
وی خاطرنشــان کرد: بهره بردارن معدن ارتباط و تعامل خود را با شوراهای اسلامی تقویت کنند و در 

امورات عام المنفعه روستاهای واقع در حریم معادن مشارکت جدی داشته باشند.
مسئول امور نظارت و بهره وری معادن اداره کل صنعت، معدن و تجارت استان همدان نیز در این آیین 
از ظرفیت ۴۰ هزار تنی معدن ســنگ آهن کمک علیا خبر داد و افزود: این منطقه پتانســیل خوبی در 

ذخایر اهن دارد و امیدواریم ظرفیت این واحد معدنی به ۱۰۰ هزار تن برسد. 
محمد تاروردیان با اشاره به وجود پنج معدن سنگ آهن در استان همدان گفت: این معادن ۱۶ میلیون 
تن ذخیره قطعی آهن دارند که سالانه حدود ۱ میلیون و ۶۰۰ هزار تن از این معادن استخراج می شود.

به  گفته او  در گذشته مواد استخراج شده به صورت خام از استان خارج می شد اما در سالهای اخیر با 
احداث واحدهای گندله و کنستانتره همه این استخراج  فراوری می شود به طوریکه هم اکنون میلیون 

تن کنستانتره آهن در استان تولید می شود.

دادرسی الکترونیکی در استان همدان افزایش یافت 
رئیس کل دادگستری همدان با بیان اینکه دادرسی الکترونیکی در استان افزایش یافته است، گفت: ۳ 
هزار و ۱75 هزار تعداد احکام تعلیقی و یک هزار و ۱۱۴ مورد تعداد احکام آزادی مشروط و ۲۴۳ مورد 
اســتفاده از پابند الکترونیکی بوده است.محمدرضا عدالت خواه  با گرامیداشت هفته قوه قضاییه و یاد و 
خاطره شهید بهشتی گفت: ۴۸۱ هزار پرونده تا به امروز بررسی و ۲۴۰ قاضی آنها را بررسی کرده است.

رئیس کل دادگستری همدان با بیان اینکه یک چهارم پرونده ها توسط شورای حل اختلاف بررسی می 
شود که کار بزرگی است، عنوان کرد: در مدتی که در این سمت فعالیت داشتم، 55 شعبه برای تسریع 
در رسیدگی به پرونده ها در کل استان افزوده شده بدون اینکه نیرویی تزریق شود؛ در شیرین سو نیز 

شعبه ای راه اندازی شد و دو دادگاه عمومی بخش زند و آجین در دستور بررسی است.
این مقام مسئول قضایی با بیان اینکه پرونده های ورودی ما ۸۸۳ هزار و 75۸ فقره بوده که تعداد ۸7۴ 
هزار و ۸۹۳ فقره مختومه شــده است، ادامه داد: دستگاه قضایی استان در حوزه های اتقان و استحکام 
آراء، تعداد معفوین، میزان صلح و ســازش و در رعایت توزان پرونده های وارده و محتومه رتبه نخســت 
کشــوری را کسب کرده اســت.وی تصریح کرد: در استفاده از نهادهای ارفاقی ۲۸۸ هزار و 5۶۰ ساعت 
خدمات عمومی رایگان به جای ۶ هزار و ۳۹۶ ماه حبس مجازات جایگزین ارائه شــده است.رئیس کل 
دادگســتری اســتان همدان افزود: ۳ هزار و ۱75 هزار تعداد احکام تعلیقــی و یک هزار و ۱۱۴ مورد 
تعداد احکام آزادی مشــروط و ۲۴۳ مورد استفاده از پابند الکترونیکی بوده است. عدالتخواه همچنین 
گفت: مســاجد همدان به کانون اصلاح تبدیل شده اند و یکی از مهمترین دستاوردهاست از سویی نیز 
دادرسی الکترونیک افزایش یافته  است.وی تصریح کرد: دفاتر خدمات قضایی از ۲۰ دفتر به ۲۳ افزایش 
یافته، بیش از 7 هزار جلسه دادرسی الکترونیکی انجام شده و در مجموع ۹۲درصد ابلاغ الکترونیک در 

مجموعه قضایی استان داشته ایم. 

در شروع روزهای گرم تیرماه سال جاری ، نشستی 
بــا موضوع ارائه راه حل هایــی برای جریان دائمی 
زاینــده رود با حضور مهدی طغیانی، نماینده مردم 
اصفهان در مجلس شورای اسلامی، مسعود صرامی، 
کارآفرین و بنیان گذار اصفهان سیتی سنتر و پروژه 
های شــهرک سلامت و فدک مال، محمد کوشا فر، 
استاد دانشــگاه و متخصص محیط زیست، محمد 
درویش، کنشــگر محیط زیســت و آرش رحیمی، 
موســس و مدیر مجتمع آموزشــی اقتصاد برگزار 

گردید
در ابتــدا ، مســعود صرامــی با اشــاره بــه اینکه 
حکومت هــا قانون گذار و مجری و حافظ آن قوانین 
هستند، گفت: کارآفرینان باید برای نیازهای جامعه 
اندیشــیده و با کمــک و اتحاد همگانــی، هر کار 
غیرممکن را ممکن ســازند. وی در ادامه با اشــاره 
به دغدغه اش در خصوص مســاله آب و خشــکی 
زاینــده رود از نحــوه مواجهه خود بــا این چالش 
و تاثیــرش بر پروژه  های برنا باتری، سیتی ســنتر، 
فدک مال و شهرک ســلامت توضیحی ارائه داد و 
پیشنهاد های خود را برای مصرف کمتر و بهینه آب 

عنوان کرد: نخست راه اندازی پروژه تصفیه خانه آب 
های خاکســتری و تبدیل آن به آب قابل استفاده؛ 
دوم ایجاد مخازن  جمــع آوری آب باران در پروژه  
های بهره برداری شــده به منظور تأمین آب جهت 
مصارف شست و شــو، آبیاری فضای سبز و انتقال 
آب به کارخانه برنا باتری برای اســتفاده در صنایع 
مــورد نیاز، که تأثیر به  ســزایی در مدیریت بهینه 
منابع آبــی دارد. وی همچنیــن از تجربیات خود 
در ابرپروژه های انجام شــده یــا در حال انجام در 
اصفهان به عنوان دغدغه ای اجتماعی، اقتصادی و 
محیط زیســتی نام برد و ابراز امیدواری کرد بتوان 

این تجربیات را در سطحی کلان اجرا نمود.
در ادامه این نشســت، مهدی طغیانی ضمن تأکید 
بر پیچیده تر شــدن مسایل و مشــکلات پیرامون 
زاینــده رود گفت: طبــق تابلوی منابــع و مصارف 
که نشــان دهنده منابع تأمیــن آب رودخانه و بار 
مصر فی آن اســت،  زاینده رود در وضعیت عادی و 
بدون خشک سالی یک میلیارد مکعب کسری آب 
دارد و این یعنی مصارفی تعریف شده که منابع آن 
وجود ندارد و باید مصرف و برداشــت آب از منابع 

زاینده رود برداشته شود. وی در ادامه گفت: نامه ای 
به رئیس دســتگاه قضایی نوشته  اســت و  درباره 
عملکرد دســتگاه قضایی برای بالادست زاینده رود 
اســتمداد طلب کرده اســت؛ باید همه قوا کمک 
کنند تا زاینده رود احیا شــود و نگذاریم این مسئله 

پیچیده تر شود.
درویش نیز ضمن تأکید بر اینکه نباید اجازه دهیم 
جریــان های ناپایدار کننده در اصفهان گســترش 
یابد، با اشــاره به مســائلی که موجب افزایش این 
جریــان ها در حوزه آبی رودخانه می شــود از عدم 
تخصیص حقوق زیســت محیطی حریم زاینده رود 
بــه ویژه تالاب گاوخونی انتقاد کــرد و افزود: عدم 
جاری بودن زاینده رود، روند افت ســطح آب های 
زیرزمینی را افزایش داده و باعث گسترده  تر شدن 
فرو نشســت ها و مهاجرت از اســتان خواهد شد؛ 
بنابراین باید در هر شرایطی حق آبه تالاب گاوخونی 
را در اولویت بعد از شرب قرار دهیم و این به معنای 

تقدم آنها بر حوزه صنعت و کشاورزی است.
لازم بذکر است آرش رحیمی ضمن تشکر از اینکه 
شرکت کنندگان میزبانی مدرســه اقتصاد را برای 

این جلسه مهم پذیرفتند، ابراز امیدواری کرد تکرار 
جلسات تخصصی با حضور اندیشمندان و کارافرینان 
و قانون گذاران بتواند گره ای از وضع موجود بکاهد. 
وی همچنیــن تاکید کرد: هــر راه حل بلند مدتی 
نیاز به اعتماد عمومی دارد. زمانی برداشت بالادست 
و پایین دســت زاینده رود بــه نفع حق آبه محیط 
زیست متوقف می شود که هم دولت بتواند راه حل 
های منطقی و باورپذیــر اقتصادی ارائه دهد و هم 
مردم بتوانند خیر عمومی را بر نفع شخصی ترجیح 
دهند. وی تلاش مدرسه اقتصاد برای آموزش تفکر 
سیســتمی به نوجوانان را راه حلی بلند مدت برای 

موضوعات کلان ملی دانست.
در پایان این نشســت حاضران با گزارش مســعود 
صرامی از روند احداث بیمارســتان شهرک سلامت 
که می تواند در جذب ســه میلیارد دلار توریســم 
ســلامت نحوه درآمدهای پایدار در شــهر اصفهان 
را دگرگــون کند و همچنین گزارش آرش رحیمی 
از اقدامات انجام شــده برای احداث نخستین شهر 
آمــوزش در خاورمیانــه که اصفهــان را به قطب 

آموزش منطقه تبدیل خواهد کرد مطلع شدند.

صرامی کار آفرین اصفهانی در نشست هم اندیشی جریان دائمی زاینده رود مطرح کرد:

کارآفرینان باید برای نیازهای جامعه با اتحاد همگانی، هر کار غیرممکن را ممکن سازند
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مدول دوّم تصفیه خانه  فاضلاب شهرک صنعتی 
شهرکرد به بهره برداری رسید

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی چهارمحال و بختیاری 
گفت: مدول دوّم تصفیه خانه  فاضلاب شهرک صنعتی شهرکرد 

با ظرفیت ۶۰۰ مترمکعب در شبانه روز به بهره برداری رسید.

شــهرکرد-ف.برخورداریان به نقل از روابط عمومی شــرکت 
شــهرک های صنعتی چهارمحال و بختیاری، همزمان با دهه  
تولیــد و تجارت و با حضور ســید غلامرضا هاشــمی، عضو 
هیئت مدیره  ســازمان صنایع کوچک و شــهرک های صنعتی 
ایران، مدول دوّم تصفیه خانه  فاضلاب شهرک صنعتی شهرکرد 

با اعتباری بالغ بر  ۶۰ میلیارد ریال به بهره برداری رسید.
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی چهارمحال و بختیاری 
با اعلام این خبــر، گفت: با توجّه به بحرانِ کم آبی، این پروژه  
مهمّ زیست محیطی به منظور استفاده از آب های خاکستری و 
جهت کنترل شرایط موجود با تصفیه خانه  فاضلاب، با ظرفیت 
۶۰۰ مترمکعب در شبانه روز اجرا شد و مورد بهره برداری قرار 

گرفت.
آغاز عملیات اجرایی ایجاد فاز ۴ شهرک صنعتی بروجن

حمیدرضــا فلّاح افزود: در همین راســتا در آیین دیگری در 
شهرســتان بروجن، عملیات احداث مــدول دوّم تصفیه خانه  
شــهرک صنعتی بروجن با اعتبار اوّلیــه  ۱۸۰ میلیارد ریال و 
ظرفیت یک هزار و ۲۰۰ مترمکعب در شــبانه روز آغاز شــد 
که پــس از اتمام عملیات اجرایی، به افزایش بازدهی و بهبود 

فرآیند تصفیه خانه  مذکور منجر می شود. 
وی اظهار داشــت : با اعتبار اوّلیّه  ۳۶5 میلیارد ریال، عملیات 
اجرایی برای ایجاد فاز ۴ شــهرک صنعتی بروجن در زمینی 
به وســعت ۲۰۰ هکتار آغاز شــد که پس از فرجام، مجموع 
مســاحت شــهرک صنعتی بروجن به  ۴۸۴ هکتــار افزایش 

می یابد.
گفتنی اســت ۳۲ شــهرک و ناحیه  صنعتی مصوّب در استان 
چهارمحال و بختیاری استقرار دارند که در حال حاضر زمینه  
واگذاری زمین به متقاضیان در  ۲۲ شــهرک و ناحیه  صنعتی 
برای ســرمایه گذاری در بخش های تولیدی، خدماتی و صنفی 

فراهم است.

آغاز طرح»نشاط معنوی« در بقاع متبرکه 
چهارمحال و بختیاری

مدیــرکل اوقاف و امور خیریه چهارمحــال و بختیاری گفت: 
طرح نشــاط معنوی با هدف تعمیــق باورهای دینی و ترویج 
معارف اســلامی و با تاکید بر مهارت آموزی و توانمندســازی 
دختران و پســران از ابتدای تیرمــاه لغایت دهم مردادماه در 

بقاع متبرکه استان برگزار می شود.
والمسلمین حسن  ،حجت الاســلام  شهرکرد-ف.برخورداریان 
امیری در جمع خبرنگاران از آغاز طرح نشــاط معنوی ۱۴۰۱ 
در جوار بقاع متبرکه استان خبر داد و گفت: غنی سازی اوقات 
فراغت نوجوانان و جوانان یکــی از راهکارهای موثر در ایجاد 
آرامش و ســلامت روانی خانواده و جامعه بوده و در کاهش و 

پیشگیری از آسیب های اجتماعی نقش مهمی ایفا می کند.
مدیــرکل اوقاف و امور خیریه چهارمحــال و بختیاری افزود: 
اگر دلســوزان نســل جوان، برای آینده سازان انقلاب اسلامی 
برنامه ای نداشــته باشند، دشمنان کشور این خلاء را پر کرده 
و آنان را به برنامه های خود مشــغول خواهند کرد؛ بر همین 
اســاس سازمان اوقاف همه ساله بر اجرای طرح نشاط معنوی 

را با محوریت بقاع متبرکه اهتمام ویژه ای دارد.
امیری با اشــاره به اینکه این طرح از یکم تیرماه لغایت دهم 
مردادماه در بقاع متبرکه در حال برگزاری اســت، افزود: ۱5 
بقعه شاخص اســتان آماده اجرای برنامه های متنوع فرهنگی 

ویژه دانش آموزان است.
مدیرکل اوقاف استان عنوان کرد: تعداد ۱5 مبلغ اعزامی و 5 
مبلغ بومی در بقاع متبرکه جهت برگزاری طرح نشاط معنوی 

مستقر شده اند.
وی گفت: همچنین ویژه برنامه جشن ولایت علوی نیز همزمان 

با این طرح در اواخر تیر ماه اجرا خواهد شد.
مدیرکل اوقاف اســتان افزود: در طرح نشــاط معنوی امسال 
برنامه های متنــوع فرهنگی از قبیل برپایــی نماز جماعت و 
ســخنرانی، خیمه کودک و نوجوان، مشــاوره، پاســخگویی 
به ســوالات شــرعی و اعتقادی، کلاس های خیاطی، قلم زنی 
روی مس، ســوخته نگاری چوب و کارگاه های مختلف معارفی 
و مهارتی در نظر گرفته شــده اســت؛ همچنین طبق ابلاغیه 
شــمیم خدمت ضروری اســت که توجه ویژه ای به مســئله 
مهارت آموزی و توانمندســازی دانش آمــوزان در کلاس های 

نشاط معنوی شود.

برگ زرینی برافتخارات شرکت پالایش گاز سرخون و قشم رقم خورد
سرپرســت شرکت پالایش گاز سرخون وقشــم : این شــرکت در ارزیابی هفتمین دوره جایزه ملی مدیریت انرژی درسال ۱۴۰۱ ، از سوی سازمان 
مدیریت صنعتی کشــور، مفتخر به دریافت ســه رتبه با عناوین : تندیس برنزی تک ســتاره -  تقدیر نامه سیستم مدیریت انرژی )EPS(  و مدیر 

انرژی برتر در بین شرکت های پالایش گاز کشور شد.
به گزارش خبرنگار شــرکت پالایش گاز ســرخون وقشم، پارســا پروین افزود: این شرکت در ســال های اخیرعلاوه بر اهتمام به استمرار تولید گاز 
ومحصولات جانبی ، درکاهش مصرف انرژی اقدامات مهمی را به انجام رســانده و از این منظر ، حائز گواهینامه های ســنواتی بازرسان سازمان ملی 
اســتاندارد ایران در رعایت معیار مصرف انرژی منطبق با اســتاندارد ISIRI-۱۴۱5۶ گردیده است .وی در ادامه به مهمترین اقدامات انجام شده در 
کاهش شــاخص های مصرف انرژی در این پالایشــگاه اشاره کرد و اظهار داشــت: انجام ممیزی تفصیلی انرژی، ارتقاء و نگهداشت سیستم مدیریت 
انرژی ایزو5۰۰۰۱ با ورژن ۲۰۱۸، بازرسی فنی موتورخانه های شرکت تحت نظارت شرکت بهینه سازی مصرف سوخت کشور و اخذ گواهینامه ایزو 
۱۶۰۰۰، انجام بازرســی معیار مصرف انرژی پالایشگاه منطبق با اســتاندارد ۱۴۱5۶، کاهش فشار عملیاتی پالایشگاه واستمرار تولید ، بهینه سازی 
فرآیند شــیرن سازی و اســتفاده از تکنولوژی جایگزین و اقتصادی H۲S SCavenger ، استفاده از کولرهای خورشیدی ، روشنایی خورشیدی 
، خرید الکتروموتور دور متغیرنروفازی هوشــمند، تنها بخش کوچکی از اقدامات انجام شــده در راستای کاهش مصرف انرژی و آلاینده های زیست 

محیطی در کنار مقوله استمرار تولید وحفظ وصیانت از مخازن این شرکت بوده است.
پارســا پروین تصریح کرد: شــرکت پالایش گاز سرخون وقشم در سال  ۱۴۰۱ برای اولین بار با حضور درفرآیند هفتمین جایزه ملی مدیریت انرژی 
و با کمک نیروهای پرتلاش و دلســوز، توانســت بار دیگر برگ زرینی بر افتخارات این شــرکت افزوده و حایزسه رتبه با عناوین : تندیس برنزی تک 

ستاره – تقدیر نامه سیستم مدیریت انرژی )EPS( و عیسی باخدا بعنوان مدیر انرژی برتر در بین پالایشگاه های گاز کشور گردید.
در پایان پارسا پروین سرپرست شرکت پالایش گاز سرخون وقشم، از زحمات و تلاش بی شائبه خانواده ی بزرگ شرکت پالایش گاز سرخون وقشم 

در راستای افتخارات کسب شده قدردانی نمود. 

در دیدار مدیرعامل آبفا با نماینده ولی فقیه و امام جمعه اصفهان مطرح شد؛

تامین آب شرب پایدار باید اولویت اصلی برنامه های استان اصفهان باشد
نماینده ولی فقیه در اســتان و امام جمعه اصفهان از تامین آب شــرب پایدار و مطمئن به عنوان مطالبه اصلی مردم در ســفر اخیر رئیس جمهور به 

این استان نام برد.
به گزارش بهادری //آیت الله ســید یوســف طباطبایی نژاد در دیدار مدیرعامل و معاونان شــرکت آب و فاضلاب استان اصفهان با بیان این که سال 
هاست طرح های بزرگی برای آبرسانی به مردم اصفهان در دست برنامه ریزی و اقدام است اظهار داشت: باید اولویت را بر اجرایی کردن طرح هایی 

گذاشت که سریع تر به سرانجام برسد و مردم از برکات آن زودتر بهره مند شوند.
وی ابراز امیدواری کرد مدیران و تصمیم گیران آب استان، طرح های مناسبی را برای اعتبارات پیش بینی شده در سفر رئیس جمهور برنامه ریزی 

نمایند تا مشکلات آبی به سرعت برطرف شود.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان اصفهان نیز در این دیدار ضمن قدردانی از حمایت ها و رهنمودهای آیت الله طباطبایی نژاد گفت: شرکت 
آب و فاضلاب استان اصفهان به عنوان متولی توزیع آب شرب و بهداشت مردم، با بهره گیری از روحیه جهادی و دانش فنی کارکنان، وظیفه تامین 

آب شرب ساکنان ۱۰۰ شهر و ۹۴۸  روستای تحت پوشش خود را بر عهده دارد.
حسین اکبریان با اشاره به این که قبل از سفر رئیس جمهور به اصفهان،  مشکلات و چالش های پیش روی صنعت آب و فاضلاب در استان با وزارت 
نیرو مطرح و اعتبارات مورد نیاز نیز پیش بینی شــده بود اظهار داشــت: »جهاد آبرسانی به ۱۰ هزار روستا در کشور« یکی از طرح های مهم دولت 

سیزدهم است که با اجرایی شدن آن نزدیک به ۱۰۰ روستای دیگر نیز در استان اصفهان به شبکه آبرسانی پایدار متصل خواهند شد.
وی در بخش دیگری از سخنانش، فرسودگی تصفیه خانه ها و شبکه جمع آوری فاضلاب شهر اصفهان را به عنوان چالش اصلی این شرکت در حوزه 

فاضلاب اعلام کرد و افزود: ۳۰۰ کیلومتر از خطوط انتقال و شبکه فاضلاب شهر اصفهان نیازمند بازسازی فوری و اعتبارات ویژه است. 

معمای حل نشده آتش سوزی های مکرر مجتمع فناوری زیست پسماند ساوه!
ایســنا/مرکزی آتش سوزی های مکرر در مجتمع فناوری زیست پسماند شهرستان ســاوه که همه ساله بوقوع می پیوندند و چندین مورد آن 
طی سالیان گذشته در ایسنا منتشر شده است و آخرین مورد آن نیز طی ۴۸ ساعت گذشته در سطح گسترده ای در دو نوبت این مجتمع را 

فراگرفت، به یک معمای حل نشدنی تبدیل شده است!
 به گفته رئیس سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری ساوه، ممکن است که سهل انگاری و بی احتیاطی یا خودسوزی پسماندها در 
اثر فعل و انفعالات شیمیایی بر اثر دمای بالا علت اصلی وقوع حریق باشد، اما کشف دقیق علت وقوع آتش سوزی گسترده نیازمند بررسی های 

کارشناسانه است.
با وجود رســانه ای شــدن آتش ســوزی های مکرر در این مجتمع هیچگاه دلیل اصلی وقوع حریق که علاوه بر بروز خسارت مادی برای این 
مجتمع موجب می شــود که سازمان آتش نشانی نیز متحمل هزینه زیادی برای اطفای حریق شود، اعلام نشده است و خسارت مهمتری که 
هر بار باید تحمل شــود، آلودگی قابل توجه زیســت محیطی ناشی از این آتش سوزی های گسترده پسماندهای صنعتی که بخش مهمی از 
آنها شــیمیایی هستند، اســت، نکته ای که شاید بد نباشد مجموعه های مدیریت شهری و محیط زیست نیز گوشه چشمی بدان بیندازند تا 

ساوه زیر بار انواع آلودگی صنعتی خرد نشود.
وقوع دو مورد آتش ســوزی گسترده طی ۴۸ ساعت گذشــته در مجتمع فناوری زیست پسماند شهرستان ساوه موجب شد تا در گفت وگو با 

رئیس سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری ساوه به جزئیات وقوع حریق در این مجتمع بپردازیم.
محمدرضا برزگر در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: در دو روز گذشته مجتمع پسماند واقع در اتوبان ساوه به تهران پس از تقاطع اتوبان ساوه 

به همدان طعمه حریق شده بود که با تلاش جدی آتش نشانان ساوه، شهر صنعتی کاوه اطفاء شد.
وی بیان کرد: نخســتین حریق در ساعت ۳ بامداد روز یکشــنبه پنجم تیرماه ۱۴۰۱ به آتش نشانی ساوه اعلام شد که بلافاصله دو دستگاه 
خودروی آتش نشــانی به همراه هفت آتش نشــان از ساوه به محل وقوع حادثه اعزام شــدند و پس از گذشت چهار ساعت عملیات اطفاء به 
اتمام رسید.وی بیان کرد: با توجه به اینکه پسماندی که طعمه حریق شده بود از نوع پسماند تر)شیمیایی و دارویی( بود، لذا در حین انجام 
عملیات ایمن سازی به منظور جلوگیری از وقوع آتش سوزی جدید، پیشنهاد شد که عملیات اطفای کامل توسط لودر و با ریختن خاک بر 

روی بقایای حریق انجام شود.
رئیس سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری ساوه در خصوص وقوع دومین حریق در این مجتمع نیز گفت: مقارن ساعت پنج صبح 
روز دوشنبه ۶ تیرماه ۱۴۰۱ گزارش دومین آتش سوزی دریافت و بلافاصله دو خودروی آتش نشانی با ۱۳ آتش نشان در دو شیفت کاری از 
ساوه و دو دستگاه لودر به همراه یک خودروی آتش نشانی از شهر صنعتی کاوه به محل حادثه اعزام شدند و عملیات اطفای حریق به مدت 

۹ ساعت انجام و حریق در ساعت ۱۴ به طور کامل خاموش شد.
وی بیان کرد: در جریان اطفای حریق گسترده در این مجتمع، حدود ۱۶۰ هزار لیتر آب توسط خودروهای آتش نشان مصرف شده است.

برزگر افزود: افزون بر ۸۰ درصد پســماندی که به مجتمع فناوری زیســت پسماند منتقل می شــود پسماند تولیدی شهر صنعتی کاوه است 
و با وجود فعالیت ســازمان آتش نشانی شــهر صنعتی کاوه، اما ۹۰ درصد عملیات اطفای حریق توسط سازمان آتش نشانی شهرداری ساوه 

مدیریت و اطفا می شود.
وی تصریــح کرد: با توجه به وقوع آتش ســوزی های مکرر در 
این مجتمع که ســالانه چندین مورد صــورت می گیرد، باید 
سازوکاری اتخاذ شود تا با تجهیز آتش نشانی شهر صنعتی و 
نیز مجهز شدن مجتمع پســماند به تجهیزات اطفای حریق، 
مدیریت و اطفای حریق توســط آتش نشانی شهر صنعتی و 
مدیریت مجتمع پسماند صورت گیرد. نبود سیستم تهاجمی 
کافی برای اطفای حریق در شــهر صنعتی موجب می شــود 
که در هنگام وقوع حریق در بزرگترین شــهر صنعتی کشــور 

متوسل به سازمان آتش نشانی ساوه شوند.
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زاینده رود در وضعیت عادی یک میلیارد مکعب کسری آب دارد
ایســنا/اصفهان نماینده مردم اصفهان در مجلس 
گفت: نامه ای به رئیس دســتگاه قضایی نوشته  و 
از آیت الله اژه ای درباره عملکرد دســتگاه قضایی 
برای بالادست زاینده رود اســتمداد کمک کرده 
و خواســته  با تمام قوا کمــک کنند تا زاینده رود 
احیا شــود.مهدی طغیانی در نشستی با موضوع 
ارائــه راه حل هایی برای جریان دایمی زاینده رود 
که در مجتمع فرهنگی آموزشــی اقتصاد اصفهان 
برگزار شــد، با تأکید بر پیچیده تر شدن مسایل 
و مشــکلات پیرامون زاینده رود، اظهار کرد: طبق 
تابلــوی منابع و مصارف که نشــان دهنده منابع 
تأمیــن آب رودخانه و بار مصرفی آن می شــود، 
زاینده رود در وضعیت عادی و بدون خشکســالی 
یک میلیارد مکعب کســری آب دارد و این یعنی 
مصارفی تعریف شــده که منابــع آن وجود ندارد 
و باید مصرف و برداشــت آب از منابع زاینده رود 
برداشــته شــود.وی ادامه داد: نامه ای به رئیس 
دستگاه قضایی نوشته ام و از آیت الله اژه ای درباره 
عملکرد دستگاه قضایی برای بالادست زاینده رود 
اســتمداد کمک کرده ام و خواســته  بــا تمام قوا 
کمک کننــد تا زاینده رود احیا شــود و نگذاریم 
این مسئله پیچیده تر شود.محمد درویش، کنشگر 
محیط زیســت نیز در این نشســت بــا تأکید بر 

اینکه نباید اجازه دهیــم جریانات ناپایدار کننده 
در اصفهان گســترش یابد، از مسائلی که موجب 
افزایــش جریانات ناپایدارکننــده در حوضه آبی 

رودخانه می شود و از عدم تخصیص حقوق 
زیســت محیطی حریم زاینــده رود به ویژه 
تالاب گاوخونی انتقاد کرد.وی افزود: جاری 
نبودن زاینده رود، روند افت ســطح آب های 
زیرزمینی را افزایش داده و باعث گسترده تر 
شــدن فرونشســت ها و مهاجرت از استان 
خواهد شــد، بنابراین باید در هر شــرایطی 
حق آبــه تالاب گاوخونی را در اولویت بعد از 
شــرب قرار دهیم و این به معنای تقدم آنها 
بر حوزه صنعت و کشــاورزی است.مسعود 
صرامــی، کارآفریــن و بنیان گذار ســیتی 
ســنتر اصفهان با اشاره به اینکه حکومت ها 
قانون گــذار، مجــری و حافــظ آن قوانین 
هســتند، اظهار کرد: کارآفرینان باید برای 
نیازهای جامعه اندیشیده و با کمک و اتحاد 
همگانــی، هر کار غیرممکن را ممکن کنند.
وی با اشاره به دغدغه اش درباره مسئله آب 
و خشکی زاینده رود از نحوه مواجهه خود با 
مســئله کمبود آب و تأثیرش بر پروژه های 
برنا باتری، سیتی سنتر، فدک مال و شهرک 

سلامت، برای مصرف کمتر و بهینه آب پیشنهاد 
داد: نخست راه اندازی پروژه تصفیه خانه آب های 
خاکســتری و تبدیــل آن به آب ســفید و قابل 

استفاده، دوم ایجاد مخازن  جمع آوری آب باران 
در پروژه های بهره برداری شــده به منظور تأمین 
آب برای مصارف شستشــو، آبیاری فضای سبز و 

انتقال آب به کارخانه برنا باتری برای استفاده در 
صنایع مورد نیاز که تأثیر به ســزایی در مدیریت 

بهینه منابع آبی دارد.

newsrahemardom_ir@
www.newsrahemardom.ir
newsrahemardom@yahoo.com

سازمان آگهی شهرستانها: خیابان سپاه، پلاک ۱۶۲، طبقه دوم
  

دفتر کرمان: کرمان- ضلع غربی پارک مطهری -کوچه 
شهید مطهری ۱۰ - پلاک ۲۸ 

 تلفن : ۳۲5۳5۳۶۱-۳۲5۳5۳۱۲ -۰۳۴                                        
نمابر: ۳۲5۳5۳۲۱

8

چاپ: صمیمنمابر :۴۳۸5۹۳۲۶

آدرس: خیابان دماوند- ایستگاه ابوریحان - پلاک ۴۰۶ - طبقه اول - واحد ۴ 

تلفن : 77۴۳5۸۹۳ 

تلفن : 77۶57۸۰۰-۲

شعار ما :
همراه با مردم در راه مردم

 چهارشنبه 8  تیر 1401 
  2۹ ذی القعده 144۳  2۹ ژوئن 2022  سال نوزدهم  شماره:  4481  

روابط عمومی و سازمان آگهی ها: 
سید محمد طبایی عقدا                                            ۰۹1۲۰۲۴۲۳۹۹

صاحب امتیاز : ناصر قدیری
 مدیر مسئول : در حال تغییر

دبیر شورای سیاستگذاری:دکتر ابراهیم سلیمی
دبیر سرویس اقتصادی: دکتر قربانعلی تنگ شیر

دبیر سرویس صنعت ومعدن: مهندس سهیل سرائی
 دبیر سرویس بانک و بیمه : دکتر آرمین یکتا
 دبیر سرویس فرهنگ و هنر: مهدی آقازاده

دبیر سرویس اجتماعی: سمیه  زمانی
مدیر هنری : حامد بنائی

تجدیدآگهی مزایده عمومی 

روابط عمومی شهرداری و شورای اسلامی شهر بنک

ت اول
نوب

پیرو آگهی مزایده عمومی مورخ 1401/02/08 ، شهرداری بنک در نظر دارد نسبت به تجدید مزایده فروش املاک تجاری به شرح ذیل از طریق سامانه ستاد 
اقدام نماید . لذا از متقاضیان شرکت در مزایده دعوت بعمل می آید جهت بازدید از نقشه و موقعیت پلاکها به امور فنی و شهرسازی شهرداری مراجعه و 
جهت دریافت اسناد مزایده، شرکت در مزایده و تسلیم پیشنهادات به آدرس سایت اینترنتی  www.setadiran.ir ) مزایده شماره 2001003500000002( 

مراجعه نمایند.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/04/08  تاریخ انتشار نوبت دوم : 1401/04/11  تاریخ دریافت اسناد مزایده: 1401/04/08 الی 1401/04/16 تاریخ پیشنهاد قیمت 

و بارگذاری در سامانه ستاد: تا پایان روز 1401/04/26
تاریخ و مکان بازگشایی: مورخ 1401/04/28 ساعت 10 صبح در شهرداری بنک - زمان اعلام برنده: روز چهارشنبه مورخ 1401/04/29 تاریخ اعتبار پیشنهادات: 

1401/05/30
شرایط شرکت در مزایده 

1ـ قیمت پایه بر مبنای نظریه کارشناسی رسمی دادگستری می باشد .
2ـ در صورتی که نفرات اول تا سوم شرکت کننده از انجام معامله خودداری نمایند سپرده شرکت در مزایده آنها به ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد .

3ـ شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادهامختارمی باشد .
4ـ شرایط فروش بصورت نقدی می باشد و در این مزایده کسر از حساب طلبکاری و تهاتر و اقساطی امکان پذیر نمی باشد .

5ـ ملک با وضعیت موجود به فروش می رسد و هزینه های مربوط به کارشناسی، چاپ آگهی در روزنامه، نقل و انتقال اسناد مالکیت، پذیره ، مالیات و عوارض 
بعهده برندگان مزایده می باشد .

6ـ شرکت کنندگان مبلغ سپرده درج شده در اسناد مزایده برای هر کدام از املاک جداگانه به صورت نقد به شماره حساب 0102231135005 نزد بانک 
صادرات پرداخت یا ارائه ضمانتنامه بانکی که علاوه بر بارگذاری در سامانه ستاد، می بایست اصل فیش واریز وجه سپرده یا ضمانتنامه به واحد دبیرخانه 

شهرداری تحویل نمایند.
7ـ برندگان مزایده می بایست حداکثر تا یک هفته پس از اعلام برنده نسبت به واریز مبلغ کل پیشنهادی بصورت نقدی به حسابی که شهرداری اعلام می 

نماید اقدام نمایند در غیر اینصورت سپرده آنان ضبط خواهد شد .
8ـ قانون منع مداخله کارکنان در معاملات الزامی است.

9-کلیه مراحل مزایده از طریق سامانه ستاد انجام می گیرد.

توضیحات: 
الف( متقاضیان خرید شماره پلاک های  فوق بایستی انبار مربوط به آن پلاک خریداری نماید. لذا علاوه بر پیشنهاد قیمت تجاری نسبت به ارائه پیشنهاد 

قیمت انباری مربوط به آن واحد تجاری اقدام نمایند.
ب( ملاک انتخاب برنده، قیمت تجمیعی کاربری تجاری و انباری می باشد./.م الف 97

نوبت اول  : 1401/04/08 
نوبت دوم : 1401/04/11

شماره ردیف
پلاک

نوع 
سند 

کاربری
مساحت 

عرصه

قیمت پایه مزایده  به ریال
آدرس ملک

پنج درصد قیمت پایه زمین بابت 
سپرده شرکت در مزایده

انباریتجاریانباریتجاریانباریتجاری

بر بلوار ساحلی-نرسیده به 10242.24144.243/264/000/000633/600/000عادی15
163/200/00031/680/000آرامستان اهل سنت

بر بلوار ساحلی-نرسیده به 102.2025.20127.403/270/400/000378/000/000عادی26
163/520/00018/900/000آرامستان اهل سنت

آگهی  مزایده عمومی یک مرحله ای 

دفتر روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان قزوین

ت دوم
نوب

شرکت توزیع نیروی برق استان قزوین در نظر دارد اقلام ذیل را  با بهرگیری از سامانه تدارکات الکترونیک دولت )www.setadiran.ir( به صورت الکترونیکی 
به فروش برساند.

 نکته مهم: مزایده گران می توانند به ازای هر ردیف از جدول فوق بصورت جداگانه در مزایده شرکت نمایند.
زمان انتشار در سایت:ساعت 15 روز چهارشنبه مورخ 1401/04/08   

مهلت دریافت اسناد مزایده : روز چهارشنبه مورخ 1401/04/08   لغایت روز دوشنبه 1401/04/13   
تاریخ بازدید: 1401/04/20 لغایت 1401/04/21 )ساعت 9 لغایت 13(

آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت: ساعت 10  روز شنبه مورخ 1401/04/25
زمان بازگشایی : ساعت 11 روز شنبه مورخ 1401/04/25

زمان اعلام به برنده : 1401/04/25
نوع تضمین شرکت در مزایده: بصورت یک یا ترکیبی از ضمانت نامه های بند 7-1)ماده 7 ( آیین نامه تضمین معاملات شرکتهای توزیع برق می باشد.

- مزایده گرباید وجه اقلام مزایده را باید به حساب اعلام شده از طرف مزایده گزار واریز و هرگونه مالیات ،عوارض و نظایر آن طبق قوانین و مقررات به عهده خریدار )برنده 
مزایده ( می باشد.

- به پیشنهادهای فاقد امضاء ، مشروط ، مخدوش ، فاقد سپرده، سپرده های مخدوش ، سپرده های کمتر از میزان مقرر ، چک شخصی و پیشنهاداتی که بعد از انقضاء مدت 
مقرر واصل شود مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد . 

- سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده  مندرج است .
- ضمنا رعایت موارد ذیل الزامی می باشد:

1-برگزاری مزایده  صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیک دولت می باشد و کلیه مراحل فرایند مزایده شامل خرید و دریافت اسناد مزایده ،پرداخت تضمین شرکت در 
مزایده ،ارسال پیشنهاد قیمت ،بازگشایی پاکات ، اعلام برنده ،واریز وجه مزایده وتحویل کالا در بستر سامانه از این طریق امکان پذیر می باشد.

2- پیشنهاد می گردد قبل از ارایه پیشنهاد و در موعد زمانی مشخص شده )1400/11/24 لغایت 1400/11/25 ساعت 9لغایت 13( از اقلام موضوع مزایده بازدید به عمل آورید.
3-علاقه مندان به شرکت در مزایده می بایست جهت ثبت نام و دریافت گواهی الکترونیکی )توکن(با شماره های ذیل تماس حاصل نمایند:

مرکزپشتیبانی و راهبردی سامانه: 021-41934
اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام سایر استانها ، در سایت سامانه )) WWW.SETADIRAN.IR((   بخش » ثبت نام / پروفایل مزایده گر « موجود است .

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/04/07                     تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/04/08
شناسه آگهی 1342548

شرکت توزیع برق استان قزوین
) سهامی خاص (

شماره فراخوان مزایده شماره مزایدهردیف
در سامانه ستاد

شرایط احرازتضمین شرکت در مزایده )ریال(عنوان مزایده

فروش مقدار 18000 کیلوگرم 11401/191001000045000001
سیم آلومینیوم اسقاط

1،112،000،000  ریال
 )یک میلیارد و یکصد و دوازده میلیون(

کننده  تولید  های  کارخانه  یا  شرکتها 
پروانه  دارای  فلزات،  ذوب  یا  کابل 
تولیدی  کسب  جواز  یا  برداری  بهره 

مجاز به شرکت در مزایده می باشند فروش مقدار 6000 کیلوگرم 
کابل آلومینیوم اسقاط

240،000،000 ریال
 )دویست و چهل  میلیون ریال(

فروش مقدار 950 عدد بالاست 
مسی اسقاط

40،000،000 ریال 
) چهل  میلیون ریال(

فروش مقدار 500 عدد بالاست 
آلومینیوم اسقاط

6،000،000 ریال
 ) شش میلیون ریال(

فروش مقدار 43000 کیلوگرم 
آهن آلات اسقاط

507،000،000 ریال
 ) پانصد و هفت میلیون ریال(

فروش مقدار 4000 کیلوگرم 
میلگرد به نمرات اسقاط

50،000،000 ریال
 ) پنجاه میلیون ریال(

فروش تعداد 83 عدد قرقره 
فلزی خالی 

116،000،000 ریال
 ) صد و شانزده میلیون ریال(

فروش مقدار 2000 کیلوگرم 
کنتور دیجیتال اسقاط

42،000،000 ریال 
) چهل و دو  میلیون ریال(

فروش مقدار 3000 کیلوگرم 
کنتور مکانیکی اسقاط

120،000،000 ریال
 ) صد و بیست میلیون ریال(

فروش تعداد 500 اصله 
پایه چوبی اسقاط

28،000،000 ریال 
) بیست و هشت میلیون ریال(

فروش تعداد 163 اصله 
پایه بتونی اسقاط

40،000،000 ریال 
) چهل  میلیون ریال(

آگهی مناقصه عمومی )یک مرحله ای(

شهرداری بستک

ت اول
نوب

از  لذا  نماید.  واگذار  واجد شرایط  پیمانکاران  به  را  ذیل  در جدول  مندرج  پروژه   مالی شهرداری ها،  آئین نامه  استناد  به  دارد  نظر  در  شهرداری بستک 
به  دولت  الکترونیکی  تدارکات  سامانه  به  مناقصه  اسناد  دریافت  ریالی( جهت   - )تعدادی  آزاد  ظرفیت  داشتن  در صورت  می آید  عمل  به  دعوت  متقاضیان 
آدرس www.Setadiran.ir مراجعه نمایند. زمان دریافت اسناد مناقصه از تاریخ 1401/04/08 ساعت 8:00 الی 1401/04/14 ساعت 19:00 بوده، مهلت قبول 
پیشنهادات از تاریخ 1401/04/15 الی 1401/04/25 و زمان بازگشایی پاکات 1401/04/26 می باشد. تضمین شرکت در مناقصه به میزان 5 درصد مبلغ پایه مناقصه 
واریز به حساب سپرده سیبا 3100002388001 به نام شهرداری بستک یا معادل آن ضمانت نامه بانکی به مدت اعتبار اولیه 3 ماه از تاریخ آخرین مهلت تسلیم 
پیشنهاد مناقصه  می باشد. شهرداری بستک در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است. هزینه درج آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد. سایر اطلاعات 

و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مناقصه مندرج است.

نوبت اول 1401/4/8 ، نوبت دوم 1401/4/14

مبلغ تضمین)ریال(مبلغ مناقصه )ریال(نام پروژهردیف

34.363.972.2841.718.198.614جمع آوری و حمل پسماند سطح شهر بستک1

56.365.359.8132.818.267.991واگذاری امورات خدمات شهری و فضای سبز شهرداری بستک2

ت دومآگهی مناقصه عمومی تک مرحله ای سال
نوب

ت دوم
نوب

شهرداری بندر کوهستک در نظر دارد پروژه های ذیل با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) www.stadiran.ir (  با شماره مناقصه به شرح جدول ذیل به پیمانکاران واجدالشرایط واگذار نماید ، 
بنابراین از شرکت های واجداشرایط دارای رتبه بندی و صلاحیت از سازمان مدیریت و برنامه ریزی با استانداری یا معاونت راهبردی که دارای ظرفیت آماده بکار متناسب با پروژه می باشند دعوت به عمل می آید. 

مبلغ ضمانت نامه یا سپرده شرکت در مناقصه
شبا  شماره  به  یا  مرکزی  بانک  نزد   4062011407685712 شماره  با  سپرده  وجوه  تمرکز  حساب  به  وجه  واریزی  فیش  اصل  یا  و  تمدید  قابل  و  شرط  و  قید  بدون  بانکی  نامه  ضمانت  بایست  می  گران  مناقصه 

iR 980100004062011407685712 از طریق سامانه مناقصه دولت بارگذاری نمایند.
- زمان انتشار در سایت 06 / 04 / 1401 ساعت 10

مهلت دریافت اسناد مناقصه از 06 / 04 / 1401 تا 13 / 04 / 1401 ساعت 19
زمان مهلت ارسال پیشنهاد قیمت از تاریخ 06 / 04 / 1401 لغایت 23 / 04 / 1401 ساعت 19

- زمان بازگشایی پاکت 25 / 04 / 1401 ساعت 10 صبح
- مبنای پیمان ، براساس فهرست بهای راه وباند 1401

- شرایط اختصاصی:
- برگزاری مناقصه صرفا« از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد و کلیه مراحل فرآیند مناقصه شامل خرید و دریافت اسناد مناقصه در صورت وجود هزینه مربوط ، پرداخت تضمین شرکت در مناقصه 

، ارسال پیشنهاد قیمت ، بازگشایی پاکات ، اعلام به برنده و واریز وجه مناقصه در بستر سامانه از این طریق امکان پذیر می باشد.
- به اسناد و مدارک فاقد سپرده ترتیب اثر داده نخواهد شد.

- پیشنهادهای مبهم و مشروط ترتیب اثر داده نخواهد شد
- پیشنهاد های که بعد از انقضای مدت مقرردر اگهی برسد ترتیب اثر داده نخواهد شد

- هزینه ثبت قرارداد در دفترخانه اسناد رسمی برعهده برنده مناقصه خواهد بود
- هرگاه برندگان اول و دوم حاضر به انعقاد قرارداد نشدند سپرده آنها به ترتیب ضبط خواهد شد.

- دارا بودن حداقل گواهینامه صلاحیت پایه 5در رشته آب برای احداث دیوار حفاظتی الزامی می باشد.
- اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام سایر استانها در سایت سامانه )www.stadiran.ir ( بخش ثبت نام پروفایل مناقصه گر موجود است.

روابط عمومی شهرداری بندر کوهستکروابط عمومی شهرداری بندر کوهستکتاریخ چاپ آگهی روزنامه نوبت اول 06 / 04 / 1401- تاریخ چاپ آگهی روزنامه نوبت دوم 08 / 04 / 1401

برآورد اولیهتضمین شرکت در مناقصهمقدارعنوان پروژهردیف
55,303,305,410  ریال2422/550/000/000 متر طولفاز چهارم احداث دیوار حفاظتی1

آگهی عرصه  ایستگاه تقلیل فشار گازلهران - طالقان

شرکت گاز استان البرز  

ت اول
نوب

اجرای  راستای  در  البرز   استان  گاز  شرکت 
پروژه توسعه گاز رسانی به   شهرستان طالقان 
وفق لایحه قانونی نحوه خرید و تملک اراضی و 
املاک برای اجرای برنامه های عمومی ،عمرانی 
ونظامی دولت مصوب 58/11/17 شورای انقلاب 
اسلامی اقدام به تصرف قانونی عرصه  ایستگاه 
کرو  در  مندرج  مساحت  به  فشارگاز  تقلیل 
شهرستان  مربع(،در  متر   150( پیوست  کی  
از  است.لذا  نموده  لهران   روستای   - طالقان 
مالکین  ویا قائم مقام قانونی و صاحبان حقوق 
از  ماه   میگردد ظرف مدت حداکثر یک  تقاضا 
انتشار آگهی با در دست داشتن اسناد مالکیت 
و مستندات قانونی به منظور  معرفی کارشناس  
نفره  سه  هیات  تشکیل  جهت  خود  منتخب 
خصوص  در  گستری   داد  رسمی  کارشناسان 
جهت  گردیده  اقدام  عرصه  عادله  بهاء  ارزیابی 
تصرف قانونی مطابق کروکی  مندرج،،  به آدرس 
کرج،میدان طالقانی،شهرک اداری حسن آباد ، 
امور حقوقی  ،طبقه سوم  تربیت ششم  روبروی 
نمایند.بدیهی  مراجعه  البرز  استان  گاز  شرکت 
و  مقررات   برابر  مراجعه  عدم  صورت  در  است 

مفاد لایحه فوق الذکر اقدام می گردد .
شناسه آگهی 1342165

نوبت اول 1401/4/8 ، نوبت دوم 1401/5/8

شرکت گاز استان البرز  


